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Skupina „Gldklerlauf" iz Triebena v Avstriji je sodelovala v Ptuju letos 
prvič Foto: I. Ciani 

V karnevalskem delu je prejela prvo nagrado skupina iz TGA za inovacijo | 
— aluminijasto jajce Foto: I. Ciani I 

• 

. ^.Moai 
PUHfNANEDEUA... 

MIP Ptuj — poolimpijski stnuk — druga nagrada 
Foto; I. Ciani 

Za nami je najbolj norčava, 
vesela in sproščena nedelja v 
or\vellovskern letu. Vsakdanje 
tegobe smo na ta veliki dan 
potisnili globoko v podzavest in se 
veselili, plesali, peli in pili in jedli. 

Čeprav je na pustno nedeljo zjut
raj snežilo, čeprav je bril mrzel ve
ter, čeprav je bencin drag ko žaf
ran, čeprav so ceste slabe se je v 
Ptuju, najstarejšem slovenskem 
mestu zbrala velika množica ljudi. 

Na dopoldanskem nastopu 
etnografskih skupin jih je bilo si
cer manj kot prejšnja leta, pa ven
dar veliko. Kljub mrazu so 
spremljali nastop pokačev, kopja-
šev, oračev, vil in plesačev, pice-
kov in kokotičev, ruše, medveda, 
ploharjev in kar je še bilo domačih 
skupin. Z navdušenjem so poz
dravili blumarje iz Beneške 
Slovenije, vasiličarske babare iz 

Makedonije, Gloklerlauf iz Avstri
je, zvončarje iz Opatije, maškureiz 
Turčišča in seveda domače koran-
te. Korante, ki so v vsej množici 
čudovitih mask še vedno najlepši, 
najbolj demonski in grozljivi — pa 
vendar tako domači in samo naši. 

Toliko bolj smo jih bili veseli, ker 
so pregnali starko zimo in priklica
li pomlad, saj je že na ponedeljek 
posijalo sonce. 

Tudi obiskovalci popoldanskega 
karnevala so si — četudi manj 
podrobno in bolj na hitro — ogle
dali etnografske skupine, ki se jim 
je priključil karnevalski sprevod. V 
njem je okrog 2000 udeležene ev na 
šaljiv, duhovit in dokaj estetski 
način prikazalo precej aktualnih 
dogajanj bližnje preteklosti in 
sedanjosti, napovedali pa so tudi 
nekaj obetavnih dogodkov. 

Energetsko krizo, visoke cene, 
padajoči standard, šibko inventiv
no dejavnost, neurejeno devizno 
tržišče in še marsikaj bo rešil di
nar, ki bo premagal Frankovo 
srebro. Postal bo zlat kot je bil 
nekdaj . . . Pa Ptujčani lismo 
revni, nasprotno. Imamo alumni-
jasta jajca — aluminij je iskana 
kovina, imamo univerzalno kokoš 
in domislic polne ljudi. Ne gre 
pozabiti najmlajših udeležencev 
karnevala, saj so šolarji z mno
žično udeležbo, domiselnimi 
parolami in maskami pokazali, da 
Ptuj na pustno nedeljo nikoli ne 
bo dolgočasen in žalosten. Svoj 
delež so poleg organizatorjev 
Folklornega in Turističnega dru
štva Ptuj, prispevali tudi gostinci. 

Hrane in pijače je bilo za vse obi
skovalce dovolj, pust je bil res 
mastnih ust. Da se je vse skupaj ob 
več desettisoč glavi množici konča
lo prijetno in brez zadreg, so 
poskrbeli miličniki, saj je po 
končani prireditvi potekal promet 
nemoteno. 

N. Dobljekar I^jub mrazu in vetru sije dopoldanski nastop etnografskih skupin ogledalo veliko ljudi Foto: I. Ciani 

^^K Ptuj — univerzalna kokoš, tudi druga nagrada Skupina SO Ptuj — cvetoče cene — prav tako druga nagrada 
Foto: I. Ciani Foto: I. Ciani 

Vsako leto 8. marec tradicionalno obeležujemo s posvetovanji, 
predavanji, kulturnimi manifestacijami, razstavami, tovariškimi srečanji 
aktivistk N O B , z delovnimi razgovori z družbenopolitičnimi, proizvodni
mi, znanstvenimi in kulturnimi delavkami. Vse to daje priložnost za 
dogovore, kako hitreje razreševati sistemska, razvojna in vsakodnevna 
vprašanja, ki neposredno zadevajo družbenoekonomski in politični 
položaj žensk. 

Svet za spremljanje družbenoekonomskega in političnega položaja 
žensk pri predsedstvu OK SZDL Ptuj je o letošnjem praznovanju 8. marca 
razpravljal na prvi seji v novi sestavi in sklenil, da letos osrednje proslave v 
občini ne bo, ker je povezana s precejšnjimi stroški. Zato Svet vsem 
ženskam v občini Ptuj predlaga, da 8. marec pfoslavijo delovno in 
stabilizacijsko, da v svojih okoljih preučijo možnosti za produktivno 
zaposlovanje žensk in možnosti za razbremenitev žensk pri opravljanju 
tistih nalog, ki omogočajo delavkam enakopravno vključevanje v 
združenem delu in v družbenopolitičnem življenju. 

Način praznovanja L, io spremenili le s konkretnimi akcijami in ne z 
deklarativnimi frazami. Zato Svet podpira pobudo Zdravstvenega centra 
TOZD Bolnica dr. Jožeta Potrča za nakup mamografa, hkrati pa se 
pobudniku zahvaljuje za primerno akcijo ob praznovanju 8. marca. Takih 
akcij si ženske želimo tudi v prihodnjih letih. 
I S K R E N E Č E S T I T K E V S E M Ž E N S K A M O B N J I H O V E M P R A Z N I K U ! 

Svet za spremljanje družbenoekonomskega položaja žensk 
pri OK SZDL Ptuj 

— predsednica Zvonka Kneževič 

Delavka ob napornem delu v perutninski klavnici Mesokombinata Perut
nina Ptuj Foto: M. Ozmec 

Programsko volilna seja 
občinske konference 

ZKS Ptuj pričenja z delom 
Občinski komite ZKS Ptuj je na 17. seji, 27. februarja 1984 sklenil, da 

se delo programsko volilne seje občinske konference ZKS Ptuj prične v 
štirih predkonferenčnih razpravah. Delegati in sekretarji osnovnih 
organizacij ZKS se bodo sestali skupaj z člani organov občinske organiza
cije ZKS v štirih konferenčnih skupinah. 

V sredo, 14. marca 1984 se ob 15.30 sestaneta prvi dve konferenčni 
skupini. V skupščinski dvorani na magistratu bodo razpravljali o nalogah 
komunistov pri razvijanju" samoupravnega koncepta splošne ljudske 
obrambe in družbene samozaščite. V delavskem domu Franca Kramberger-
ja pa bodo govorili o organiziranosti, akcijskem povezovanju, kadrovski 
politiki, usposabljanju in informiranju v zvezi koniunistov. 

V četrtek, 15. marca 1984 se ob 15.30 sestaneta druge dve konferenčni 
skupini. V skupščinski dvorani na magistratu bodo razpravljali o aktualnih 
idejnopolitičnih vprašanjih uveljavljanja in razvoja političnega sistema 
socialističnega samoupravljanja. V delavskem domu Franca Krambergerja 
pa o aktualnih vprašanjih družbenoekonomskih odnosov ter nalogah 
komunistov pri uresničevanju dolgoročnega programa gospodarske 
stabilizacije. 

Poleg teh vprašanj bodo delegati ocenili poročila o delu organov 
občinske organizacije ZKS Ptuj in poročilo o kadrovskih pripravah, ki so 
potekale od maja 1983. Naloga predkonferenčnih razprav tudi je, da 
izoblikujejo predlog programskih usmeritev za delo občinske organizacije 
ZKS Ptuj in njenih organov. 

V teh dneh o vseh teh vprašanjih razpravljajo komunisti v svojih 
osnovnih organizacijah, naloga delegatov pa je, da pobude, predloge in 
ocene članstva podajo v predkonferenčnih razpravah. Temeljite razprave o 
oceni in pregledu opravljenega dela v organih občinske organizacije ZKS 
Ptuj ter o programski usmeritvi za delo v prihodnje je porok, da bodo 
komunisti ptujske občine prek svojih delegatov na programsko volilni seji 
občinske konference ZKS Ptuj, 21. marca 1984 sprejeli jasen, konkreten in 
obvezujoč akcijski program za delo vseh komunistov v ptujski občini. 

FB 

22. marca seje zborov SO Ptuj 
Na seji predsedstva Skupščine občine Ptuj. 5. marca so sklenili 

sklicati zbore skupščine občine Ptuj za v četrtek, 22. marca. Gre 
praktično za tri sklice in to; 

Druge skupne seje vseh treh zborov, na kateri bi opravili volitve 
predsednika in nadomestne velitve člana predsedstva SR Slovenije ter 
volitve delegatov /a Zvezni zbor skupščine SFRJ iz Slovenije. 

Potem bi nadaljevali s skupnim zasedanjem zborov, kjer bi izvolili 
predsednika in podpredsednika Skupščine občine Ptuj ter dopolnili 
posamezne komisije pri skupščini in obravnavali več točk dnevnega reda, 
ki so v pristojnosti vseh zborov (proračun, poročila o delu izvršnega sveta 
in upravnih organov ipd.). 

Nazadnje se bodo zbori sestali še na ločenih sejah in izvolili vsak 
svojega predsednika in podpredsednika zbora in obravnavali več drugih 
točk dnevnega reda iz programa dela za leioš.ije prvo trimesečje. 

FF 
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EMONA MERKUR PTUJ 

Uspešno poslovanje 
Delavci ptujske trgovske organizacije Emona Merkur so pričeli z 

razpravo o zaključnem računu že lani, ko so razpravljali o planu za leto 
1984. Razpravo v sindikalnih skupinah so dokaj široko zastavili, saj so 
želeli uguLovui , s kaierimi problemi se srečujejo in kako jih naj odpravi
jo. V primerjavi s planskimi cilji je realizacija zelo uspešna, saj so že sep
tembra lani naredili rebalans in predvidene številke zaokrožili navzgor. 
Kljub težkim gospodarskim razmeram so dosegli načrtovani dohodek in 
čisti dohodek, predvsem zaradi izredne varčnosti pri stroških, ki so jih 
poskušali zmanjševati kolikor je bilo mogoče. 

V razpravi so namenili precej pozornosti tudi ukrepom za izvajanje 
plana v tem letu. Pogovorili so se o problemih v zvezi z nabavo blaga, o 
prodaji in financiranju. V okviru tega so opozorili tudi na razmere v ok
viru sestavljene organizacije združenega dela, na avansiranje blaga in od
nosu prodajalcev do kupcev. Ocenjujejo, da so odnosi v sozdu dokaj do
bro urejeni, saj se je v praksi uveljavil skupen nastop pri dobaviteljih bla
ga, še vedno pa so po besedah direktorja Emone Merkur Marjana Ostro-
ška v teh odnosih nekateri kritični elementi. Predvsem velja to za podro
čje notranje trgovine, kjer še niso uresničili zastavljenih skupnih ciljev. 
To bodo poskušali uresničiti letos, da bi na ta način obdržali pridobljen 
ugled pri proizvajalcih in kupcih. 

Ker pogoji gospodarjenja v tem letu še vedno niso znani, je načrto
vanje izredno težko. Kljub temu so se v Emoni Merkur odločili za smelo 
načrtovanje saj vedo, da bodo le z delom dosegli dobre rezultate. Planira
li so na podlagi analize iz preteklega leta in načrtujejo 30-odstotno pove
čanje celotnega prihodka, 40-odstotno povečanje dohodka in prav tolik
šno povečanje čistega dohodka. Vedo tudi, da bo potrebno izboljšati 
osebne dohodke zaposlenih, saj bodo le z ustreznim nagrajevanjem 
stimulirali dobro in zavzeto delo. Posebno skrbno bodo spremljali tudi 
tekočo likvidnost, ki je izrednega pomena za doseganje zastavljenih ciljev. 
Poskušali bodo zmanjševati sredstva za obresti, blago hitreje obračali in 
izboljšali nabavo oziroma ponudbo. 

N. Dobljekar 

S SKUPŠČII^E OBRTNE ZADRUGE PANORAMA 

KJE SI 
ODGOVORNOST 

Vsak drugi naslov bi skazil verodostojnost razprave na nedavni skup
ščini obrtne zadruge Panorama Ptuj. Zgodilo se je tako, kot že večkrat 
doslej, da so člani zadruge govorili sami sebi in tako ,,obnovili" lastne 
probleme, probleme, s katerimi se srečujejo vsak dan. Vsi, ki tako ali 
drugače odgovarjajo za sedanji in bodoči razvoj drobnega gospodarstva v 
občini, se zbora oziroma skupščine niso udeležili. Sodeloval je le predsed
nik odbora za drobno gospodarstvo, ki je obenem zastopal izvršni svet. 
Tako tudi ni prišlo do enakovrednega dialoga, da o odgovornosti niti ne 
govorimo. Pred letom je skupščina sprejela določene sklepe, ki pa kot 
kaže še dolgo ne bodo realizirani. Drobno gospodarstvo bo še vedno osta
lo kamen spotike — označevanje ideološkega nasprotja, — ki pa bi naj v 
družbi sprejelo določene razvojne naloge. Kako? Upravičeno je nekdo 
vprašal, kako bomo zaposlovali, ko pa nimamo ustrezne družbene pod
pore. Anton Cokl, direktor zadruge pa je ugotovitve podkrepil z beseda
mi: . . . ne maramo polnih ust praznih besed, potrebujemo polne roke 
pomoči. . . Dobro poslujmo, povečali smo število kooperantov, počasi 
nam zmanjkuje sredstev. Zahtevek za kreditna sredstva pa ostaja le popi
san papir. Za odgovor smo banko prosili že pred letom dni, pa ga še sedaj 
ni. Potrebna sredstva si sposojamo od SIS-ov in plačujemo kosmate obre
sti, z banko pa se ne moremo dogovoriti. . . 

Skupščina Panorame med delom 
toto: KOSI 

Celotni prihodek je v letu 1983 dosegel 646 milijonov dinarjev, doho
dek 32 milijonov dinarjev in čisti dohodek 16 milijonov, lepi so tudi 
izvozni rezultati, načrtovani iz\'oz se je povečal za 400 odstotkov in je do
segel 10 milijonov dinarjev. Izvozna orientacija je nujna zaradi nemotene 
nabave določenih repromaterialov. 

Letos gredo pri planiranju še bolj smelo naprej, kot pretekla leta. 
Načrtujejo kar 900 milijonov celotnega prihodka, 20 milijonov izvoza, 
1,2 milijarde poslovnega sklada in podobno. Letos bo delo sicer nekoliko 
lažje, ker se bodo izboljšali delovni pogoji zaposlenih v zadrugi. Za dose
go začrtanih ciljev pa bo potrebno realizirati še naslednje naloge: zagoto
viti lastno skladišče, organizirati marketing prek lastne potniške službe, 
organizirati tehnično službo, sodelovati na raznih sejmih in organizirati 
lastno trgovino. Pa tudi izvozno službo, če se bo Panorama organizirala 
kot izvoznik in sicer edini za vse slovenske zadruge. 

Pričakujejo pa v Panorami, da se bo z večjo odgovornostjo pričel 
uresničevati družbeni dogovor o pospeševanju razvoja drobnega gospo
darstva, da bo prišlo do večjega povezovanja med drobnim gospodar
stvom in združenim delom ter da bomo uveljavili stimulativno davčno 
politiko. Kljub zahtevi 42 slovenskih občin, da bi obrtnikom dovolili ve
čje zaposlovanje, ni bilo uspeha. Problem je tudi stimulacija pri izvozu. 
Zavedati se je pa potrebno, da ima drobno gospodarstvo v politiki gospo
darske stabihzacije velik pomen in da lahko na marsikaterem področju 
nadomesti dosedanji uvoz. Potrebno je le pomesti z ideološkimi nasprotji. 

Na skupščini je bilo precej povedanega tudi o delu zadružnega sveta, 
delu zbora delavcev, sindikalnih aktivnostih delavcev zadruge, problema
tiki komercialnega in računovodskega sektorja. 

V Panoramo je vključenih že 235 članov, v letu 1983 se jih je na novo 
vključilo 68, izstopilo pa 11. Več članov želijo vključiti tudi v blagajno 
vzajemne pomoči — sedaj je vključenih le 18 kooperantov. S povečanjem 
članstva bi lahko uspešno rešiji marsikatero težavo, ki izhaja \z slabe lik
vidnosti zadruge. 

MG 

OB OBISKU MARKA BULCA V TGA BORiS KIDRIČ 

Do modernizacije z združevanjem sredstev 
Prejšnjo sredo je tovarno glinice 

in aluminija Boris Kidrič obiskal 
predsednik Gospodarske zbornice 
Slovenije Marko Bule. Po ogledu 
nekaterih obratov se je udeležil 
pogovora, na katerem so največ 
pozornosti namenili nadaljevanju 
prizadevanj za modernizacijo 
proizvodnje primarnega aluminija. 
Tudi ta pogovor je pokazal, da 
aluminij potrebujemo in je zato 

modernizacija z večjo proizvodnjo 
potrebna, vendar ne bo šlo brez 
združevanja denarja vseh, ki 
aluminij potrebujejo, pravtako pa 
bo potrebno zagotoviti dodatne 
količine električne energije. To so 
osnovni pogoji, da bo do moder
nizacije prišlo. 

Pogovor so začeli s kratko pred
stavitvijo stanja v tem kolektivu. 
Skupna ocena je, da gre na bolje. 
To jim uspeva z dobrim delom ve
čine kolektiva in gotovo bo tako 

šlo tudi vnaprej. Ta ocena velja ta
ko za samoupravno kot družbe
nopolitično delo, v proizvodnji pa 
so z zavzetim delom lanske plan
ske obveznosti v celoti izpolnili. 

Dobro gre tudi v letošnjih prvih 
mesecih s tem, da nekoliko zaosta
jajo v proizvodnji glinice, kar je 
posledica nekoliko slabše kakovos
ti domačega boksita. 

Največ pozornosti so seveda 
namenili modernizaciji proizvod
nje primarnega aluminija, ki smo 
jo v Tedniku predstavili v osmi 
letošnji številki. Ugotovili so, da 
naša predelovalna in druga indu
strija potrebuje vedno več alumini
ja, zato mora biti modernizacija s 
proizvodnjo 70 tisoč ton do leta 
1990 tudi njihov življenski interes, 
kar se mora pokazati tudi pri 
bližnjem podpisu sporazuma za 
združevanje sredstev. Po zagotovi
lih Alojza Gojčiča pri krogu odje

malcev iz TGA ne bo težav, verjet
no bo težje v Impolovem. Tudi za
to je bil drugi del pogovora v 
Slovenski Bistrici. Znano je, da je 
v naši republiki denarja malo, zato 
bodo domače kredite uporabili v 
drugem delu, ko bo nekoliko bolj
še oziroma na voljo nekoliko več 
denarja. 

Problem je tudi zagotovitev 
dodatnih količin električne energije 
za večjo proizvodnjo, čeprav je 
bodo za tono aluminija po moder
nizaciji porabili precej manj. 
Kidričevo se bo moralo upoštevati 
v dolgoročni bilanci elektro
gospodarstva. Zanimivo je, da je 
bila TGA še pred leti največji 
porabnik v Sloveniji (leta 1965 
22 % vse energije), danes pa ni več 
tako, saj porabijo 10 

Ob aktivnostih na vseh ravneh 
bodo s potrebo in načrtom za 
modernizacijo seznanili tudi 
delegate republiške skupščine. 

V Kidričevem pa morajo nada
ljevati z napori za še boljšo tehno
loško in delovno disciplino. Dobri 
rezultati bodo najboljši dokaz 
pripravljenosti za boljšo prihod-
njost. Modernizacija pa je odvisna 
tudi od tega, da zagotovijo lastna 
sredstva. Zato se bo treba marsiče
mu odpovedati in delati zelo 
gospodarno. Ce bo vse to nareje
no, se bo lažje otresti problema 
lastne socialne varnosti. Krog 
spoznanja, da aluminij potrebuje
mo, se širi. Hkrati pa ga moramo 
tako predelati in prodati, da bo vse 
to prenesel. 

1. kotar 

S pogovora v TGA, ki je podprl prizadevanja za modernizacijo 
(fofo I. kotar) 

O B D R A V S K I Z A V O D Z A V E T E R I N A R S T V O 
i N Ž I V I N O R E J O P T U J - O r m o š k a c e s t a 28 
T O Z D V E T E R I N A R S T V O 

CEPLJENJE PSOV 
PROTI STEKLINI 
Po določilih 11. člena Zakona o varstvu živali pred kužnimi boleznimi, ki 
ogrožajo vso državo (Ur. list SFRJ št. 43/76) in 17. člena Zakona o 
varstvu žix îi pred kužnimi boleznimi (Uradni list SRS 18/77) ter 
5. člena odredbe o ukrepih za preprečevanje in zatiranje živalskih 
kužnih bolezni na območju občine Ptuj v letu 1984 (Uradni vestnik 
občine Ormož in Ptuj št. 5/84) razpisujemo obvezno cepljenje proti 
steklini vseh psov, starejših od 4 mesecev. Veterinarska služba bo 
cepljenje opravila na naslednjih zbirnih mestih: 

P o n e d e l j e k , 12. 3. 1984 
ob 8. uri — pri Senekoviču v Sp. Hajdini 

— pri gasilskem domu v Spuhlji 
ob 10. uri — pri osemenjevalnici v Skorbi 

— pri Koroščevem mlinu v Zabovcih 
ob 11. uri — pri gostilni Rožmarin v Markovcih 
ob 12. uri — pri gasilskem domu v Hajdošah 
ob 13. uri — pri gasilskem domu v Novi vasi 

T o r e k , 13. 3. 1984* 
ob 8. uri — pri strojni lopi v Slovenje vasi 

— pri gasilskem domu v Borovcih 
ob 9. uri — pri domu krajanov v Prvencih 
ob 10. uri — pri gasilskem domu v Gerečji vasi 

— pri Prelogu v Sobetincah Ir 
ob 12. uri — pri gostilni v Kungoti 

— pri gasilskem domu v Moškanjclh 
ob 13. uri — pri Škafarju v Strnišču 

S r e d a , 14. 3. 1984 
ob 8. uri — pri Marušeku v Zg. Hajdini 

— pri gasilskem domu v Gorišnici 
ob 9. uri — pri T i o n a j u v Placerovcih 
ob 10. uri — pri Maleku v Dražencih 
ob 11. uri — pri osemenjevalnici v Forminu 
ob 12. uri — pri Podgoršeku v Njivercah 

— pri gasilskem domu v Zamušanih 

Č e t r t e k , 15. 3. 1984 
ob 8. uri — pri gostilni Kopušar v Apačah 

— pri osemenjevalnici na Polenšaku 
ob 10. uri — pri Kmetijski zadrugi v Lovrencu 
ob 11. uri — pri gostilni pri Janezu v Dornavi 
ob 12. uri — pri Zunkoviču v Župečji vasi 

— pri gasilskem domu v Mezgovcih 

P e t e k , 16. 3. 1984 
ob 8. uri — pri osemenjevalnici v Cirkovcah 

— pri Žmaucu v Zagorcih 
ob 10. uri — pri Medvedu v Mihovcah 

— pri uradu KS v Juršincih 
ob 12. uri — pri osemenjevalnici v Pleterjah 

— pri Križanu v Gaberniku 

P o n e d e l j e k , 19. 3. 1984 
ob 8. uri — pri kapeli v Starošincih 

— pri gostilni Vurcer v Trnovski vasi 
ob 10. uri — pri gostilni Kurež v Sikolah 
ob 11. uri — pri Silecu v Drbetincih 
ob 12. uri — pri gasilskem domu v Sp. Jablanah 

T o r e k , 20. 3. 1984 
ob 8. uri — pri Mercu Konradu, Pobrežje 55 

— pri osemenjevalnici v Janežovcih 
ob 10. uri — pri bivši gostilni Poldek v Tržcu 

— pri Krušiču v Jiršovcih 56 
ob 12. uri — pri Purgovem v Zg. Pristavi 

— pri Mariniču v Destrniku 

S r e d a , 24. 3. 1984 
ob 8. uri — pri uradu KS v Vidmu 

— pri Zadružnem domu v Rogoznici 
ob 10. uri — pri osemenjevalnici v Sovičah 
ob 11. uri — pri osemenjevalnici v Podvincih 
oh 12. uri — pri Kastnerjevem v Majskem vrhu 

Č e t r t e k , 22. 3. 1984 
ob 8. uri _ — pri osemenjevalnici v Lancovi vasi 

— pri Kovačecu v Novincih 
ob 10. uri — pri gostilni Svenšek v Selah 

— pri kapeli v Hvaletincih 
ob 12. uri — pri Kmetijski zadrugi v Doleni 

— pri Matjašiču v Grlincih 

P e t e k , 23. 3. 1984 
ob 8. uri — pri Topolovcu Karlu na Ptujski gori 26 

— pri osemenjevalnici v Krčevini pri Ptuju 
ob 10. uri — pri Sagadin Amaliji v Medvedcah 17 

— pri uradu KS v Grajeni 
ob 12. uri — pri Zunkoviču v Sestržah 16 

— pri osemenjevalnici v Krčevini pri Vurb. 
ob 13. uri — pri Berlingerju v Vumpahu 

P o n e d e l j e k , 26. 3. 1984 
ob 8. uri — pri osemenjevalnici v Majšperku 

— pri gostilni Tobias v Pacinju 
ob 10. uri " — pri Zunkoviču v Grdini 

— pri Žampu v Levanjcih 
ob 11. uri — pri Krajnčičevi v Kicarju 

T o r e k , 27. 3. 1984 
ob 8. uri — pri Pietarni v Dobrini 

— pri trgovini v Bukovcih 
ob 9. uri . — pri Kolar Stanku v Žetalah 71 
ob 10. uri — pri kmetijski zadrugi v Žetalah 

— pri tehtnici v Stojncih 
ob 12. uri — pri Bedeniku v Cermožišah 

— pri trgovini v Muretincih 

S r e d a , 28. 3. 1984 
ob 8. uri — pri Štefanu Pislaku v Doklecah 3 

— pri uradu KS Zavrč 
ob 10. uri — pri Lorber Leopoldu v Narapljah 9 

— pri Veseliču v Turškem vrhu 
ob 12. uri — pri Potočniku v Nadolah 50 

— pri trgovini v Drenovcu 

Č e t r t e k , 29. 3. 1984 
ob 7. uri — pri Mlakarju v Cirkulanah 
ob 8. uri — pri pošti v Podlehniku 
ob 9. uri — pri Debeljaku v Medribniku 

— pri gostilni v Novi cerkvi 
ob 11. uri - pri obratu KK v Slatini 

— pri žagi v Kozmincih 
ob 12. uri — pri šoli v Gruškovju 
ob 13. uri — pri Žeraku na Rodnem vrhu 
ob 13. uri - pri Vidmarju v Gradiščah 146 

P e t e k , 30. 3. 1984 
ob 8. uri — pri gostilni na Zadružnem trgu v Ptuju 

— pri Drevenšeku v Sp. Leskovcu 
ob 10. uri — pri uradu KS v Leskovcu 
ob 11. uri — na dvorišču Kmetijske šole v Turnišču 
ob 12. uri — pri avtobusni postaji v Veliki Varpici 

S o b o t a , 31. 3. 1984: v ambulanti OZVŽ Ptuj, Ormoška c. 28 
ob 7. uri — vse ulice KS T. Žnidarič in Budina 
ob 9. uri — vse ulice KS F. Osojnik in B. ZiherI 
ob 11. uri — vse ulice KS J. Potrča in D. Kvedra 
ob 12. uri — vse ulice KS Bratov Reš in Olge Meglic 

Na vrvici privezane pse pripeljite z nagobčniki. Vsak pes mora po cep
ljenju nositi predpisano znamkico. Posestnik psa mora vsako spremembo 
o nabavi v 8. dneh, o poginu, odtujitvi ali pobegu pa v 3 dneh prijaviti 
upravi zavoda. Ko pe^^med letom dopolni 4 mesece starosti, ga pripe
ljite na cepljenje v ambulanto Ptuj vsak torek, sredo in petek od 
7. do 12. ure. 

Predpisano pristojbino za registracijo, cepljenje in higiensko službo 
400 din po psu plača lastnik živah ob cepljenju (Ur. list SPS 19/81 in 
Uradni vestnik občin Ormož in Ptuj št. 4/83). 

Lastniki psov vodičev ter lastniki psov čuvajev, ki dobivajo družbeno 
pomoč občinske skupnosti za socialno skrbstvo ali varstveni dodatek 
skupnosti za pokojninsko in invalidsko zavarovanje, so ob predložitvi 
potrdila o nakazilu ali fotokopije nakazila pomoči ali varstvenega dodatka, 
oproščeni plačila tarife 100 din za higiensko službo. 
Neprijavljeni in necepljeni psi bodo pokončani. Proti kršilcem zakona bo 
uveden upravni postopek o prekršku. 
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S PIENUMA O SOCIALNI POLITIKi 

Na sejah iščemo čarobne formule rešitve 
Uvod v razpravo o uresničevanju socialne 

politike v občini Ptuj, ki je bila 29. februarja je 
podal Franc Klemenčič, predsednik sveta za 
socialna vprašanja in družbeni standard pri ob
činskem svetu ZSS Ptuj. Poleg tega, da je pove
dal, da je vsebina socialne politike delovni in ži
vljenjski pogoji delavcev in delovnih ljudi, je po
udaril, da na delavca pogosto pozabljamo in se 
lotevamo drugih obrobnih zadev. 

Najprej se je razprave lotila Marija 
Tominškova iz TOZD Gradnje Ptuj, ki je govo
rila o problemih alkoholizma. Ti so veliki in 
prinašajo vrsto problemov. Poseben problem je 
prehrana tako za zaposlene, kot učence v 
srednješolskem centru. Ti so še sedaj brez 
toplega obroka in ustrezne rešitve ni kmalu pri
čakovati. 

Hudo je na področju zaposlovanja. Na dan 
31. januarja je bilo v ptujski občini 1390 nezapo
slenih, od tega 16 odstotkov s srednjo in 23 od
stotkov z visoko in višjo izobrazbo. Natančen 
vpogled y nezaposlenost pove, da je kar 802 
nezaposlenih mlajših od 26 let. Poseben problem 
predstavlja zaposlovanje pripravnikov. Nujno 
bi bilo spremeniti strukturo štipendistov in sicer 
v korist kadrovskih. Kakšni so podatki o zapo
slovanju upokojencev in tudi delavcev, ki sicer 
že izpolnjujejo pogoje za upokojitev? O tem smo 
pred letom ali dvema veliko govorili ter obljub
ljali ne vem koliko novih delovnih mest, podat
kov pa še ni. Znani bodo bojda čez mesec ali 
dva. 

Socialne mehanizme vključuje tudi plan 
stanovanjskega gospodarstva v občini Ptuj. Le
tos bo nova stanovania dobilo 40 pričakovalcev. 

Na prednostni listi pa je 64 čakalcev. Na splo
šno, tako je dejal Jože Ceh, predstavnik stano
vanjske skupnosti, posebnih problemov s plače
vanjem stanarine pri imetnikih solidarnostnih 
stanovanj ni. So pa izjeme. In če skupno ugoto
vimo, da ti ne morejo plačevati stanarine, lahko 
pridobijo subvencijo. Trenutno znašajo subven
cije 1,72 milijona dinarjev. Dolg pri stanarinah 
pa znaša 4,42 milijona dinarjev, dolgujejo pa 
občani tudi prispevek za uporabo mestnega zem
ljišča in tudi plačilo za stroške kurjave. ,,Zakrk
njenih" dolžnikov je okrog 8. Organi stanovanj
ske skupnosti so že poiskali zanje zdravilo, za
tika pa se pri realizaciji. 

Anka Osterman s centra za socialno delo je 
pozdravila prizadevanja sindikatov za enotno 
skupno evidenco o socialno varstvenih pomočeh. 
Dodala je, da jo bo v občini Ptuj opravljal center 
za socialno delo in da se nanjo že pripravljajo od 
preteklega leta. Omenila je tudi vlogo socialnega 
delavca v OZD, ki ga mnogokje imajo za admi-
nistratorja-režijca, ki ni potreben. Zavedati pa se 
je potrebno, da je socialni delavec — strokovni 
delavec! Je pa res, da en socialni delavec v veliki 
delovni organizaciji, ki ima dva tisoč ali več za
poslenih, je prav gotovo premalo. 

O pravnih dilemah socialne varnosti je na seji 
govoril Marjan Irgl, vodja pravne pomoči pri 
občinskem svetu ZSS Ptuj. Povedal je, daje za
htevati pomoč od sindikatov pri reševanju dolo
čenih vprašanj socialne politike, nesmisel, če 
imamo za to zakone in druge predpise, ki prina
šajo rešitve. Zahtevajo le dosledno uresničeva
nje. Prenašanje oziroma klicanje na pomoč pri 
reševanju zadev, pa že diši po izmikanju — pre
našanju odgovornosti. Posebej je omenil zapo

slovanje za določen čas, ki se je v zadnjem času 
zelo razpaslo. Organizacije združenega dela pa s 
takim načinom zaposlovanja bolj enostavno re
šujejo sposobnost ali nesposobnost sprejetih za 
določen čas. S tem je potrebno prenehati, saj to z 
zakonom ni skladno. 

Plenum je dal v premislek tudi pobudo sveta 
za socialna vprašanja in družbeni standard, da bi 
bodoči občinski samoprispevek namenili za 
odpiranje novih delovnih mest. O tem morajo 
svoje reči tudi odgovorni dejavniki v občini. En
krat za vselej pa je potrebno rešiti vprašanje pri
oritet. Lani smo na tihem že dali pristanek, da 
bomo z bodočim samoprispevkom reševali pere
če probleme ginekološko-porodnega oddelka 
ptujske bolnišnice; sedaj je tu drugi predlog. 

Že pripravljeni osnutek sklepov za nadaljnje 
utrjevanje socialne politike prinaša obvezo za 
vse osnovne organiz.acije sindikata, da ustanovi
jo komisije za socialna vprašanja. Poleg tega so 
dolžne analizirati izvajanje socialne politike in 
socialne varnosti zaposlenih. Posebej se morajo 
sindikati angažirati pri reševanju vprašanj alko
holizma. Zanimiv je podatek Anke Osterman, 
da so pri reševanju medosebnih odnosov v dru
žini, ki izvirajo zaradi alkoholizma, delavci cen
tra posredovali v 600 primerih (družinah-)! 

OsnuteR sklepov bo dopolnjen še s predlogi 
iz razprave. Sledi — uresničevanje. 

Svet je na seji 29. februarja ocenil še izvedbo 
občnih zborov in konferenc osnovnih organiza
cij, potrdil informacijo o programu izobraževa
nja v občinskem svetu ZSS Ptuj za letos ter 
potrdil realizacijo finančnega načrta in razpore
ditev ostanka dohodka za leto 1983. Ob koncu ie 
sklenil, da bo volilna seja 10. aprila. MG 

POKRAJINSKI ODBOR IN POKRAJINSKI KOMITE ZA SLO IN OS 

Pozitivna ocena vaje Ptuj - 83 
Na skupni seji pokrajinskega odbora in 

pokrajinskega komiteja za SLO in družbeno 
samozaščito vzhodnoštajerske pokrajine, kije 
bila, 28. februarja v Mariboru, so razpravljali 
o ugotovitvah in o sklepni oceni vaie Ptuj-83. 
V vaji je sodelovalo okoli 4000 ljudi, v pripra
vah pa še več. V pripravah na vajo so vložili 
izjemne napore za ažuriranje in dopolnjeva
nje posameznih delov obrambnih načrtov in 
reševali tudi nekatera neusklajena vprašanja' 
med posameznimi dejavniki in strukturami. 

Vaja je pokazala polno pripravljenost, ne le 
sodelujočih, temveč tudi celotnega prebival
stva za obrambo naših revolucionarnih prido
bitev in samoupravnega socialističnega siste
ma. Pri tem je treba posebej poudariti pripra

vljenost mladine in izvirnost rešitev in ukre
pov v njenem delovanju. Ocenili so, daje vaja 
dosegla svoj namen. Skoraj enoletne priprave 
so zahtevale obravnavo številnih vprašanj s 
področja obrambnega načrtovanja in ob
rambnih priprav v celoti ter izdelavo doku
mentov in njihovo usklajenost na vseh po
dročjih delovanja v pokrajini. 

Oba foruma sta potrdila pripravljene 
dokumente in ocene o vaji Ptuj-83 in soglaša
la s priznanji, ki so bila dodeljena nekaterim 
sodelujočim na vaji za njihovo prizadevnost 
in prispevek na vaji ter v obrambnih pripra
vah v celoti. Sklenili so, da bodo oceno, 
ugotovitve in sklepe o vaji obravnavali na 
sejah svetov za SLO in družbeno samozaščito. 

na izvršnih svetih mesta Maribor in vseh 
občin vzhodnoštajerske pokrajine in na sejah 
komitejev za SLO in družbeno .samozaščito. 

Na teh sejah bo treba oceniti stanje v lastni 
sredini in izdelati programe ukrepov za 
odpravljanje ugotovljenih problemov in sla
bosti. V občini Ptuj je treba sprejeti poseben 
program aktivnosti in ukrepov za odpravlja
nje ugotovljenih problemov in slabosti v vseh 
strukturah in na vseh ravneh. 

Izrekli so priznanje in razrešnico vodstvu 
vaje in skupini za pripravo vaje in elaborata 
za vajo. Pokrajinski odbor in pokrajinski 
komite za SLO in družbeno samozaščito sta 
izrekla priznanje sredstvom obveščanja za 
dobro organizirano in objektivno obveščanje 
javnosti o vaji. 

S SKUPŠČINE G E p S K E ZDRAVS1VENE SKUPNG 

Zataicnilo se je pri finančnem načrtu 
Zadnje dni preteklega meseca je zasedala 

skupščina občinske zdravstvene skupnosti Ptuj, 
ki je sprejela poročilo o delu skupnosti med 
dvema sejama, dalje poračun obveznosti med 
skupnostjo in zdravstvenimi delovnimi 
organizacijami, s katerimi skupnost sklepa 
sporazume o svobodni menjavi dela ter poročilo 
o delu skupnosti in samoupravnih organov 
skupščine v letu 1983. Poleg omenjenega pa še 
poročilo o finančnem poslovanju skupnosti v 
letu 1983 in zaključni račun. 

Kljub oteženim pogojem je skupnost 
poslovala pozitivno, prav tako so pozitivno 
poslovale tudi vse zdravstvene delovne 
organizacije. Osnovni sklad, ostale temeljne 
organizacije pa so lahko oblikovale le del 
sredstev za skupno porabo delavcev — to je 
brez skladov. Taki rezultati niso spodbudni. 
Poslovanje brez skladov in le s 50 odstotno 
amortizacijo pa tudi ne zagotavlja 

nadomeščanje izrabljene zdravstvene opreme. 
Zdravstveni delavci so primerno vplivali tudi na 
zniževanje materialnih stroškov. Osebne 
dohodke zaposlenih so sicer povečali za 30 
odstotkov, vendar je raven njihovih osebnih 
dohodkov še vedno nizka. Glede na dosedanje 
varčevanje, tudi v bodoče ne moremo 
pričakovati več, saj v ptujski občini zdravstveni 
dinar že dolgo stabilizacijsko obračamo. 

Skupščina je tudi ugotovila, da se je pri 
nekaterih zdravstvenih delavcih sicer znižala 
delovna obveznost, vendar so to ugotovitve 
napamet, ki jih je potrebno še analizirati in 
konkretizirati. 

Poraba zdravstvenega dinarja na enega 
občana se je v primerjavi z letom 1982 zvišala 
za 26,24 odstotka in znaša 8.093,74 dinarja, 
za 63,88 odstotkov je večja poraba zdravil in to_ 
ne samo zaradi cen, temveč tudi zaradi večjega 
števila izdanih zdravil na recept. Povečali so se 

tudi izdatki za nadomestila OD za čas bolezni in 
sicer za pet odstotkov. Povečanje izostankov je 
zaskrbljujoče. Število izgubljenih delovnih dni 
se je povečalo za 8.656 v primerjavi z letom 
1982: v letu 1983 je bilo skupaj 242.611 
izgubljenih delovnih dni zaradi bolniškega 
staleža. 

Pri sprejemu finančnega načrta za letos pa se 
je zataknilo, zato bodo o njegovem sprejemu 
odločali na prihodnji skupščini. 

Udeleženci skupščine so postavili tudi več 
delegatskih vprašanj. Nanašajo se predvsem na 
popoldansko delo ordinacij, možnosti 
zaposlovanja pripravnikov s srednjo šolo. Glede 
na povečano število bolniškega staleža, je bilo 
postavljeno vprašanje, ali kdo od zdravnikov 
vodi evidenco o tem. Eno vprašanje pa se je 
nanašalo tudi na ponovno delo zobozdravstvene 
ambulante v Zetalah. 

MG 

Srečanje s Potrčem bo 15. marca 
Pisatelj Ivan Potrč je naš stari znanec. Je tukajšnji 

rojak, opisovalec ptujske okolice in tukajšnjih ljudi. 
Zato ni nič nenavadnega, če ga z veseljem vabijo 
Me, kulturne in politične ustanove, saj ve na lite
rarnih in znanstvenih srečanjih marsikaj povedati, 
marsikaj dopolniti v kulturnem mozaiku zgodovine 
ptujske občine, pa ne samo kot predvojni pisatelj, 
temveč tudi znan napredni delavec. Zato je nor
malno, da želi njegova Izbrana dela predstaviti 
Ljudska in študijska knjižnica skupaj z Državno 
^ložbo Slovenije prav tukaj v Ptuju. 

Izbrano delo, ki ga je avtor uredil skupaj z 
ormoškim rojakom Frančkom Bohancem, je te-
rnaLsko razdeljeno na šest knjig in so v njih zajeta vsa 
glavna Potrčeva literarna udejstvovanja od kratke 
proze, tipične predstavnice predvojnega socialis

tičnega realizma, romanov, dram, pa vse do spo
minske in esejistične literature. Te knjige je pred 
kratkim izdala Državna založba Slovenije, kijih bo 
tudi ob navzočnosti svojih predstavnikov (urednika 
Kajetana Kovica in Nadje Pupis), pa seveda tudi 
Francka Bohanca ter avtorja Ivana Potrča in nje
gove žene Branke Jurce, predstavila ptujskemu 
občinstvu v četrtek, 15. marca 1984 ob 18. uri, v 
Narodnem domu ob literarnem srečanju, kjer bodo 
igralci ptujskega amaterskega gledališča brali 
odlomke iz Potrčevih del. 

Istočasno bo od 12. do 18. marca odprta v Stu
dijski knjižnici razstava njegovih del ter literature o 
njem s poudarkom na izdajah izbranih del. Razstava 
bo cxiprta vsak dan od 8. do 19. ure, v soboto pa od 
8. do 12. ure. Vstop je seveda prost. J. E. 

Pobuda za 
odpravo sejnin 

Komi.sija za volitve in imeno
vanja pri Skupščini občine Ptuj je 
na zadnji seji razpravljala tudi o 
predlogu za povišanje sejnin in 
nadomestil delegatom zborov in 
članov organov občinske skup
ščine. V skladu z določili občin
skega odloka .so sicer sprejeli 
predlog, da se sejnine za leto 1984 
povečajo na ICKJ din za udeležbo 
na seji. Ob tem pa šo dali pobudo, 
da naj bi odlok spremenili tako, da 
bi sejnine izplačevali samo tistim 
udeležencem, ki pridejo na seje iz 
več kot 7 km odcfaljenih krajev. 

F 

Dogovor o sodelovanju 
med Ptujem 
in Mariborom 

V Mariboru so se v petek, 2. marca sestali predstavniki mestne' 
skupščine in družbengpolitičnih organizacij Maribora s predstavniki 
občinske skupščine in družbenopolitičnih organizacij občine Ptuj. 
Pogovorili so se o spletu vprašanj, ki se nanašajo na boljše medsebojno 
sodelovanje na področju gospodarstva, urejanja prostora in družbenih 
dejavnosti Maribora in Ptuja, upoštevajoč pri tem potrebe razvoja 
celotnega Podravja. 

Na gospodarskem področju so objektivno ocenili stanje v nekaterih 
dislociranih obratih in TOZD na območju ptujske občine, ki imajo sedeže 
delovnih organizacij v Mariboru. Ob tem gre za nadvse uspešno 
sodelovanje, kot je npr. med TOZD Volneni izdelki Majšperk in DO 
Merinka, med Oddelkom za proizvodnjo zavor v Ptuju v TOZD 
Karosernica ZIV TAM Maribor; nekaj pa je tudi takih TOZD, kjer odnosi 
niso urejeni, vendar jih je treba reševati preudarno in strpno. Predvsem pa 
je treba razvijati nadaljnje sodelovanje, zlasti med DO Agis Ptuj in TAM 
Maribor, Birostroj Maribor in TOZD Elektronika Ptuj, vendar je s tem 
povezana celotna reorganizacija v Gorenju in podobno. 

Široke možnosti večjega sodelovanja in uveljavljanja dohodkovnih 
odnosov so med delovnimi organizacijami s področja kmetijstva in živilske 
industrije. Na tem področju deluje več SOZD in delovnih organizacij, ki 
so podpisniki več samoupravnih sporazumov, vendar ni pregleda, kako se 
njihova določila uresničujejo. Zato so se dogovorili, da naj Medobčinska 
gospodarska zbornica pripravi ustrezen pregled, kako uresničujemo 
dogovore in sporazume na področju agrokompleksa v Podravju. 

Ureditev Pohorja kot rekreacijskega centra ni samo stvar Maribora, 
temveč širšega območja, zato mora tudi ptujs.va občina ta prizadevanja 
podpreti, se v ta center vključiti in z njim povezati tudi zdraviliški turizem 
Ptujskih toplic. Gre za celovitost turistične ponudbe in rekreacije na 
območju vseh podrav.skih občin. 

S področja gospodarjenja s prostorom so se dogovorili o nekaterih 
ukrepih za zaščito vodnih virov na Dravskem polju in o varovanju 
kmetijskih površin. Prav s tega vidika je tudi večja teža na predlogu, da se 
načrtuje nova trasa magistralne ceste Maribor—Hajdina ob stari strugi 
Drave in ne ob kanalu za HC Zlatoličje, saj bi tako obvarovali precejšnja 
plodna in urejena kmetijska zemljišča. 

Na področju družbenih dejavnosti so podprli povezovanje zdravstva v 
regiji in reševanja problemov zaposlovanja. Največ skrbi pa so namenili 
področju usmerjenega izobraževanja, kar je zadnja leta povzročalo i^apete 
odnose med Mariborom in Ptujem. 

Dogovorili so se, da je treba ta občutljivi problem v bodoče reševati 
drugače. Dejstvo je, da v Ptuju obstaja Srednješolski center, ki mu je treba 
priznati položaj regijske šole, saj na ptujsko-ormoškem območju le t̂no 
konča osnovno šolo nad tisoč učencev, ki jim je treba omogočiti nadaljVjo 
izobrazbo in poklic. Predlagali so, da naj posebna delovna skupina 
pripravi enoten predlog mreže šol srednjega usmerjenega izobraževanja v 
Podravju. 

Srečanje so končali s priporočilom, da je treba v dolgoročni program 
razvoja Maribora do leta 2000 bolj vključiti razvoj celotne regije, zato naj 
pri tem sodelujejo tudi posamezne občine Podravja. 

FF 

OBČINSKA ORGANIZACIJA ZKS ORMOŽ 

Pred programsko volilno 
konferenco 

Predsednica občinskega komiteja Z K Ormož Gabriela Kuhar je 
sklicala za v četrtek, 15. marca programsko volilno sejo občinske kon
ference Z K S Ormož. Delegati in gosti se bodo zbrali v dvorani delavske 
univerze in po izvolitvi organov konference obravnavali poročilo o delu 
občinske organizacije Z K S in njenih organov ter programske usmeritve 
občinske organizacije za letošnje leto. Obe gradivi so delegati prejeli 
skupaj z vabilom, zato se bodo lahko temeljiteje pripravili na razpravo. 

Posebej bodo obravnavali poročilo o kadrovskih pripravah na sejo 
programsko volilne konference ZKS v občini in opravili nadomestne 
volitve članov občinskega komiteja ZKS. Obravnavali bodo tudi kan
didatno listo za člane osrednjih organov ZK Slovenije. 

Takoj po končani programsko volilni seji pa se bo sestal še občinski 
komite Z K S Ormož, prisluhnil poročilu o kadrovskih pripravah za volitve 
predsednika O K Z K S in sekretarja predsedstva OK ZKS ter nadomestne 
volitve za člane predsedstva. Za tem pa bodo tudi izvedli volitve. Za 
predsednika O K Z K S Oromož je predlagan M I R A N K R A J N C , dipl. 
veterinar iz KK ,,Jeruzalem" Ormož, za sekretarja pred,sedstva OK ZKS 
pa M I R O S L A V T R A M S E K , ki to funkcijo opravlja že sedaj. 

DALJNOVOD CIRKOVCE -
ROGAŠKA SLATINA 

Pred dnevi je delavski svet Elektro gospodarstva Slovenije potrdil in
vesticijski program za gradnjo 110 kW daljnovoda od Cirkovc do 
Rogaške Slatine. Dolžina daljnovoda bo nekaj nad 20 km, predračunska 
investicijska vrednost pa znaša 173,970.322 din. 

Gorjupovi spominski dnevi, namenjeni izobraževanju slovenskih 
novinarjev, ki so bili novembra 1983 v Rogaški Slatini, so se začeli z 
ogledom Steklarne ,,Boris Kidrič" v Rogaški Slatini, kjer so nam 
predstavniki povedali, da bo prav zaradi zastoja pri gradnji daljnovoda 
Cirkovce—Rogaška Slatina prišlo tudi do zamude pri modernizaciji 
steklarne. Uresničujejo načrt postavitve nove peči, ki bi dajala dnevno 14 
ton stekla, stala pa bo 15 milijard din. Za kurivo bodo uporabljali 
izključno električno energijo. Ko bo začela delati ta peč, bodo lahko na 
novo zaposlili okoli 500 brusilcev stekla. 

Kot zanimivost naj navedemo, da bodo modernizirali in povečali 
proizvodnjo stekla, ki ga bodo brusili ročno. Za vso proizvodnjo imajo 
zagotovljeno prodajo na zapadno tržišče (ZDA, Kanada, nordijske države 
itd.). Ročno brušeno steklo — kristal lahko namreč prodajo celo do 
petkrat dra/je kot enak, strojno brušen kristal. Prav zato bodo podvojili 
obseg brusilnice, kadre pa usposabljajo v lastni steklarski šoli. Tako bo 
daljnovod Cirkovce—Rogaška Slatina posredno prispeval k povečanju 
izvoza. 

FF 

unial 
tovarna glinice in aluminija 
Boris Kidrič n. sub. o. 
Kidričevo 

Unial Tovarna glinice in aluminija Boris 
Kidrič" Kidričevo, TOZD Proizvodnja alu-. 

minija vabi k sodelovanju delavce pri 
proizvodnji aluminija. 

P o s e b n i p o g o j : s t a r o s t 2 1 let , z d r a v s t v e n a in 
p s i h o f i z i č n a s p o s o b n o s t . 

S P L O Š N I P O G O J . : P K V e l e k t r o l i z e r in 3 m e 
s e c e d e l o v n i h i z k u š e n j ali N K V d e l a v e c z na j -

( n c i i i j k o n č č i ! i i [ i i i 6 r a z r e d i o s n o v n e š u i e z o b 
v e z o , da si b o d o p o t r e b n o s t r o k o v n o i z o b r a z 
b o pr idobi l i o b d e l u v r o k u 6 n n e s e c e v . 
P r i j a v e spre jenna k a d r o v s k o s o c i a l n a s l u ž b a 
T G A B o r i s K i d r i č " K i d r i č e v o . 
P o t n e s t r o š k e na p r i h o d na d e l o v r a č a m o d e l 
n o . 
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P R A G E R S K O 

VELIK ŽELEZNIŠKI 
PROMET 

Pragersko eno največjih železniških križišče v Sloveniji, se prav go
tovo lahko pohvali s prometom blaga in tudi potnikov. Stotine vlakov in 
tisoči potnikov vsakodnevno ustvarja že pravo ,,gužvo", v nobenem pri
meru pa ne prometne zmede, saj je prav železniška postaja Pragersko so
dobno urejena, kar še posebno velja za avtomatsko urejanje prometa. 

Tako veliko žele/niško frekvenco pa nekoliko drugače gledajo prebi
valci tega kraja, saj jih železnica razdvaja, kar še posebno velja za tiste, ki 
morajo z vo/ili ,,debele" minute čakati, da bi se zapeljali k sorodnikom 
ali znancem, .samo nekaj metrov za železniškimi zapornicami, ki so dnev
no zaprte kar po dvajset in več ur. 

Besedilo in posnetek: Viktor Horvat 

Posnetek iz dobrih starih časov bi rekli domačini. Pa ni res. Bil je posnet 
pred nedavnim z glavnega železniškega prehoda. Res je bilo malo časa za 
posnetek, saj je ropot bližajočega vlaka že oznanjal prekinitev zimske 
,,idile". 

Širša ponudba v oskrbi prebivalstva 
Prebivalcem občine Slovenska Bistrica, še 

posebno pa občinskega središča, se po daljšem 
zatišju na področju ponudbe obetajo boljši časi. 
Predvsem velja to za tri področja, ki so enako 
nujno potrebna za normalno oskrbo prebivalcev 
občine Slovenska Bistrica. 

Vse kaže, da bodo v občinskem središču naj
prej predali svojemu namenu nove prostore 
Papirnice. Ta se je iz utesnjenega prostora, ki je 
meril le okoli 52 kvadratnih metrov v nekaj 
dneh preselila v prostor nekdanjega doma JLA. 
Njena skupna površina pa bo kar trikratno 
presegala dosedanjo. Med prednostmi nove 
pridobitve velja omeniti predvsem izboljšane 
delovne pogoje zaposlenih in kot novost, da 
bodo v Papirnici TOZD Planika Slovenska 
Bistrica odslej imeli tudi knjigarno. V novih 
prostorih Papirnice bodo občani lahko kupili 

tUdI glasbila, umetniške slike m gratike, je z 
zadovoljstvom povedal poslovodja Kranjc, ko 
je s svojimi sodelavkami urejal še zadnje police. 

V starih prostorih dosedanje Papirnice, na 
Kolodvorski pa bodo v teh dneh pričeli z ureja
njem trgovine z zaščitnim materialom tako za 
potrebe delovnih organizacij kot tudi SLO in 
družbene samozaščite. V bistriški občini doslej 
takšne trgovine ni bilo, zato so bile izgubljene 
mnoge ure potovanj in iskanj po trgovinah so
sednjih občin. Tudi na ureditev te trgovine pa 
po zagotovilih odgovornih ne bo potrebno dol
go čakati. 

Gospodinje in ljubitelji rib bodo kmalu dobili 
tudi svojo prodajalno. Odprli jo bodo v starih 
prostorih prodajalne kruha. Trgovino s svežimi 
in tudi z zmrznjenimi ribami, med njimi lignje 
in škampe, bodo skupno uredili TOZD Planika 

Slovenska Bistrica in Plava laguna iz Poreča, 
Takšno sodelovanje bo prav gotovo porok 
uspešno oskrbo s svežimi morskimi ribami. 
Povpraševanje po teh vrstah mesa, ki je med 
drugim še precej cenejše od ostalih, je v bistriški 
občini veliko, kar potrjuje tudi dosedanja oskr. 
ba, ko je enkrat tedensko pripeljal v Slovensko 
Bistrico ribe kombi Delamarisa iz Izole. Ribe so 
bile v kratkem času razprodane. Največkrat jih; 
je zmanjkalo že v uri ali dveh. 

Ker je tudi za to trgovino prostor pripravljen, 
opravljajo samo še notranja ureditvena dela, je 
pričakovati, da bo ribarnica s površino 30 
kvadratnih metrov odprta že konec meseca 
marca in bo pravi barometer po nadaljnjih 
potrebah ponudbe ribjega mesa na bistriškem 
trgu. 

Viktor Horvat 

KS M A J S P E R K 

REFERENDUM 
BO V NEDELJO! 

Prebivalci manj razvite haloške krajevne skupnosti Majšperk se 
bodo to nedeljo. 11. marca, na referendumu odločali o uvedbi krajev
nega samoprispevka. Na vaških zborih so se strinjali, da bi samopri
spevek uvedli najprej d o leta 198.5 in zatem še za pet let, tako da bi se 
askladili z običajnimi planskimi obdobji. 

Krajani k referendumskemu programu niso imeli pripomb, saj 
bodo z njegovim uresničevanjem prispevali k hitrejšemu razvoju cele 
krajevne skupnosti. Predsednik sveta krajevne skupriosti Franc Sirec 
pravi: 

»Zavedamo se^ da brez lastnega deleža načrtov o razvoju ne bo 
mogoče uresničiti. Že doslej so nam interesne skupnosti precej poma
gale, pa tudi tozda Volneni izdelki in Lahka obutev nista .stala ob 
strani. Seveda smo tudi krajani prispevali denar s samoprispevkom pa 
še s posebnimi pogodbami smo nekaj primaknili. 

Naša primarna naloga je ure
ditev cest med Majšperkom in 
bolj oddaljenimi vsemi, elektrifi
kacija in razširitev vodovodnega 
omrežja. Poleg tega imamo v 
načrtu povečanje števila telefon
skih priključkov, pomagali bomo 
pri gradnji gasilskega doma v 
Majšperku in pri nakupu opreme 
za gasilsko društvo Medvedce, 
urejali bomo stavbna zemljišča za 
individualno stanovanjsko grad
njo in tako dalje. Upamo tudi. da 
bomo v nekdanji šolski stavbi v 
Narapljah odprli proizvodni ob
rat in pridobili nekaj delovnih 
mesL 

Vse te naloge želimo opraviti 
ne samo zaradi hitrejšega razvoja 
krajevne skupnosti, temveč 
predvsem zato, da mladi ne bi 
odhajali v mesto in zapuščali 
kmetij. Vemo, daje naša perspek
tiva v pridelovanju hrane, da je še preceL možnosti za Jcooperaciiske 
povezave. Vse to pa je mogoče uresničiti, če bomo imeli dovolj dobro 
infrastrukturo. 

Seveda računamo na pomoč samoupravnih interesnih skupnosti 
in upamo, da bodo naše predloge upoštevali v naslednjem srednjeroč
nem planu.« 

V nedeljo se bodo torej krajani odločili, koliko bodo prispevali za 
razvoj svoje krajevne skupnosti. Referendumska mesta bodo tam kot 
običajno, vzdušje pa prijetno kot vedno ob takih akcijah, zagotavljajo 
v vodstvu krajevne skupnosti. Prepričani so, da bo referendum uspel! 

N . Dobljekar 

Franc Sirec (foto M. Ozmec) 

Mar farme res ne sodijo v vas 
Prvi vsaki zadevi ima vsak svoj 

prav. In ta svoj prav poskuša seve
da uveljaviti na takšen ali druga
čen način. Zal je tako, da si stali
šča ene in druge strani mnogokrat 
nasprotujejo, trmasto vztrajanje 
pri nekakšnih ,,pogojih" pa 
povzroča dodatne, nepotrebne 
stroške. Nekako tako je v primeru 
p)erutninske farme, ki jo želita 
zgraditi v Vitomarcih Marta in 
Anton Braček. 

Marta in Anton sta se odločila 
za svojo stanovanjsko hišo in go
spodarskim poslopjem zgraditi 
farmski objekt za vzrejo piščan
cev. Strokovnjaki Perutnine so si 
ogledali teren in ugotovili, da ni 
zadržkov in tako so pričeli posto
pek za pridobitev vseh potrebnih 
dovoljenj, ki jih imajo danes zbra
ne v posebni mapi. Gre za gradbe
no dovoljenje in za vse ostale pot
rebne dokumente, med njimi je tu
di ugodno mnenje sanitarne 
inšpekcije. 

Lani maja pa so se oglasili so

sedje, pravzaprav dva soseda. 
Gradnji na določenem mestu 
nasprotujeta zaradi smradu, ki se 
bo širil iz farme. Zaradi tega so 
večkrat spremenili načrte o 
položaju objekta, vendar skupnega 
jezika s sosedoma niso mogU najti. 
Soseda zahtevata, da objekt 
oddaljijo še nekaj deset metrov od 
vasi, tam pa se začne ,,zeleni pas" 
in gradnja ni dovoljena. Tako je 
sklenjen začarani krog sosedskih 
nesoglasij, ki trajajo od lanskega 
maja in so po besedah Antona 
Bračka stroške gradnje povečale za 
lepe mUijone. 

Težko je biti razsodnik nekomu, 
ki ni strokovnjak za podobne pri
mere. Mnogokje pa lahko vidimo 
farme prav v bližini hiš, medtem 
ko bo tista pri Bračkovih oddalje
na od sosedov nekaj deset metrov. 
Ce tudi bi jo prestavili za dvajset 
ali trideset metrov nižje, neprijetne 
vonjave ne bodo nič manjše. Ce pa 
živimo na deželi, se moramo pač 
navaditi tudi na občasne težave. 

Anton Braček: ,,Gradnja, za 
katero je vse pripravljeno bo sedaj 
občutno dražja." 

brez katerih ni kmetijstva in hrane. 
Najbolj pa je seveda pri tem za 
nestrokovnjaka pomembno mne

nje republiškega komiteja za var
stvo okolja, ki je pritožbe sosedov 
zavrnil kot neutemeljene. Zadeva 
pa je kljub temu tako zaostrena, 
da jo trenutno rešuje Vrhovno so
dišče. Poleg nasprotovanja gradnji 
farme menda sosedje sedaj 
nasprotujejo tudi Bračkovim silo
som in gnojišču, brez obojega pa si 
kmetije pač ne moremo pred
stavljati. Tako mislijo tudi v 
krajevni skupnosti v Vitomarcih. 

Samoupravni organi so o tem 
razpravljali že večkrat. V sporočilu 
o zadnjem sklepanju na seji sveta 
te krajevne skupnosti je celo 
zapisano, da bo krajevna skupnost 
ob nadaljnji ,,aktivnosti" omenje
nih sosedov prisiljena proti njim 
sodno postopati. Menda gre v tem 
primeru že za blatenja imena te 
samoupravne skupnosti. Spor je 
dobil torej širše dimenzije. Kdo 
ima prav v tem primeru menda ne 
bo težko odločiti. 

JB 

MED MLADIMI VZAVRČIT 

BRATSKO 
SODELOVANJE 

Čeprav je onkraj Zavrča meja, 
ki ločuje našo republiko od 
sosednje Hrvatske, tega med ljud
mi skorajda ni čutiti. Vsaj tako 
zatrjujejo. Slišati je sicer nekaj več 
hrvaških besed, a vse skupaj je 
domače, prijateljsko. Kako neki 
živijo in delajo mladi v tem kraju? 

Kristina Rihtarič je predsednica 
osnovne organizacije ZSMS. Našo 
radovednost je za uvod takole 
potešila: 

,,V naši organizaciji smo mladi 
iz okoliških zaselkov in sicer iz 
Hrastovca, Turškega vrha, Pestik, 
Korenjaka, Belskega in Gorenjske
ga vrha, Goričaka in Drenovca. 
Tako smo mladi sicer povezani, 
vendar menim, da je naša akti
vnost premajhna. Težave imamo 
zaradi prostorov. Enostavno jih 
nimamo, čeprav so v Zavrču kar 
tri dvorane. Svojo dvorano ima 
gasilsko društvo, imamo kinodvo-
rano, ki je sicer od kmetijskega 
kombinata, razen tega pa imajo 
svojo dvorano tudi upokojenci. 
Največkrat nam nudijo svoje pro
store upokojenci. Tam imamo 
kakšno proslavo ali drugo priredi
tev. Na nedavni seji KS sem pove
dala, da svojih prostorov /a .sesta
janje nimamo, vendar tega nihče 
ni upošteval. No pozneje smo se 
dogovorili, da dobimo enkrat na 
mesec na voljo prostore gasilske 
dvorane za naš disko ples. To pa le 
pod pogojem, da je ples zaprtega 
tipa. S tem sklepom sem seznanila 
mladince, ki pa seveda niso preveč 
navdušeni nad tem. Radi bi pač 
prostor odprtega tipa, kjer bi lah
ko na ziibave prišli tudi mladinci 
od drugod. Morda smo tudi zaradi 
teh težav manj aktivni. 

Eden od vzrokov je prav gotovo 
tudi v tem, da smo raztreseni po 
teh Halozah. Ko vprašujem, zakaj 

mladi ne prihajajo na sestanke, je 
največ odgovorov, češ predaleč 
sem, ali pa, veš med tednom sem v 
Ptuju ali Mariboru, čez soboto in 
nedeljo pa sem rad tudi doma. 

Tudi sodelovanje s krajevno 
skupnostjo ni najboljše. Imamo 
•>\oiega mentor^, ki je starejši 
od nas in nam pomaga, vendar s 
tem ne moremo biti zadovoljni. 
Prepričana ,sem, da bomo sčasoma 
s skupnimi močmi prišli do mla
dinske sobe ali do kakršnega koli 
prostora, ki bi bil zares samo naš. 
Potem bi k delu lahko pravgotovo 
pritegnili več mladih." 

O tem kako se završka mladina 
vključuje v društva in družbene 

Kristina Gole 

organizacije na vasi je Vera I\an-
čič, sicer sekretar osnovne orga
nizacije ZSMS Zavrč, povedala: 

,,Naši inladinci so vključeni 
skoiaj v vsa društva in organizaci
je, ki obstajajo. Največ jih je v 
gasilskem društvu, množično pa so 

Kristina Rihtarič, predsednica 
osnovne organizacije mladih v 
Zavrču 

zastopani tudi v domačem šport
nem društvu, predvsem je aktivna 
nogometna sekcija. Svoje za
stopnike ali delegate jmamo tudi 
v vaškem odboru in v krajevni 
konlerenci SZDL. Osem mladin
cev pa je tudi vključenih v kraje
vno organizacijo ZKS. 

Vprašanje zase pa je aktivnost 
posameznikov v društvih in or
ganizacijah, ki sem jih naštela. Vsi 
seveda ne prinašajo informacij 
nazaj k nam v bazo, nekaj jih je 
tudi, ki Se ne udeležujejo vseh sej 
in ostalih aktivnosti. Spet je tu 
eden od vzro^ov oddaljenost in pa 
odstotnost med tednom — bodisi 
zaradi šolanja ali zaradi zaposlitve 
izven Zavrča. Največ aktivnosti 
pravzaprav zaživi le ob koncu ted
na ali med prazniki. Tudi mladinci 
se največkrat sestajamo le ob 
sobotah, povprečno število 
udeležencev naših sestankov pa je 
okoli 10. 

Morda smo nekoliko aktivnejši 
na kulturnem področju, saj ob 
vsakem prazniku pripravimo mla
dinci svoj kulturni program, 
skupaj s pionirji osnovne šole ter z 

mladinci iz Dubrave v sosednji 
republiki Hrvatski. Skoraj po vsa
ki proslavi pa se dobimo še na 
svoji zabavi s plesom. To je tudi 
največ kar lahko pričakujemo." 

Vera Ivančič, sekretar mladine 

O delovnih akcijah mladih iz 
Zavrča pa je stekel pogovor s 
Kristino Gole, ki je o tem poveda
la: 

,,Svoje mladinske delovne bri
gade sicer nimamo ustanovljene, 
vendar se mladinci udeležujemo 
vseh delovnih akcij, ki jih orga
nizira včasih KS. včasih pa tudi 
sami. V minulem letu so bile večje 
včasih KS, včasih pa tudi sami. V 
minulem letu so bile večje akcije 
ob gradnji telefonskega omrežja, 
kjer so nam pomagali tudi vojaki 
in mladinci iz Dubrave. Večkrat 
smo skupaj čistili okolico Zavrča, 
organizirali smo tudi kresovanje in 
že pripravili suho dračje, žal pa je 
prireditev odpadla. Upam, da 
bomo letos vse to popravili. 

Za letos načrtujemo akcijo 
zbiranja starega železa, da bi 
prislužili kak dinar. Pomagali 
bomo tudi pri obnovi gasilskega 
doma in pri pleskanju dvorane 
društva upokojencev. Za dan mla
dosti bomo naredili — kot je to že 
v navadi večjo prireditev, na kateri 
bomo sprejeli pionirje v mladinsko 
organizacijo. Z mladinci iz Dubra
ve pa se bomo verjetno pomerili 
tudi v kakšnem kvizu ali morda v 
športnih disciplinah. Včasih 
sodelujemo ludi s sosednjimi mla
dinskimi aktivi, želimo pa si tudi 
večje povezave z občinsko konfe-
enco mladih v Ptuju.' M. Ozmec 

DOGOVOR O DELU V KS 
Včeraj popoldne, 7. marca so se 

na posvetu v Ptuju sestali pred
sedniki in sekretarji krajevnih 
konferenc SZDL. Najprej so 
obravnavali občinski stabilizacij
ski program in njegov odraz na 
delo krajevnih skupnosti ter 
sprejeli stališča, kako v okviru 
stvarnih možnosti napraviti kar 
največ. 

"Nadalje so se pogovorili o na
logah za izvedbo pohoda »Po 
poteh revolucije«, ki oo 27. aprila 
v Mostie in o kadrovskih spre-
memban pri občinski konferenci 
SZDL Ptui. Posebej pa so obrav
navali nafoge na področju na
rodne zaščite v 1 uči novega zakona 
o ljudski obrambi in družbeni 
samozaščiti in načrt za usposab
ljanje pripadnikov narodne zaš
čite. Povezano s tem ludi vpraša
nje opremljanja s sredstvi za 
osebno in kolektivno zaščito pred 

vojnimi dejstvovanii in drugimi 
nevarnostmi ter dolgoročni načrt 
onremljanja. FF 

SKRBNE PRIPRAVE NA REFERENDUM 
KS MIKLAVŽ PRI ORMOŽU 

v krajevni skupnosti Miklavž pri Ormožu se skrbno 
pripravljajo na referendum za uvedbo krajevnega samopri
spevka, ki so ga razpisali za v nedeljo, 18. marca. Referen
dum je razpisan za območje celotne krajevne skupnosti, to 
je za naselje: Hermanci, Kajžar. Krčevina, Miklavž, Vel. 
Brebrovnik, Vinski vrh, Vuzmetinci in Zasavci. 

Krajani se bodo odločali o samoprispevku za dobo 
petih let, to je od 1. aprila letos do 31. marca 1989. Program 
predvideva sofinanciranje (60 odstotkov) asfaltiranja cest 
Krčevina—Šalovci, Vuzmetinci—Lača ves in Kajžar—Tem-
nar ter gramoziranje in vzdrževanje krajevnih cest. Nadalje 
širitev telefonskega omrežja s ciljem ,,Telefon v vsako vas", 
tu bi naj iz samoprispevka prispevali 10 odstotkov, ostalo 
pa telefonski naročniki sami, delno pa tudi PTT. Iz 

samoprispevka bodo sofinancirali ludi nekatere prireditve, 
ki so vezane na predšolske otroke, gradnjo športnega 
kompleksa v naselju Miklavž (atletska steza, poligon in 
spremljajoči objekti), prav tako tudi vzdrževanje krajevne 
kulturne dvorane in drugih prostorov za potrebe krajevne 
skupnosti. 

V programu krajevnega samoprispevka je tudi do 10 
odstotno sofinanciranje potreb na področju SLO in 
družbene samozaščite, pokrivanje funkcionalnih stroškov 
za skupne prostore KS, vzdrževanje in širitev krajevnega 
pokopališča ter sofinanciranje razvojnih programov orga

nizacij in aruštev, če gre za objekte, ki imajo pomen za 
krajane. 

Ce bodo hoteli ta obsežen program uresničili, se bodo 
morali na referendumu odločiti 0 2% prispevku od neto 
mesečnega osebnega dohodka in od pokojnin, ki so višje od 
pokojnine z varstvenim dodatkom, nadalje 6 % od noveg* 
katastrskega dohodka in 4 <̂o od dohodka iz samostojnega 
opravljanja obrti. Delavce, ki so na začasnem delu v tujin' 
pa bodo obremenili z 2.000 din letnega prispevka. Z« 
lastnike traktorjev pa .so predlagali še dodatno obremenite^ 
in sicer 30 din po kilovat moči traktorja letno. 

Glede na utemeljen program sofinanciranja gradnja 
objektov, pomembnih za vse krajane, vlada prepričanje, da 
bo referendum uspel. — " 
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Ženitev v Cirkovcah - skoraj zares! 
cirkovce kot pozabljeno gnezdo, 

prav na robu ptujske občine in 
dravske doline, živijo svojsko 
Iculturno življenje. Osnova so 
zagnani delovni ljudje. Kulturni 
dom daje streho, a dom so le zido
vi. Kulturni utrip pa so zagnani 
delovni ljudje. Take ljudi še na 
srečo Cirkovce premorejo. Na sre-
jo, kajti premnoge ure vaj v mrz
lih prostorih rahljajo živce in 
glodajo v vztrajnost. 

Rekli boste, kaj nam to pripo
veduje, a je v vsej pripovedi bist
vo. Bistvo zato, ker zares občudu
jem ljudi, ki vztrajajo v težkih 
delovnih pogojih in hočejo dati 
soljudem košček lepega. 

Vemo, da še v mestu huda škrip
lje s kulturnim dinarjem, tem težje 
je na podeželju, danes ko se 
kulturne potrebe že kar enačijo. 
Vse hujše je z denarjem za ogreva
nje, elektriko, vzdrževanje in bati 
se je, da bo zaradi takih, čisto 
zemeljskih stvari pričelo pešati de
lo hudo marljivih oblikovalcev 
kulture na vasi. 

Prav tako se nam godi tudi v 
Cirkovcah, le z razumevanjem in z 
dodatnim delom uspevamo krpati 
kraj s koncem. Prirejanje veselic, 
da z njihovim izkupičkom lahko 
financiramo kulturno dejavnost, 
pai ni razvesuljoča oblika, a nujno 
potrebna, če hočemo, da kultura 
na vasi vsaj diha. V Cirkovcah to
rej še nekako, kako pa tam, kjer še 
teh možnosti ni? Odločno, 
porazdelitev dinarja za kulturne 
dejavnosti je hudo mačehovska. V 
teh težkih časih samo pobožna že
lja, da bi bilo drugače, boljše! 
Nenehna borba za svoj prav, slej 
kot prej daje uspehe. In za to 
družbeno potrditev se nenehno 
bojujejo delovni amaterji v vsej 
občini, saj dokazujejo s svojim 

ogromnim delom, kaj zmorejo in 
kaj želijo. 

Tako tudi igralci cirkovške igral
ske skupine, ki že igrajo tretjo 
igro, odkar smo sezidali novi dom 
krajanov. Tokrat so postavili na 
oder Gogoljevo komedijo ŽENI
TEV. 

Blizu štiristopetdeset ljudi na 
premieri navdaja misel, da so kra
jani željni živega, domačega gleda
lišča. Končno pa je že v Cirkovcah 
nekajletna tradicija, da ljudje radi 
pogledajo živo predstavo na odru, 
že od dni, ko smo imeli pri nas šest 
rednih gledaliških predstav na leto 
v okvirju svojega abonmaja. Ta
krat je bilo na predstavah vedno 
preko štiristo gledalcev. 

Veseloigra Ženitev je živahno 
razgibala dvorano. S prijetno 
udarno začetno sceno, ko 
muzikantje zaigrajo budnico, se 
igralci takoj zbližajo z gledalci. 
Posrečen in radoživ prijem, ki daje 
takoj ton predstavi. 

Režiser Zdenko Kodrič gradi igro 
z znanjem in izkušnjami, pridob
ljenimi na prejšnjih predstavah. Ce 
se je na prejšnjih predstavah jasno 
čutila režiserjeva roka, jo je sedaj 
zaslediti nevpadljivo, v živi pred
stavi, ki ji daje ritem in življenje. 
Veliko več, zato je tudi najnovejša 
komedija zaigrana za stopnjo bolj
še od prejšnje. Igralci so naravni in 
.so zaživeli v svojih vlogah. 

Ženitovanjske zdrahe in nestrpna 
pričakovanja, ter predporočni 
zapleti so resnični, ker jih nepri
siljeno zaigrajo že dokaj izdelani 
igralci. Jezik je lepši kot na 
prejšnjih predstavah, vsi se tru
dijo, da bi čimlepše predstavili vse 
finese našega govora od polglasni-
kov pa vse do dobrega naglasa. 
Trd oreh, ki ga pa dobri igralec 
mora streti. Lepa govorica z 
domačega odra plemeniti in bogati 

gledalca. S tem pa raste ugled in 
zaupanje v sposobnosti domačih 
igralcev. Lepo je, da je v Cirkov
cah tako. 

Predstaviti moram še igralce. 
Hudo nehvaležno je razčlenjevati 
igro amaterjev, ko veš, koliko 
truda je vsak od njih vložil v 
izoblikovanje svoje igralske podo
be. Na koncu pa v tem procesu ra
sti le odloča osebna zavzetost, 
izkušnje in ne nazadnje nadarje
nost. 

Podkoljosin, starejSi, zakrknjeni 
samec, pestuje svojo svobodo in ne 
ve, kaj koristnega naj z njo počne. 
Štefan Potočnik modro krmari v 
tej zmešnjavi predženitovanjskih 
želja, skuša biti naraven, a mu 
nekatere igralske manire }e kar 
preveč tiščijo pod kožo, tako da je 
premalo gosposko naravnan, bolj 
trd, pač kot so bile njegove nekda
nje boljše vloge. 

Nevesta Agatja, dekle, ki ve, da 
minevajo zadnje cvetne ure za 
poroko, naivno koketira z dekliško 
sramežljivostjo in željo, zagrabiti 
bilokaterega primernega ženina. 
Imenitno se je to posrečilo Ireni 
Lačen, saj je tudi svojo vlogo 
odigrala bleščeče. Talent in spro
ščena radost na odru, že kar lep 
kup igralskih izkušenj, kljub mla
dosti, so dali eno boljših igralskih 
amaterskih stvaritev na cirkov-
škem odru. 

Amalija Košir, znana radoživa 
igralka, tokrat ni najbolj iskrivo 
zablestela v vlogi posredovalke. 
Pri njej smo navajeni Širše palete 
igralskih občutij, posebej, ker ve
mo, da je prav imenitna, ko je v 
svojem elementu. Vloga je solidno 
odigrana, a tisti mali ščepec igral
ske samobitnosti ji tokrat manjka. 
Naslednjič pričakujemo tembolj 
nestrpno njen igralski izziv. 

Dani Lačen kot konkurent 
posredovalke, drugi napeljevalec, 
kot igralska figura je prijeten, a 
bati se je, da bi počasi zašel v 
igralske šablone. Več samonikle ži
ve sile.vemo,da je v njem. Komedi
ja pač zahteva več cirkusantstva in 
mnogo prilagajanja in sproščeno 
improvizatorstvo prav gotovo ne 
bi škodovalo. Je pa Dani eden ste
brov igralske skupine in prav je, 
da se tudi tak predstavi. Gledalci 
imajo radi, da zasledijo v njegovi 
igri rast. Naslednja vloga bo 
morala biti taka. 

Ženini so bili primerno izbrani, 
po figuri in primernosti igralskega 
obnašanja. Vsem petim je uspelo 
dati pečal predstave. Boljši med 
njimi je bil Franc Tominc — kot 
ženin Jajčnica. Vanči Znidar je 
prijetno upodobil upokojenega 
mornariškega časnika, sprene-
vedajočega se ženina, le več 
gotovosti smo pričakovali od nje
ga, saj se je bilo včasih bati, da 
dovolj trdno ne sledi besedilu. 

Suhljati ženin Franci Koren je 
bil dovolj prepričljiv v svoji želji, 
da bi žena znala francoski in da bi 
svojo nališpano nečimernost skril 
za njeno krilo. Ko ga zmoti malen
kost, da nevesta govori samo svoj 
materin jezik, hladno odide; glo 
boko prepričan, da se ne splači 

darovati svobode za nevesto, ki ne 
izpolnjuje njegovih visokih ciljev. 
Tisto prisrčno gogoljevsko šibanje 
nečimernosti in skrivanja pred sa
mim seboj je na dlani, prav tako 
kot srž igre. 

Scena predstave je enostavna, 
usklajena, z malo elementi, kar je 
za potujoče Talijine naslednike 
primerno. Barvno je zanimiva, 
predmet in igralec sta barvno 
povezana, lepa, nova svojskost. 
Kostumi so ruskemu vzdušju blizu, 
živahnih, prijetnih barv. Pohvaliti 
moram še domiselne pričeske, 
duhu igre prikrojene, kar daje 
predstavi navdih celovitosti, tiste 
prijetne zaokroženosti, ki jo na 
amaterskih predstavah pogosto 
pogrešamo. 

Tako je torej cirkovška ženitev 
prijetno zaokrožena igralska st
varitev. Še veliko takih predstav! 
Gledalec je zadovoljen, da je videl 
domačo predstavo, ker v današnji 
zahtevni beri igralskih stvaritev 
čuti, da domači igralci rastejo in 
upravičeno je lahko ponosen na
nje. 

Bogomir Jurtela 

SPOZNAJMO IRAK 
S padcem 3. dinastije UR-a in 

prihodom Elamitov se je povečalo 
število neodvisnih mest-držav 
(Isim, Larsa), toda osnujejo se no
ve kraljevine. V Babilonu, Esmenu 
(področju Dijale v današnjem 
predmestju Bagdada), Asur (Asir
ska država), Mari in drugi. 

Medtem je bila dolina Tigrisa in 
Evfrata naseljena z raznimi etični
mi skupinami in vedno znova so 
prihajala ljudstva novih plemen. 

V neprestanih bojih za nadoblast 
med mesti-državami (med Isinom 
in Larso), z zahoda (sirijske pušča
ve), se je pričel velik boj med ple
menom Amorita. Osvajajoč mesto 
za- mestom in širno okolico, so ta 
plemena izbrala za svojo prestolni
co Babilon, do tedaj nezanimivo 
mesto, ki je ležalo na ozemlju 
Akada v bližini njihovega glavnega 
centra Akada, (ostanki Babilona 
so Se danes vidni okrog 90 km 
jugozahodno od Bagdada). 

Njihov prvi vladar, ustanovitelj 
1. babilonske dinanstije, Sumu-
abum (1894—1881) pr. n. št. je 
označil prve meje babilonske drža
ve, samo mesto pa je bilo obdano 
z zidom. Svoj vpliv in oblast pa so 
Sirili na ostala ,,akadinska" mesta 
^01 Kis in Sipar in tako povečevali 

babilonski imperij. 
V času vladavine 6. kralja Ha-

murabija, je bil Babilon prestolni
ca Širokega območja, ki je vključe
valo tudi Sumer, Akad, Asirijo in 
del Sirije. 

Največji vladar tega časa je bil 
Hamurabi, ki je postal najslavnejši 
vladar, ne samo s svojimi uspehi, 
temveč kot zakonodajalec. Hamu
rabi ni v zgodovini zapisan kot pr
vi zakonodajalec, ki je uvedel za
kone v času svojega vladanja (pred 
njim so še: Sumerani, Ur-Nanu, 
Lipit-Istro-kralj, Isima in vladarji 
Esmuna). 

Domneva se, da je Hamurabi 
kompletiral obstoječe zakone, jih 
spravil v celoto v en zakon, ga do
polnil z novimi dodatki jih prila
godil takratnim potrebam življenja 
v Babilonu. 

Njegov zakonik je obsegal prek 
300 členov. Napisan je bil na plo
ščicah, ki so bile postavljene na 
mesta, dostopna javnosti, sirom 
Mezopotamije. Eden od takšnih je 
najden v mestu Susa, kamor so ga 
prenesli Elamiti v 12. stoletju pred. 
našim štetjem, kot vojni plen iz 
dvora Samos v Sipru. Leta 1901 so 
ga našH Francozi, danes se nahaja 
v pariškem muzeju — Louvre, po
naredek pa je ohranjen v Iraku, 
blizu Sabnapaka. 

Visok je okrog 225 cm, širok 60 
cm, stožčaste oblike, napravljen iz 

črnega kamna. Rečemo lahko, da 
sam zase predstavlja pravo umet
niško delo. v njegovem zgornjem 
delu je vklesan lik Hemurabija ka
ko stoji pred bogom sonca, ki sedi 
na prestolu in izroča Hamurabiju 
žezlo in zakonik, ki je izpisan v 
spodnjem delu kamna. V ozadju 
sončne svetlobe izraža voljo boga 
sonca Šamasa, da naredi konec 
krivici. Prihodnjič Kasiti 

Jana Hvaleč 

I Z 
MUZEJSKE 
FOTOTEKE 
»Pot pelje pod železniškim 

nasipom, zakritim z gosto živo 
mejo. na odprt prostor. Tu leži 
stara zgradba, podobna majhne
mu gradiču. Pol baročna, pol v 
copf-stilu, krona jo visoka man-
sardna streha in obdajata dva 
nižja prizidka. To je staro mestno 
strelišče, ki ni bilo zgrajeno le v 
zabavo, ampak v najresnejši namen, kajti ptujska mestna garda je bila 
dobro organizirana in je več kot enkrat pošteno popravila svojo služ
bo.« (J. Felsner: Ptuj in njegova okolica, 1895. str. 51) 

Prve arhivske podatke o strelskem redu imamo iz leta 1692 in jih 
sledimo do leta 1713. Med leti 1739 in 1837 je strelski red nadomestil 

Mestno strelišče pred zrušitvijo. Fototeka kulturnozgodovinskega 
oddelka PMP št. F 2104 

meščanski kavalerijski korpus. Njegovo delovanje je z letom 1837 
zamrlo in ponovno oživelo leta 1848, ko je bila ustanovljena meščan
ska garda. Ta je prenehala delovati leta 1852. Vendar je morala ne
kakšna ustanova v smislu strelskega reda delovati že pred 17. stol. 
Lesena stavba strelišča je bila postavljena za minoritskim samostanom. 

Kakor mnogo drugih zgradb v mestu je leta 1705 zajel požar tudi 
strelišče. Iz varnosti so ga po požaru prestavili izven mesta. Sprva je 
bila to dokaj preprosta enonadstropna stavba. V letih 1801 — 1802 pa 
je gradbenik Peter NVagner postavil arhitektonsko dokaj amciozno 
zgradbo v tako imenovanem »copf-stilu«. Stil, ki seje dosti bolj uvelja
vil v obrti kot v arhitekturi, je v bistvu združitev resnega kla.sičnega 
načina z igrivostjo poznega rokokoja. Stavba strelišča je bila razgiba
na, izstopal je srednji del s poudarjenimi detajli, pozornost je vzbujala 
visoka mansardna streha, ki pa je zaradi ločno navzgor potegnjenega 
naklona za zaključku .strešrn delovala lahkotno. Meščani so bili na 
strelišče ponosni in Felsner ga ni brez razloga imenoval »mali gradič«. 
Leta 1895 je stavbo, ki ni več služila svojemu osnovnemu namenu, 
kupila občina in v njej uredila stanovanja za svoje uslužbence ter 
skladišča. Na pričetku druge svetovne vojne je bilo strelišče že hudo 
zanemarjeno. Morda bi dočakalo lepše čase in obnovo, če ga ne bi leta 
1945 zrušile bombe. 

Marjeta Ciglenečki 

O VIKANJU IN GLAGOLSKI VEZAVI 
JEZIKOVNO RAZSODIŠČE (142) 

,,Prosim vas, pojasnite mi, kako 
je pravzaprav z vikanjem v sloVen-
ščini. Ali je prav Kod ste hodili, 
tovariš? ali pa Kod ste hodil, tova
riš?. Zanima me tudi, ali so 
pravilne zveze, kakršne pogosto 
berem v naših delovnih zapisnikih 
in poročilih, npr.: Razpravljamo 
po vprašanju dolgov, zainteresira
ni smo na novi tehnologiji, v to ne 
moremo pristati, v to smo prepri
čani itd." 

Prvo vprašanje bralca iz 
Ljubljane zadeva rabo glagolskega 
števila. Pri vikanju namreč name
sto edninske druge glagolske osebe 
uporabljamo množinsko, čeprav je 
ogovorjeni samo eden. Tako 
izrazimo vljudnost in spoštovanje. 

Zborno vikanje zahteva pomožni 
glagol in deležnik na -1 v množi
ni, torej Kod ste hodili, tovariš? V 
pogovornem vikanju pa pogosto 
prihaja do edninske rabe deležni
ka na -1. To imenujemo na pol 
vikanje. V knjižnem jeziku je 
možno to vikanje kot slogovna va
rianta, npr. v umetnostnem bese
dilu s primerno tematiko. 

Bralčevo drugo vprašanje pa se 
nanaša na glagolsko vezavo s pred
meti v različnih sklonih, t. j . na 
prehodnost. Nekateri prehodni 
glagoli so nepredložni, torej se ve

žejo s predmetom brez predloga 
(Pišem pismo, Zaupam pryate-
Iju), drugi pa imajo predložno 
v e 7 a v o v različnih sklonih. Glede 
rabe pravilnega sklona ali predloga 
ob prehodnem glagolu smo dosti
krat v zadregi, bodisi zaradi vpliva 
drugih jezikov ali pa zaradi kakega 
drugega razloga. Glagolske zveze, 
ki jih našteva naš bralec, so pogo
ste v uradovalnem jeziku, nanje pa 
je vplivala srbohrvaščina. Pravilno 
se glasijo: razpravljamo o dolgo
vih, zainteresirani smo za novo 
tehnologijo, (še bolje na primer: 

zavzemamo se za novo tehnologi
jo), na to ne moremo pristati, o 
tem smo prepričani. 

O pravilni glagolski vezavi se 
lahko poučimo na splošno v 
slovnici, za vsak konkreten primer 
pa v Slovenskem pravopisu in 
Slovarju slovenskega knjižnega 
jezika. 

Morebitne predloge, kritike, 
opozorila v zvezi s slovenščino v 
javni rabi pošiljajte na naslov: 
JEZIKOVNO RAZSODIŠČE, 
Republiška konferenca SZDL 
Slovenije, Ljubljana, Komenskega 
7. 

MITJA MERŠOL 

Podobno kot baladarji v Londonu so v Parizu za novičarsko službo 
l̂̂ rbeli ,,nuvelisti" (novičarji), ki so v sedemnajstem in zgodnjem 

Osemnajstem stoletju po pariških parkih, javnih vrtovih in kavarnah 
Ofinovedovali razne novice. Pogosto so s seboj nosili papir in paličke 
°8lja in na hitro tudi i: i . i r i ral i svoja poročila. Najboljši med njimi so bili 
Seveda tisti, ki so znali postreči z res najbolj svežimi novicami. Te so 
pobili med svojimi informanti v oficirskih, diplomatskih in celo dvornih 
"̂ ••ogih. Ti informanti so bili predhodniki ,,dobro obveščenih krogov". 

Nekateri nuvelisti so se specializirali za vojna poročila. In za časa 
^ladavine Ludvika XIV., Ludvika XV. vojn ni manjkalo. Vojne katastrofe 
Pa so seveda prinašale še vse druge tegobe. Novic torej ni manjkalo in 
"^velisti so lahko iz dneva v dan poročali o splošnih zadevah, političnih 
spletkah, /Jočinih, katastrofah, osebnostih, umetnosti, za ,,pa še to" pa 
so imeli običajno na zalogi tudi najnovejše šale. 

^ V l ČASOPISI 
2 uveljavitvijo ročnega tiska v začetku 15. stoletja so se pojavili prvi 

^fTietki časopisov. To so bili veliki listi papirja, ki so bili potiskani samo 
eni strani in brez naslova, t o so bili prvi novičarski listi, ki so bili na 

Prodaj javnosti po tržnicah in sejmih. Razširili so se predvsem po takra-
I 'h nemških državicah in kneževinah v srednji Evropi. Na listu, ki je stal 
1̂  l^akšcn novčič, je bil običajno opisan le en sam dogodek (bitka, 
•"onanje, rezultat viteškega turnirja, sežig čarovnic, velik vihar ali 
"^^"1) . Na takšnem listu papirja je bila na primer opisana zgodovinska 

bitka pri Agincourtu leta 1415. V takšnem ,,časopisu" je bilo objavljeno 
tudi pismo pomorščaka z imenom Christophus Columbus, ki je trdil, da 
je odkril ,,ozemlje, prej neznano, nekje na drugi strani zahodnega 
oceana." 

Podobno so tudi na Japonskem v 16. stoletju začeli izdajati takšne veli
ke potiskane liste. Imenovali so jih ,,kawara-ban". Te liste z ideografi in 
občasnimi ilustracijami so lepili v izložbena okna. Tudi ti ,,časopisi" so 
poročali ponavadi le o enem samem dogodku, večkrat pa so v njih 
,,objavili" tudi kakšno pesem ali celo krajšo dramo. Konec sedemnajste
ga stoletja pa so se pojavili enostranski ročno stavljeni in brezimni 
časopisi ,,jomiuri", ki so jih po ulicah prodajali kolporterji. 

Sistematičnega zbiranja in priprave informacij, kakršnega so imeli na 
Kitajskem, v Evropi v tistem času še niso poznali. Izjema je bila katoliška 
cerkev, ki je iz Rima pošiljala svoje predstavnike in misijonarje v svet in 
od njih dobivala informacije. Seveda pa je ta poročila obdržala zase. 

BANKIRJI - ZALOŽNIKI INFORMACU 
Med zasebniki, ki so si najbolj prizadevali dobiti informacije, so bili 

tudi v .srednjem veku s*pet trgovci in bankirji. Zavoljo svojih poslov so 
morali biti pbveščeni o dogodkih doma in na tujem. 

Holandski, angleški, španski, francoski, portugalski, danski, avstrijski 
in švedski podjetniki so ob podpori svojih vlad ustanavljali razne skupne 
podjetniške družbe, s katerimi so sklenile poslovni krog okoli sveta, z 
njim vred pa tudi informativno mrežo. Ce so te družbe in banke hotele tr
govati in razširjati svoje posle, so za svoje trženje potrebovale informaci
je. V trinajstem in štirinajstem stoletju so se pri nabiranju informacij in 
širjenju obveščevalne mreže zlasti dobro odrezale tri bankirske rodbine — 
Medičejci iz Firence, Fuggerji iz Augsburga in Rothschildi iz Frankfurta. 

Nadaljevanje prihodnjič 

PRVI ČASOPISI PRI NAŠIK SOSEDIH 
ALBANIJA 

Prvi dnevnik Taraboshi je izšel v Skadru leta 1913, takoj po usta
novitvi neodvisne Albanije. 

AVSTRIJA 
Prvi tednik Ordinari Zeitung je izšel leta 1615, prvi dnevnik Wien-

nersches Zeitung pa je bil ustanovljen leta 1703. 

BOLGARIJA 
Prva oeriodična publikacija Ljuboslovie se je pojavila v Smirni le

ta 1842. Prve narodnoosvobodilne liste je osnoval Georgij Rakovski: 
Bolgarska dnevnica. Novi Sad, 1857 in Dunavski lebed, Beograd, 
1860—61. Prvi dnevnik Sekidnevni novinar je bil ustanovljen leta 1877 
v Bukarešti. 

GRČIJA 
Prvi ča.sopis v grščini Ephimeris (Dnevno dogajanje) je od 1790. iz

hajal na Dunaju. Prvi časopis na grških tleh Saplphinx Ellinlki (Grška 
trobenta) pa je izšel leta 1821. 
ITALIJA 

Prvi časopis pod rednim imenom II Sincero se je pojavil leta 1646 v 
Genovi. Gazzetta Venetapa je bila ustanovljena leta 1760 v Benetkah. 

MADŽARSKA 
Prvi časopis Mercurius Hungaricus je izhajal v latinščini od 1705. 

do 1710. leta. Prvi časopis v madžarščini Magyar Hirmondo (Madžar
ski kurir) pa je začel dvakrat na lulen izhajati leta 1780 v Bratislavi. 

ROMUNIJA 
Prvi periodični časopis Curierul Romanesc (Romunski kurir) je bil 

ustanovljen leta 1829 v Bukarešti. 
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V Stopercah smo mi doma 
v Stopercah smo mi doma, 
kjer ozka je dolinica. 
Po njej potok se vije, 
ki mu Skralska je ime. 

Oh potoku pelje cesta, 
ki ni se asfaltirana, 
pa le varna /e in trdna, 
čeprav le gramozirana. 

V Stopercah je več vasi, 
po dolinah, hribih se živi, 
otrok zdaj malo .se rodi, 
napol prazna sola nam stoji. 

Mladi vsi odhajajo, 
v mestih .službe iščejo, 
družine tam ustvarjajo, 
si hišice postavljajo. 

Sioperce so mali kraj, 
a dobro raz vija se sedaj. 

'"lamo že lastni vodovod 
in ludi telefonski vod. 

Imamo šolo, cerkev, trgovino, 
postu, aostilno in dobro vino. 
le pridite k nam v vas. 
dobili boste še klobas! 

Videli boste krajanov dom, 
ki je ludi naš kulturni tron. 
Pri nas že farm je precej, 
piščancev, telet in še kaj. 

Poleti težje se živi, 
ker dela dosti imamo vsi. 
Veselo bolj pozimi je, 
ko pri vsaki hiši furež ie. 

V Stoperce pridite še vi, 
tu dosti dobrih je ljudi, 
pri vsaki hiši se kaj dobi, 
iz kmečke peči kruh diši! 

SPET NOVA 
TRGOVINA 

Nova trgovina v krajevni skupnosti Bratov Reš vidno raste, saj 
dobiva že ,,klobuk na glavo." 

Čeprav imamo krajani do lepe trgovine ,,Rimska peč" le dobrih 
deset minut hoda, se nove trgovine zelo veselimo. 

Mogoče bomo imeli od tega kaj koristi, ali pa tudi ne. Kdo ve? 
Besedilo in posnetek: F. H. 

Zgradba prodajalne montažnega tipa dobiva streho 

IVANKA GALUN IZ GRDINE PRI STOPERCAH 

Kmetica, pesnica in slilcarlca 
Ko sem se ob koncu letošnjega 

februarja, po megli, iz katere je 
prav zoprno in nadležno pršelo, 
namenil obiskati Galunove v Gr
dini pri Stopercah, sem nameraval 
pravzaprav pisati o njemu — 
Antonu Galunu. Pravijo, da je 
zelo aktiven domala na vseh po
dročjih stoperškega družbenega 
življenja in da je z njegovo 
prizadevno pomočjo v krajevni 
skupnosti marsikaj vrednega 
nastalo. A je že tako, da se 
marsikatera namera nehote izniči, 
ali pa v najboljšem sprevrže v pov
sem drug slučaj — neprijeten, ali 
prijeten. Meni se je, k sreči, 
sprevrgla v slednjega, kajti obisk 
pri Galunovih, je bil pravzaprav 
prijetno srečanje z njegovo vedno 
nasmejano ženo Ivanko. 

Poleg gospodinjstva in 
kmetovanja na šestih hektarjih, se 
Ivanka po malem ukvarja še z 
risanjem in pesnikovanjem, so mi 
namignili v Stopercah. Pravzaprav 
sem z Ivankinimi pesmicami prišel 
prvič v stik že letošnjega januarja, 
ko sem v Stopercah sneirial ljudske 
pevke za oddajo Iz vasi v vas. Za
nje je napisala domoljubno pesmi
co v Stopercah smo mi doma, ki se 
prav lepo poda na že znano melo
dijo, nato ,,Skozi vse leto", ki 
opisuje kmetovo delo v vinogradu 
od zgodnje pomladi do bratve v 
jeseni in še nekoliko avtobiograf
sko obarvano pesmico. Ko sem 
bila še doma. 

Res je, ob snemanju na same 
pesmice in avtorico nisem imel 
časa biti kaj prida pozoren, ker 
sem .se moral bolj ozirati na celo
tno zvočno podobo prepevajoče 
skupine ljudskih pevk, kot pa na 
vsebinsko.težo Ivankinih rim. Vča
sih je oboje skupaj težko združiti, 
še zlasti, če snemanje traja več kot 
deset ur. Toda, ko so mi povedali, 
da Ivrrhka pesnikuje čisto zares in 
da še riše povrhu, sem jel na njo 
gledati z drugimi očmi. Za žensko, 
mater, gospodinjo, kmetico, ki se 
po ves dan ubada z deli v hiši in 
okoli nje, ko se čez leto skoraj 
zarije v njive in strmi vinograd in 
ki ob vsej številni živini v stali naj
de še čas za slikanje in kovanje 

rim . . . no, t o pa že ni vsakdanja 
reč in karsiDoaf . V z r o k o v torej do
volj, da sem se, čeprav v neprijaz
nem vremenu, namenil na njihov 
zasneženi hrib v Grdini, ki je bil 
tokrat dostopen le peš. Z Anto
nom, sem si rekel, ko sem gazil 
navkreber, se pomenim kdaj dru-
bič. Priložnosti bo prav gotovo še 
veliko. 

Ivanka ni bila doma iz Stoperc, 
temveč v Sp. Sveči, ki spada v KS 
Majšperk. Rojena v Sp. Sveči 55, v 
domačiji, ki se je v eni od svojih 
pesmi takole spominja: 

t̂ no od Ivankinih tihožitij^ Ivanka Galun je tudi mati štirih 
otrok 

Hišica bila je iz lesa, 
streha slamnata. 
Okno majhno pa tako, 
če gledal si skoz njo, 
v hišipostalo je temno. 

Otroštva ni imela preveč 
lepesa, se spominja Ivanka. 
Zemlje je bilo pri hiši ravno toli
ko, da so se le s težavo prebijali. 

-Zato je oče, ki je veljal za stroge
ga pri hiši, včasih tudi prestrogega, 
hodil še na delo v Majšperk. Zara
di očetove strogosti, ki jo je Ivan
ka nemalokdaj občutila tudi kot 
krivico, je na njo legel moreč 
občutek manjvredno.iti, večnega 
strahu in nelagodnosti pred vsemi, 
ki so bili družbeno nad njo. §e zla

sti boleča je to občutila v šoli, ko 
sicer ,,nabita" z znanjem, od sa
me treme pred učiteljem, niti ust ni 
mogla odpreti. Ni imela rada šole. 
Ne zato, ker je do nje imela eno 
uro in pol hoda v Majšperk (o 
avtobusu takrat ni bilo niti govo
ra), temveč zato, ker se ji je zdela 
tuja in v svoii stropi zahtevnosti 
odbijajoče hladna. A ona si je 
želela topline in mehkih človeških 
besed in ne trde, suhoparne logike 
matematičnih pravil. Zato je seve
da najraje imela petje in risanje. 
Prav pri risanju je pokazala največ 

tako, da je bila svoji učiteljici v ra
dost in veselje. Ze zgodaj je 
spoznala Ivankin talent in nagnje
nje ter jo ves čas spodbujala k 
risanju. Ob koncu šolanja jo je ce
lo želela ,,spraviti" v Ljubljano na 
,,višje" šole, toda oče se je temu 
odločno uprl. Obveljal je njegov 
— NE! Doma bo prevzela in ne 
pojde nikamor! In pri tem je tudi 
ostalo. Poslej je doma delala vse 
kar je delala že od otroških let, le 
da sedaj še bolj trdo in mnogo več. 
Risanju pa se kljub temu ni odrek
la. Zanj je izrabila vsak prosti čas 
in risala vse kar je videla okoli 
sebe: kure na dvorišču, svinje, 
srne, ki so se sem in tja prikazale 
iz bližnjega gozda, rože, tihožitja, 
poskušala z avtoportretom, risala 
kmečke domačije in med njimi tu
di svojo. Tisti kos papirja, porisa
nega s svinčnikom, še danes čuva, 
saj je edina ohranjena podoba nje
nega kmečkega doma. 

Potem pa je nekega dne srečala 
njega — Antona iz Stoperc. Nekaj 
časa sta si dopisovala, kot je bilo 
takrat v lepi navadi in Ivanka si ni 
mogla kaj, da bi svojemu pisanju 
ne pridjala še kak verz, ali dva, ali 
pa kar celo kitico. Nikoli prej ni 
kovala'rim, sedaj pa so ji kar same 
privrele iz polne duše. Vse kar je 
burilo njeno notranjost, prekipe
vajoča čustva prve dekliške ljubez
ni, svet, ki se je s tem večnim 

čudežem narave v njenih očeh kar 
naenkrat lepše obarval in prej 
vsakdanji zvoki z bližnjega gozda, 
ki so sedaj postali najlepša muzi-
ka . . . vse to je morala nekomu 
povedati, z njim deliti. Toda 
Antonu, ki je bil vzrok nastalega 
dogajanja v njeni notranjosti, se ni 
mogla izpovedati, čeprav bi se ra
da. Preveč jo je bilo strah. Najbrže 
bi spet niti ust ne mogla odpreti. 
Toda na papir, ki bo kot pismo 
namenjeno njemu pa je lahko zlila 
vse kar jo je sililo, da bi povedala. 
Začeli so se Ivankini prvi pesniški 
poizkusi. 

Kaj kmalu sta se vzela. Zapusti
la je domačijo v Sveči, čeprav ji je 
bila namenjena in odšla z Anto
nom v Stoperce. Na pobočju, pod 
strmino, k i so jo Galunovi že 
zdavnaj pretvorili v vinograd, sta 
si postavila pravo, pravcato zidano 
hišo, nekoliko kasneje pa še 
gospodarsko poslopje. Za Ivanko 
so se začela običajna, iz dneva v 
dan se ponavljajoča opravila, kme
čke žene, zdaj v hiši, zdaj v s t a l i , 
pa na njivah in gorici. Nekega dne, 
še v prvih letih njunega zakona, 
sta se celo lotila kopanja vo^ .̂njaka 
nedaleč od hiše, ki pa bi skoraj 
postal smrtna past za Antona. Ko 
je že bil dovolj globoko, skoraj 
blizu vode, so se nenadoma 
pojavili strupeni plini. Pretili so, 
da ga zaduše in če bi takrat ne bilo 
blizu Ivanke, ki ga je z vrvjo že 
vsega bledega potegnila na piano, 
bi bilo po njem. Ivanka se tega 
dogodka še danes z grozo spomi
nja, čeprav je od takrat minilo že 
skoraj dvajset let. 

Potem so prišli otroci. Kar štirje 
so bili, dva fanta in dve dekleti. 
Najstarejši bo že kmalu pri kruhu, 
ker bo, kot pravijo, že letos končal 
kadetsko šolo za miličnike v Tacnu 
pri Ljubljani. Ostali trije pa še bo
do morali nekaj let gladiti šolske 
klopi. Koliko skrbi, koliko dela! 
S e s t hektarjev zemlje je treba vsa
ko leto obdelati, pet glav živine 
muka v s t a l i , da o ,,pujčekih", ki 
jih je letos z mladimi vred kar pet
najst, niti ne govorimo. Toda mi
sel na slikanje in pesnikovanje ni 
nikoli opustila. Pozimi, ko ima več 
časa in ko se počuti osamljeno, 
vzame v roko svinčnik ali čopič. 

Ivankine pesmi m slike niso 
umetnina akademsko izobraženih. 
Njeno, od kmečkega dela trdo ro
ko, ne vodijo po papirju pravila 
metrike, ali elikarske akademije, 
temveč bogata notranjost doživlja
joče ženske, ki svoja čustva 
oblikuje v besede in pojme svojega 
okolja. Ivanka ne sodi med tiste, 
ki svojo bolečino, ali prekipevajo
čo srečo lahko izkričijo in si dajo 
duška. Preveč bi jo bilo strah, da 
niti ust ne bi mogla odpreti. Toda 
papirju . . . papirju se lahko zau
pa. Nekomu vendar mora poveda
ti! 

Besedilo in foto I. C. 

ZBOR LOVCEV V CIRKULANAH 
Člani lovske družine Cirkulane 

so se 25. februarja letos zbrali na 
rednem občnem zboru.. Poleg lov
cev so se zbora udeležili tudi pred
stavniki krajevne skupnosti (skup
ščine in sveta KS), KK SZDL, 
predsednik gasilskega društva in 
drugi. 

Zbor je bil pester. Niso razprav
ljali le o programu in delu lovske 
družine, temveč tudi o program
skih usmeritvah krajevne skupno
sti kot celote. Predstavniki KS so 
spregovorili n potrebah krajanov,' 
razvoju kmetijstva, povezano s 
sodelovanjem lovcev, tako pri 
kmetij.stvu kot pri družabnem 
življenju v krajevni skupnosti, pa 

tudi v delu družbenopolitičnih 
organizacij. 

Govora je bilo o škodi, ki jo na 
poljščinah povzroča divjad ter o 
gojitvi in krmljenju divjadi, zlasti 
v zimskem času. Lovci so menili, 
da je stalež divjadi nizek, še zlasti 
fazana, ki ga redči jastreb — ka
nja. Razprava na zboru je pokaza
la, kako koristno je sodelovanje in 
odkrita izmenjava mnenj med lov
ci, kmeti in ostalimi krajani, zato 
bodo s tako prakso nadaljevali tu
di za naprej. 

Na občnem zboru so pri LD 
Cirkulane ustanovili tudi aktiv ZK, 
ki bo deloval znotraj lovske druži

ne predvsem na področju SLO in 
družbene samozaščite, obenem pa 
bo povezan tudi z OO ZKS v 
Cirkulanah. Vodstvo DPO tudi ni
so imela pripomb h kadrovanju za 
novo vodstvo LD. 

V programu dela so zapisali, da 
bo LD Cirkulane odslej več vlagala 
v vzrejo divjadi, v krmljenje in 
druge oblike zaščite, postavili pa 
bodo tudi več visokih prež in 
podobnega. Sprejete so bile tudi 
obveznosti glede varstva okolja. 

skrbi za pse vodnike, za razvoj 
strelstva in kinologije, o pridobitvi 
zemljišč za pridelovanje koruze za 
krmljenje divjadi, o razvoju lov
skega turizma in podobno. 

Volitve organov lovske družine 
so bile javne. Po uspešno konča
nem zboru so se lovci in gostje 
tovariško pogovorili še ob dobri 
domači kapljici in srnjakovem 
golažu. Oglasila se je tudi harmo
nika in lepa slovenska pesem. 

Stane Krajnc 

ZBOR KRAJANOV 
V JURŠINCIH 

Na zboru Krajanov v Juršincih je med drugim bilo predlagano, da s e 
na rojstni hiši v Bodkovcih pri Juršincih zgradi spominska plošča sloven
skemu pisatelju, književniku in pesniku prof. dr. Antonu Slodnjaku. Prav 
tako tudi na rojstni hiši v Mosteh pri Juršincih spominska plošča Janžu in 
Francu Toplaku (bratoma), ki sta bila oba že od leta 1941 aktivna v OF in 
sodelavca zdravnika v Juršincih dr. Metoda Špindlerja in tudi narodnega 
heroja Jožeta Lacka. 

Franca Toplaka je okupator kot talca ustrelil že oktobra 1941, sočasno 
pa je )ila takrat še izseljena cela družina Janža Toplaka, vendar se je druži
na pozneje vrnila, je pa kljub temu celotna družina tesno sodelovala s Slo-
v e n j t i - 'riško-Lackovo četo in še naprej v NOB vse do osvoboditve. Janža 
Toplak j e bil tudi eden o d ustanovnih članov DKFD v Juršincih leta 1929, 
oz. 1933. 

Franček Holc 

Mladina Sestrž organizira 
praznovaRJe dneva žena 

Tudi v letošnjem leiu lecejo priprave.na proslavo ob 8. mu.cu —dne
vu žena. Mladi v Sestržah posvečajo veliko pozornost temu mednarodne
mu prazniku žena, saj se zavedajo, da ima žena, mati pomembno vlogo v 
našem samoupravnem socialističnem sistemu. Obenem pa na ta način ž*elijo 
izkazali pozornost za ves trud svojim materam — kmečkim ženam, ki mo
rajo zraven gospodinjskih del, poprijeti tudi za kmečka dela. Njihovo ži
vljenje na kmetiji ni lahko in zafo je to trenutek, ko za nekaj ur odložijo 
svoje delo, skrbi in se razvedrijo na proslavi in zabavi. Prireditev ob 8. 
marcu — dnevu žena bo v soboto, 10. marca 1984 ob 19. uri v prostorih 
obrtne delavnice Franca Cepa v Sestržah. Na proslavi bodo cicibani, pio
nirji in mladina izvedla kulturni program, po proslavi pa bo zabava s ple
som. Zato vabijo vse žene, matere, da se prireditve udeležijo in preživijo to 
veselo noč v družbi mladili. 

OO ZSMS Sestrže želi ob 8. marcu — dnevu žena, vsem ženam, mate
ram, mladinkam iskrene čestitke! 

Branko Beranič 

Bilanca dela hajdinskih gasilcev 
109 gasilcev, 146 podpornih 

članov, 17 rednih sej in 5 članskih 
sestankov, 524 dopisov — prejetih 
in odposlanih in še in še je bilo 
podatkov, ki mi še danes 
odmevajo v u.šesih, pa čeprav so 
minili že trije tedni od občnega 
zbora gasilskega društva Hajdina. 

Tako kot nekaj dni prej v Haj
došah. je tudi v Hajdini polna 
dvorana članov in številnih gostov 
znova potrdila, da je gasilstvo 
dejavnost, ki vedno bolj vleče za 
seboj staro in mlado. 

Aplavzi, ki so sledili poročilom 
predsednika, poveljnika, blagaj
nika, tajnice, še posebej pa mla
dega desetarja pionirske desetine 
Tomaža Cartla, so bili znak 
odkritega priznanja vsem gasil
skim zanesenjakom, ki pri svojem 
delu nikakor niso osamljeni. Pri
sotni so povsod kjer jih potrebu
jejo. Svoje delo so v 62 letih 
obstoja razširili in uredili tako, da 
je daleč od ciljev, ki so si jih ob 
ustanavljanju požarne obrambe v 
Hajdini zamišljali takratni po
budniki gasilstva. 

Leto 1983 je bilo verjetno v vsej 
zgodovini najuspešnejše in bo z 
velikimi črkami zapisano v bogati 
društ.eni kroniki. V novi garaži 
vzgiajcni m predani svojemu na 
menu leto poprej), je našlo svoje 
mesto moderno kombinirano ga
silsko vozilo, s kakršnim se lahko 
ptihvali le malo društev v Slove
niji. Nakup tega vozila verjetno še 
ni poslednja investicija, saj stoji 
hajdinski gasilski dom na takem 
mestu, kjer lahko pride do naj
različnejših požarov (nepK)sredna 

bližina ceste Hajdina—Macelj. 
gozdovi ob železniški progi, 
objekti v zasebni in družbeni lasti 
in seveda vedno več stanovanjskih 
hiš. kjer je možnost požara še 
največja zaradi vse pogostejše 
uporabe plina). 

Ugt)tovitve poveljnika, da v 
zadnjem času niso zabeležili na 

svojem požarnem okolišu nobe
nega požara, so prav gotovo 
spodbudne. Še bolj pa je zadovo
ljivo dejstvo, ugotovljeno v analizi 
petletnega dela, da nobenega iz
med požarov, ki so v tem času 
izbruhnili, ni povzročila otroška 
roka. To je dokaz več, da je delo 
društva »Mladigasilec« vosnovni 
soli Hajdina rodilo zaželene sa

dove. Bolje je preprečevati, kot 
gasiti. In kje začeti z vzgojo, če ne 
prav pri najmlajših? 

Res je tudi to, da se aktivnost 
društva ne meri le po podatkih, na 
kolikih požariščih so se njegovi 
člani pojavili, ampak po tem. da ni 
v kraju akcije, ki bi minila brez 
njih, bodisi na samoupravnem. 

družbenopolitičnem in športno-
rekreativncni pt)dročju. 

Da je to iz leta v leto pomem
bnejši dejavnik pri delu gasilskih 
društev, sta v svojih prispevkih 
posebej povdarila Herbert Sorec, 
predsednik predsedstva pri Zvezi 
gasilskih društev občine Ptuj in 
Štefan Vidovič, vodja delovne 
skupnosti pri isti zvezi^Slednji je 

opozoril na to, da kljub letos že 
9-letnemu obstoju Požarne skup
nosti Ptuj. ni zadovoljivih rezul
tatov na področju formiranja sa
moupravnega sistema. Društva 
očitno še niso dojela smisla po
vezovanja v interesni skupnosti, 
kjer si politiko razvoja gradijo 
delovni ljudje sami. Uporabniki 
in izvajalci morajo najti skupen 
jezik tudi na gasilskem področju. 

To bo tudi pri delu G D Hajdina 
ena temeljnih nalog, ki so si jo 
začrtali v obširnem programu 
dela. 

sledila je podelitev priznanj in 
odlikovanj najzaslužnejšim čla
nom, izmed katerih je posebej 
omembe vredno priznanje obema 
najstarejšima članoma, Jožetu 
Pisku in Janezu Lipavšku, ki letos 
praznujeta 60-letnico članstva ter 
odlikovanje — gasilska zvezda H. 
stopnje, ki gaje Stanku Sitarju, za 
njegovo dolgoletno požrtvoval
nost podelila Gasilska zveza Ju
goslavije. 

Prepričani smo, da bodo do
bitniki priznanj svoje delo tudi v 
b< )̂doče posvečali gasilstvu, pa naj 
bo to s prisotnostjo na treningih in 
tekmovanjih, z vzgoj^vfnladih 
kadrov, s širjenjem gasilstva izven 
Hajdine. z udeležbo na udarniš
kih acijah in seveda, če bo po
trebno, tudi v borbi z rdečim pe
telinom. V njihovo moč in premoč 
niti malo ne dvomimo. 

Tekst in foto: S. B-

Tomaž Cartl, desetar pionirske desetine bere ppročllo 
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Letna konferenca RK Majšperk 
Na letni konferenci smo se zbrali člani RK, kjer 

smo pregledali poročila ozir. delo, ki je bilo opravlje
no v preteklem obdobju ter nakazali naloge za pri
hodnje leto. 

Organizacija šteje okrog 700 članov, med njimi pa 
je precej mladih članov, starih do 27 let. Izvršni od
bor je imel 10 sej, na katerih smo razpravljali o delu 
in o akcijah RK. Nadzorni odbor je spremljal delo 
skozi vse leto in bil prisoten na vseh sejah. V leto
šnjem letu smo prav tako kot vsako leto pobirali 
Članarino. Ob novem letu smo obiskali nepokretne 
bolnike in starejše bolnike, ki so stari nad 80 let ter 
jih skromno obdarili. V mesecu marcu, dnevu žena 
smo obdarili nepokretne bolnice ter žene stare nad 80 
let in jih prav tako obiskali. Mednarodni dan RK, 8. 
maj, smo počastili s tem, da smo sprejeli pionirje 
med mlade člane RK ter mladince med odrasle člane 
(s kulturnim programom ter podelitvijo značk). V 
mesecu maju smo organizirali akcijo zbiranja oblačil, 
obutve in posteljnine. Akcija je dobro uspela, oblači
la pa smo razdelili socialno šibkim družinam. Pri tej 
akciji je sodelovalo precejšnje število krajanov ter 
pionirjev OS Majšperk (pri zbiranju, razdeljevanju 
obvestil, vabil). Imeli smo tudi 2 krvodajalski akciji. 
Na odvzem krvi je prišlo kar precejšnje število krvo
dajalcev, med njimi precej mladih. Na skupščini, ki 
je bila v preteklem letu, smo razdelili zasluženim 
krvodajalcem značke in plakete. Na skupščini smo 
tudi potrdili pravila RK, ter evidentirali možne kan
didate za delegate skupščine KS ter jih potem tudi 
potrdili. Na skupščini so sodelovali pionirji OS Maj
šperk s kulturnim programom. 

Nabavili smo tudi dve omarici prve pomoči, tako 
da jih imamo sedaj tri in te so nameščene po naseljih 
KS Majšperk pri družinah, kjer ima vsaj en član 
opravljen 80-urni tečaj prve pomoči. 

V tednu starejših občanov smo pripravili srečanje 
starostnikov čez 70 let starih, ter jih skromno obdarili 
ozir. pogostili. Pri pripravah so v glavnem sodelovali 
aktivisti RK, mladinci ter pionirji 0 § Majšperk, ki so 
pripravili tudi kulturni program. Tudi v letu 1983 
smo prodajali koledarje ter prislužili nekaj prosto
voljnih prisp)evkov, ki smo jih pa potem nakazali za 
obdaritev šolskih otrok ob novem letu. V mesecu de
cembru smo organizirali 24-urni tečaj prve pomoči za 
enoto RK. Tečaj je uspešno opravilo 16 žena. Evi
dentirali smo tudi delegata v KO SZDL Majšperk. 
Skozi celo leto je potekala akcija za napredek osebne 
in splošne higiene ter akcija za čisto okolje, kjer pa v 
glavnem sodelujemo s pionirji OS. Mladi člani so v 
glavnem sodelovali v vseh akcijah RK, za varstvo na

rave, okolja in zdravja, kakor tudi pri zbiranju suro
vin, posebno tekstilnih odpadkov, papirja, železa, s 
čimer so tudi veliko pripomogli ozir. prispevali k sta
bilizaciji gospodarstva. 

Na zdravstveno vzgojnem področju smo organizi
rali za mlade člane RK ter ostale pionirje, mladince 
več predavanj s področja humanizacije odnosov med 
spoloma. V tednu boja proti pljučnim boleznim ter v 
tednu boja proti alkohoHzmu smo prav tako po
skrbeli za predavanja ter razna obvestila, plakate 
pionirjem 0 § . Na to temo smo pripravili tudi razsta
vo likovnih in pismenih izdelkov. Na žalost je opazi
ti, da se plevel alkoholizma še vedno širi, še bolj ža
lostno pa je to, če je ta začetek že pri mladem rodu, 
pri pionirjih, mladincih. Gotovo je potrebno, da se v 
našem okolišu zamislimo nad tem. Vemo, da pri sta
rejših redko kje naletimo na pozitiven učinek, naloga 
organizacije pa je, da napne vse sile, da bi bil naš 

mlajši rod bolj zdrav. Gotovo je to želja nas vseh in 
zato nam mora biti cilj — ne dajajmo otrokom alko
hola! 

V prejšnjem letu smo tudi evidentirali kandidate za 
80-urni tečaj prve pomoči, ki pa še ni bil izveden. 
Sodelovali smo tudi v akciji ,,Ptuj 83" . KORK Maj
šperk tesno sodeluje z OORK, z mladimi člani, s 
transfuzijsko postajo v Ptuju, s pionirji OS ter razni
mi komisijami v KS Majšperk. 

Edina težava, s katero se stalno srečujemo, je ta, 
da ni sredstev za različne večje akcije, kot so izleti 
ipd., saj nam je naš edini vir članarina, ki pa je tako 
minimalna, da si z njo dosti ne moremo pomagati, pa 
sredstva ki jih naberemo ob prodaji koledarjev. Akti
visti, ki hodijo prostovoljno za temi prispevki, pa po
slušajo razne očitke, kar je zelo neprijetno za tistega, 
ki prostovoljno vloži v to delo ves prosti čas, ali pa 
vsaj veliko prostega časa. 

Vse akcije, ki so bile izvedene v pretekJem.%tu, bo
mo izvajali tudi v tem letu: skrb za starejše Občane, 
razvijanje sosedske pomoči, obiski na domu star. ob
čanov, zbiranje oblačil, pomoč ob naravnih nesrečah, 
tekmovanja v prvi pomoči, zdravstvenovzgojna 
dej a vnos t-it4. 

K tej nesebični in humani organizaciji bomo po
skušali pritegffiti še več novih članov, saj starejši ak
tivisti radi pomagajo pri vseh akcijah RK, čeprav so 
sami invalidi, radi pomaga še težjim bolnikom, za 
kar si za svoje delo zaslužijo veliko pohvale. 

Naj zaključim z besedami tov. Tita: ,,Vsi prosto
voljni delavci RK in teh je sirom po svetu na milijo
ne, so lahko ponosni, da so v Vrstah organizacije, ki 
je nosilka tako plemenitih teženj, humanih dejavnosti 
in konstruktivnega ter miroljubnega sodelovanja med 
narodi." Marija Pernek, 

predsednica KORP Majšperk-

Raziskava marksističnega krožka pri SEŠ Jože Lacko v Ptuju 
z naslovom Prosti čas učencev Srednje ekonomske šole 

v delovnih dnevih že v fazi anketiranja 
Ciani marksističnega krožka pri S t i i 

Jože Lacko bomo v drugem polletju 
šo l skega leta 1 9 8 3 / 8 4 opravfli 
raziskovalno nalogo z naslovom ,,Prosti 
čas učencev SES Jože Lacko v delovnih 
dnevih". Na raziskavo smo se 
pripravljali v novembru in decembru 
1983, po materialni strani pa jo je omo
gočila naša šola. Delali bomo po na
slednjih izhodiščih: 

1. Raziskali bomo vzorec 120 učen
cev, v katerem bodo enakomerno za
stopani vsi razredi in ustrezna razlika 
med fanti in dekleti. 

2. Podatke bomo zbirali z anketo, 
katero bodo izpolnili člani našega 
krožka. 

3. Predvidevamo, da bodo prvi rezul
tati ankete znani konec tega šolskega le
ta 1983/84. 

I Z V S E B I N E 

Našo šolo obiskuje 580 učencev, 
katerih velika večina, okrog tri četrtine, 
prihaja v šolo od daleč in so prisiljeni 
uporabljati avtobus. Res jih je nekaj iz 
mest, torej iz Ptuja in Ormola . vendar 
jih pa mnogo več živi na kmetijaii, kjer 
ob svojih šolskih obveznostih še 
pomaga staršem pri obdelavi polj. Ce 
prištejemo obveznemu urniku še čas 
prevoza v šolo in domov, vidimo, da 
nekaterim ne ostane v delovnem tednu 
čisto nič časa, katerega bi lahko 
imenovali ,,prosti čas". Koliko je teh 
učencev? Kako prenašajo mnogo večje 
obremenitve od tistih mestnih, ki imajo 
zase cel popoldne? Ali se obremenitev, 
ki je mnogo večja kot drugje, kaže v 
zaprtosti v sebe, prehitrem dozoretju, 
preveliki resnosti? 

Da bi Jahko kaj več povedali o zastav
ljenih' vprašanjih, smo prisiljeni zbrati 
podatke o življenju naših učencev. 
Odločili smo se za naslednje skupine 
podatkov: 

I. JUTRANJE AKTIVNOSTI 

Učenci vstajajo zelo različno, na to pa 
vpliva oddaljenost od šole, obveznosti, 
katere opravlja učenec pred poukom (ni 
vseeno, če si doma na kmetiji ali v me

stu) in značajske po.sebnosti učenca (te
lovadiš, se učiš pred poukom itd). 

II POT V ŠOLO 
Pot v šolo se začne, ko učenec zapusti 

domači prag in se konča, ko se mu 
začne pouk. Na čas poti v šolo v naj
večji men vplivajo dejavniki iz okolja, 
torej zveze iz domačega kraja, vpliv 
učenca jc ie minimalen. 

III ŽIVI i r N J F V ŠOl ! 

Pouk predstavlja najpomembnejšo 
in nedvoumno nujno fazo v vzgoji in 
izobraževanju mladostnika. Obreme
nitev sicer predpisuje zakon o Ul. 
vendar pa sc včasih zaradi objektivnih 
dejavnikov obremenitev še poveča. 

IV POT IZ ŠOl.F. 

Pot domov se začne, -ko se učencu 
konča pouk in traja do takrat, ko .se 
učenec vrne iz šole domov. Tudi na pot 
domov vpliva mnogo bolj okolje kot pa 
učenec sam. čeprav je tu vpliv njegove 
osebnosti že lahko mnogo večji. 

V.ZlVLJENJE V DRUŽINI 
Družina predstavlja nedvoumno 

najbolj pomembno celico v življenju 
današnjega človeka. Vendar pa speci
fični pogoji življenja njeno vlogo zelo 
spremenijo, saj se mladostnik sreča z 
družino šele pozno popoldne ali zve
čer, torej pride domov le prespal, lahko 
da se tudi prehranjuje, najpomem
bnejši vzgojni vpliv pa se prenese na 
vzopredne dejavnike kot so ulica, 
vrstniki . .. Mladostnik se tako prehi
tro odtuji od družine kar ima lahko 
težke posledice na njegovo življenje. 

VI.OSIRNA IZKAZNICA 

Osnovni podatki, katere bomo 
zbrali pod pojmom osebne izkaznice, 
nam IkkIo omogočili iskanje zakoni
tosti. 

V kolik6r bomo imeli možnost, 
bomo za analizo podatkov uporabili 
računalnik, katerega imamo v SŠC 
Ptuj. čc ne. pabomo dobljeno gradivo 
anali/irali sami. 

Mojca 2^re in 
Jasmina Hren. 2 e SES 

Ženam in materam za 
praznik dan žena 8. marec 

Mati pridem kmalu . . . 1942! 
Filip je bil bister fant, rad je rekel: ,,Vse naredim, samo, da ustrežem 

tebi, draga mati." Oče Janez, ponosen na Filipa je delal pri železnici v 
Mariboru. Bil je predvojni komunist in zaveden Slovenec. Ker se bliža voj
na, je ob priliki rekel materi, ženi Zaliki: ,,Če se mi kaj zgodi med vojno, 
pazi na Filipa in ko bo vojne konec, naj bo učitelj, da ne bo tako trdo delal 
kot jaz sedaj." 

Cez nekaj časa se je res začela vojna in oče jo je takoj skupil pri prevo
zu vojakov stare jugoslovanske vojske. Mati in sin sta mislila, daje oče 
padel v ujetništvo. Tako sta živela v upanju do 1942, ko je prišla vest, očeta 
ni več. OF je takoj vzpostavila zvezo z Zaliko in FiHpom. Mati je rekla si
nu: ,,Maščevala bova očeta." Filip je bil šele v osemnajstem letu starosti, 
ko je že dobil poziv za nemško vojsko. Mati je jokala in rekla: ,,Filip, 8. 
marca boš star 18 let, pa ga ne bova mogla praznovati. Očeta ni več, ti pa 
moraš iti." 

Filip si je omislil zvijačo. Poslovil se je od matere in rekel: ,,V Trst 
grem, kjer se bom poslovil od teba, ki je tam živela." Od tam ji je pisal, 
imela je" dokaz, da je odšel od doma. Filip ga je mahnil prek Krajnske na 
Primorsko. Delal je za OF. Pozneje je postal partizan, kurir. Po zvezi ie 
sporočil: ,,Draga mati, ti si mi najdražja na svetu, imam te rad. Ne skrbi 
mati, pridem kmalu . . . " 

Filip, ilegalno ime Franc, je dobil nalogo 1943., da gre čez Štajersko 
do Prekmurja po svoji nalogi, spotoma pa bi se oglasil pri materi, ki gaje 
težko pričakovala. Toda zaman. Filip bi se moral dobiti z drugimi kurirji. 
Bila je izdaja, Filip se ni predal, boril se je do zadnjega. Enega gestapovca 
je ubil, dva pa ranil. Potem je tudi njega zadelo. Pokopali so ga neznano 
kje. Mati je pravočasno zvedela, kaj se je zgodilo s sinom. Hitro je odšla 
od doma neznano kam .'. . v ilegalo. 

Po vojni je mati Zalika umrla, potrta in žalostna. Jokala je in dejala: 
,,Komu naj prižgem sveče. Ne vem kje sta grobova ne od moža Janeza in 
ne od ljubega sina Filipa." Prebolela je in živela mirno življenje. Ob prvem 
prazniku na dan žena 8. marca je glasno zajokala. Žene so jo tolažile, vede
le pa niso, da se je mati Zalika spomnila na sina Filipa, ki bi na tan dan 
imel rojstni dan. Nato se je mati Zalika zravnala in rekla ženam: ,,Danes 
proslavljamo naš praznik žensk, čeravno je boleče, vendar so ženske sedaj 
enakopravne m za zmiraj svobodne." 

Nato je še Zalika pridala: ,,Drage matere, ko boste rojevale otroke, 
naj bodo srečni, zadovoljni, zdravi in bodo koristno služili domovini. Ko 
se spomnim na svojega moža in sina je dan žena 8. marec, res dan žalosti, 
vendar ve bodite .srečne na ta ljubljeni dan v letu, ki vas bo vedno 
spominjal na preteklost, ki se ne sme nikoli več vrniti v sedanjost, sedanjost 
je lepa, lep je dan naših žena 8. marca." 

Stane Krajnc, Kidričevo 

Zabava ob dnevu žena 
V soboto, 10. marca društvo pripravlja zabavo za vse žene v KS 

Turnišče. Tako bodo vse krajanke lahko skupaj praznovale svoj praznik 
Dan žena ob prijetni glasbi in jedači ter pristni kapljici. Za razpoloženje 
bo poskrbel ansambel Sanje iz Ptuja. Ciani Športnega društva Turnišče 
pa bodo vse udeležence lepo pogostili. 

Krajani KS Turnišče pridite na praznovanje Dneva žena in vsi skupaj z 
ženami preživimo prijeten večer. Prireditev se bo pričela ob 19. uri v 
Domu občanov Turnišče. 

ZB 

Smučanje v Podlehniku 
Mladi iz Podlehnika smo priredili 3. smučarsko tekmovanje, ki je bilo v 

nedeljo. 26. februarja s pričetkom ob 9. uri. Tekmovanje jc potekalo na starem 
terenu, toje na hribu nasproti motela. Tekmovalci so se pomerili v treh disciplinah, 
to je v smuku, slalomu in v vožnji s PVC vrečami. 

Za smuk seje prijavilo 36 tekmovalcev, od teh jih je prišlo na cilj 24. Najhitrejši 
JC bil Janko Kojc. drugi Boris Širovnik. tretji pa Stanko Plavčak, vsi trije so iz 
Podlehnika. Prav tako pa .so imeh vsi trije isti čas. 

Druga disciplina, ki je bila na programu, jc bil slalom. Prijavilo se je 39 
tekmovalcev, na cilj pa jih je pripeljalo le 12. Največji izpad je bil v prvem teku. 
Proga jc biki dobro pripravljena in težavna. Prvo mesto sije prismučal Stanko 
Plavčak iz Podlehnika. drugo Peter Zajšek z Majskega vrha. tretji Janez Horvat iz 
Podlehnika. 

Najbolj zanimiva disciplina je bila vožnja s PVC vrečami. Tukaj je bilo 
prijavljenih največ tekmovalcev in sicer 41. Na cilj jih je pripeljalo 37. Najhitrejši 
in najspretnejši je bil Robert Toplak iz OŠ Martin Kores, drugi Alojz Hren — 
starejši mladinec iz Podlehnika. tretji pa Boris Lukežič iz Ptuja. Prve tri smo 
nagradili s praktičnimi darili. 

Prve tri v slalomu in smuku smo nagradili s kolajnami in priznanji. Pokal v 
kombinaciji slaloma in smuka je prejel Stanko Plavčak, priznanje pa Peter Zajšek 
in Janko Hvaleč. 

Tudi vreme nam ni bilo preveč naklonjeno, ker je bila odjuga. Tekmovalce 
in gledalce smo postregli s pijačo in jedačo. Za razpoloženje pa so skrbeli naši 
reporterji. 

Člani OO ZSMS Podlehnik se vsem lepo zahvaljujemo za sodelovanje in 
pomoč, da smo lahko izvedli tekmovanje. Po.sebno pa se zahvaljujemo sodni-
kom-veteranom smučanja Andreju Emeršiču, Alojzu Grabrovcu, in Slavku Fricu 
7ji pomoč. 

Anica Murko i 

Telesnovzgojno društvo Partizan Majšperk 
Bralcem želimo predstaviti TVD Partizan iz 

Majšperka, ki skrbi za rekreacijo delovnih ljudi 
in občanov v krajevni skupnosti Majšperk. To 
društvo ima že skoraj tridesetletno tradicijo. Ko 
telesna vzgoja v osnovnih šolah še ni bila na 
takšnem nivoju kot danes, je TVD poskrbelo za 
vse starostne kategorije. Ustanovitelj društva in 
pionir organizirane rekreacije v Majšperku je 
tov. Rudi Klarič. Prav njemu se moramo kraja
ni Majšperka zahvaliti za vse, kar je bilo na 
področju športa in rekreacije storjenega. 

Društvo se je večkrat znašlo v krizi, vendar je 
vsakič našlo pot iz nje. Tako je bilo tudi pred 
dobrim letom, ko je doživelo nekaj sprememb. 
Mlade sile, člani vzgojeni v TVD Partizanu, so 
se drugače lotili dela. Želeli so izpolniti želje 
krajanov, delavcev na območju krajevne 
skupnosti. V telovadnici OS Majšperk so orga
nizirali redno vadbo za člane, članice, dve mla
dinski skupini in šahiste. V teh petih sekcijah je 
bilo včlanjenih preko sto članov, ki so se orga
nizirano rekreeirali, se sproščali in tako nabirali 
moči za napore na delovnih mestih. Vsaka sek

cija je imela izdelan pester program aktivnosti z 
družabnimi srečanji. 

Tudi na področju množičnih akcij je bilo 
mnogo storjenega. Organizirali so sindikalne 
športne igre v osmih disciplinah med sindikalni
mi organizacijami. Vzporedno s tem tekmova
njem pa je potekalo prvenstvo OO ZSMS v istih 
panogah. Ob krajevnem prazniku so organizi
rali kolesarsko trimsko akcijo in simultanko v 
šahu, ki jo je odigral mojster FIDE Darko 
Supančič. Delavske in mladinske igre so 
zaključili ob 1. maju s podelitvijo prehodnih 
pokalov. Ciani so sodelovali na več tekmova
njih, glavni cilj pa je bil sodelovati in ne zmaga
ti. Telesnovzgojna društva Partizan se ukvarja
jo z rekreacijo, društvo iz Majšperka pa je to 
leto zaključilo z ureditvijo krajevnega smučišča 
s prenosno smučarsko vlečnico. 

Na občnem zboru so člani pohvalili delo UO 
in zadovoljni potrdili poročilo o delu v letu 
1983. Za letos so si zastavili še več akcij, da bi 
popestrili življenje v KS. Sindikalne in mla
dinske igre so se že začele. Sahisti vsak mesec 

igrajo hitropotezne turmrje. Vadba po skupinah 
je kvalitetnejša, smučarji pa se zbirajo ob 
vlečnici. 

Zanimiva je ugotovitev, da ima TVD Parti
zan tudi vlogo organizatorja rekreacije med 
delavci TVI Majšperk, KONUS — Lahka obu
tev Majšperk, OS Majšperk in drugimi delovni
mi organizacijami, s katerimi sodeluje in ki 
podpirajo dejavnost društva. 

V KS se dejavnost društva čuti v vsaki vasi. 
Primer so mladinci iz Sesterž, ki so uredili 
smučišče po vzoru TVD Partizana, redno pa se 
vozijo na rekreacijo v Majšperk. 

Dokaz, da se dobro dela in da program ustre
za delavcem in krajanom je vedno večje število 
članov. Društvo je iz dneva v dan številnejše, 
bogatejše z izkušnjami, vodstvo pa še bolj 
samozavestno koraka novim nalogam naproti. 
Lahko jim zaželimo le mnogo uspeha na 
področju organiziranja rekreacije v tem delu 
Haloz. 

Darko Kafol 

Kmetijska zadruga, Ptuj, 14. 
februarja 1984: 

Albin Murko, Janežovski vrh 
47; Franc Perger. Ormoška 2; 
Mirko Prelog, Sobetinci 15; Joži
ca Lovrenčič, Svržnjakova 10; 
Marjana Munda, Sobetinci 16; 
Franc Klaneček, Sp. Hajdina 21; 
Stanko Pignar, Zamušani 16; Jo
že Svenšek, Lackova 8; Ignac 
Drevenšek, Ptujska gora 25; Marta 
Prelog, Sobetinci 15. 
Stoperce, 14. februarja 1984: 

Feliks Mohorko, Grdina 10; 
Janez Korez, Kopališka 19; Ivan 
Jus, Stoperce 75; Ivan Golob, 
Kupčinji vrh 2; Andrej Lah, 
Stoperce n. h.; Franc Korez, 
Stoperce 48; Mira Potočnik, 
Cer.nožiše 9; Anton Korez, Strmec 
1: Ignac Plajnšek, Sitež; Jože 
Zunkovič, Stoperce 2; Matilda 
Jcrncjšek, Stoperce 51; Marija 
Pšeničnik, Stoperce 16; Anica 
Zunkovič, Grdina 2; Srečko Kolar, 
Stoperce 62; Anton Ferlež, Stoper
ce 10; Bernarda Stojnšek, Kupčinji 
vrh 33; Kristina Soba, Stoperce 39; 
Vera Drofenik, Grdina 17; Janez 
Kmetec, Ptujska gora 40; Ivan 
Stojnšek, Kupčinji vrh 36; Martin 
Lampret, Stoperce 65; Ivanka 
Galun, Grdina 32; Martina Plav-
^ k , KuDČinji vrh 28. 
Delta Ptuj, 16. februarja 1984: 

Štefka Vidovič, Zg. Hajdina 

107/a; Anica Horvat, Placar 25; 
Danica Kumer, Ziherlova 3; Ema 
Toplak, Stuki 36; Marija 
Korenjak, Podvinci 95; Majda 
Horvat, Zg. Hajdina 65; Marija 
Muršec, Moškanjci 106; Kristina 
Toplišck, Vlahovičeva 7; Erna 
Furek, Skorba 18; Marija Kram-
berger, Aškerčeva 14; Olga 
Bczjak, Muretinci 52; Romana 
Horvat, Stojnci 26; Nada RašI, Ki-
car 3; Silva Horvat, Spuhlja 100; 
Stanko Hriberšek, Stojnci 137; 
Vanja Zupanič, Arbajterjcva 5; 
Zdenka Dru/ovič, Arbajterjcva 1; 
Slavica Mohorko, Apače 284; 
Marica Bcdnjički, Ziherlova 13; 
Silva Bajec, Gruškovec 116; Ton
čka Kuplen, Ziherlova 4; Marjana 
Kosi, Kidričevo 44; Veronika 
Tomažič, Cesta O l g e Megl ic 4, 
Ptuj. 
Železniške delavnice Ptuj, 21. 
februarja 1984: 

Viktor Ozmec, Cvetkovci 22/s; 
Ivan Slukan, Velovlak 23; Slavke 
Vaupotič, Turniška 19; Franc 
Malek, Zabjak 14/a; Aleksandei 
Lepenik, Zagrebška 114; Marke 
Kumer, Ccrovec 21; Jože Kokov-

nik, Draženci 16; Terezija Kram-
berger. Grajena 18/a; Silvo 
Božičko, Tržeč 46; Marija Strm-
šek. Brstje 5/c; Stanko Skrlec, 
Podgorci 47; Otmar Kramberger, 
Rabeljčja vas 19; Alojz Tušak, 
Gorišnica 106; Franc Ceh, Mestni 
vrh 66; Anton Turk, Gorca 61; 
Milan Rantl, Sobetinci 42; Franc 
Marčinko, ZakI n. h.; Janez Strm-
šek, Brstje 5/c; Branko Bratuša, 
Dornava 102; Jože Feguš, Brezovci 
21; Slavko Petrovič, Podvinci 2; 
Gorazd Jurkovič, Ob železnici 13; 
Alojz Cizcrl, Mezgovci 62; Franc 
Bombek, Cvetkovci 108; Franc 
Klemenčič, Mala vas 7; Zvonko 
Makovec, Pobrežje 113; Ivan 
Cestnik, Zagrebška 113; Ivan 
Kovačec, Cvetkovci 35; Marjan 
Notešbert, Dubrava 13; Janko 
Ozmec, Cvetkovci 46; 

TGA Kidričevo, 23. februarja 
1984: 

Janez Gerečnik, Apače 33; 
Janez Mlakar, Apače 180; Borut 
Srečkovič,. Kraigherjeva 40; Milan 
Plajnšek, Potrčeva 50; Marjan 
Selšak, Spuhlje 16/a; Janko Krap-

ša, Potrčeva 46; Ivan Bulatovič, 
Kidričevo 13/a; Oto Fabjan, Mlin
ska 2/a; Alojz Turk, Kidričevo 9; 
Franc Petrovič, Kidričevo 59; 
Stanko Sitar, Lancova vas 55; Jer
nej Plavčak, Apače 161; Mirko 
Vavpotič, Lancova vas 48; Miran 
Cafuta, Kidričevo 68; Viktor 
Dvoršak, Stopno 8; Erika Meško, 
Volk mer jeva 5; Franc Smolinger, 
Lovrenc 81; Branko Spolenak, 
Mejna cesta 2; Anton Petek, Mez
govci 39; Janez Kužner, Jelovice 
19; Stanko Pukšič, Mezgovci 36; 
Vlado Belšak, Janški vrh 48; Ivan 
Juriševič, Apače 176; Franc Greif, 
Trniče 10; Lovrenc Seruga, Kidri
čevo 31; Vili Angel, Ptujska gora 
92; Tomaž Habjanič, Kraigherjeva 
15; Lucija Cafuta, Skorba 57; 
Ignac Kidrič, Kupčinji vrh 24; 
Branko SkrabI, Apače 171; Vinko 
Vidmajer, Zabovci 76; Anton 
Auer, Mihovce 12; Anton Kmetec, 
Slovenja vas 22; Mladen Raca, Ob 
Dravi 3; Milan Skrabelj, Majšperk 
43; Franc Habjanič, Brunšvig 48; 
Drago Svagan, Majšperk 57; Ivana 
Kokol, Njiverce 11; Štefan Predi-
kaka, Lovrenc 63; Stanko Perko, 
Kajuhova 11; Janko Dovečar, 
Strejanci 27; Vlado Gregorec, 
Podgorci 28; Janko Dovečar, 
Strejanci 33; Tone Jus, Lancova 
vas 61; Branko Mohorko, Apače 
284; 

unial 
tovarna glinice in alumini}a 
Boris Kidrič n.sub.o. 
Kidričevo 

Unial Tovarna glinice in aluminija Boris 
Kidrič" Kidričevo, TOZD Proizvodnja alu

minija vabi k sodelovanju delavce pri 
proizvodnji aluminija. 

P o s e b n i p o g o j : s t a r o s t 21 let , z d r a v s t v e n a in 
p s i h o f i z i č n a s p o s o b n o s t . 
S P L O Š N I P O G O J : P K V e l e k t r o l i z e r in 3 m e 
s e c e d e l o v n i h i z k u š e n j ali N K V d e l a v e c z na j 

m a n j k o n č a n i m i 6 r a z r e d i o s n o v n e š o l e z o b 
v e z o , d a si b o d o p o t r e b n o s t r o k o v n o i z o b r a z 
b o pr idob i l i o b d e l u v r o k u 6 m e s e c e v . 
P r i j a v e s p r e j e m a k a d r o v s k o s o c i a l n a s l u ž b a 
T G A , , B o r i s K i d r i č " K idr iče \>o . 
P r t n e s t r o š k e n a p r i h o d na d e l o v r a č a . i i o d e l -
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NA POLENŠAKU 

Vsi učciici smo že komaj čakali 
zadnji šolski dan. V petek so neka
teri odšli veseli domov, drugi pa 
žalostni, saj so vedeli, da jih bo v 
drugem polletju čakalo težko delo, 
da bodo lahko popravili slabe oce
ne, ki so se jim nakupičile med le
tom. 

Letos so bile počitnice posebej 
prijetne, ker je naša šola 
organizirala tečaj smučanja na 
Polenšaku. V ponedeljek zjutraj 
sem že zelo zgodaj odšel na posta
jo. Tam je že bilo nekaj prijate
ljev. Čakali smo, a tovariša še ni 
bilo. Kmalu smo le zagledali nje
gov avto. Zelo smo se ga razveseli
li, saj smo bili že vsi nestrpni. 
Povedal nam je žalostno novico: 
,,Otroci danes ne bomo šli nika
mor, ker še vlečnica ni pripravlje
na." Vsi smo se žalostni razšli. 
Dopoldne je bilo precej dolgočas
no, saj sta brat in sestra še spala. 
Po kosilu sem se šel smučat na šol
ski breg. Smučarije sem se kmalu 
naveličal in odšel domov. Proti 
večeru sem sedel pred televizijo in 
si ogledal otroško oddajo. Od 
veselja nisem mogel spati, saj sem 
nestrpno čakal novo jutro. Zjutraj 
me je vreme razočaralo, saj je zelo 
snežilo, velike zaplate snega so hi
tro pobelile pokrajino. V sredo se 
je vreme le uredilo. Z veseljem 
smo se odpravili na avtobus in se 
po zasneženi cesti vzpenjali do 
Polenšaka. Takoj smo si nadeli 
smuči in odhiteli proti smučišču. 
Prvi nam je s težavo utiral pot. 

Ko smo prispeli do smučišča, 
smo bili zelo razočarani, saj še 
sneg ni bil poteptan. Hitro smo se 
po hribo zapodili navzdol in začeli 
teptati visok in trd sneg. Breg je bil 
pripravljen za hitro in varno smu
ko. Medtem pa so že pripravili 
vlečnico. Ko smo zagledali, da se 
po bregu že vzpenjajo navzgor, 
smo se vsi spustili navzdol. Od za
četka so bili padci pogosti, saj še 
nismo poznali smučišča. Kmalu 
smo malicali in ura je hitro minila. 
2e smo se morali odpraviti domov. 

Tako sem preživel prvi teden 
počitnic. Drugi teden sem si dobro 
odpočil, saj sem se na smučanju 
precej utrudil. Proti koncu tedna 
sem se še malo pripravil na pouk 
in si prioravil potrebščine. Petek 
pa sem izkoristil za kopanje v 
Ptujskih toplicah. Tako sem preži
vel štirinajstdnevne počitnice, ki so 
prehitro minile. 

Ze smo zopet posedli za šolske 
klopi in pričelo se je šolsko delo in 
s'Tbi. Te počitnice so bile prekrat
ke, a vsi vemo, da bomo pričakali 
druge, ki so kar precej daljše. 

Fredi Lajh, 7/b 
OS Dornava 

O SREČANJU Z BRANKO JUR-
CA 

Pripravili smo kulturni ^dan. 
Obiskala nas je Branka jtirca. 
Napisala je mnogo knjig. Nekate
rim učencem se je podpisala v 
knjigo. Branka Jurca živi v Lju
bljani. Saša Krajnc, 

1/b, OŠ Olga Meglic, 
Ptuj 

KEPALA SEM SE 
V petek, ko sem prišla domov iz 

šole, sem Sla k stari mami. Obleče
ne sem itnela dolge hlače, plašč, 
škornje in kapo. Pri stari mami je 
bilo prijetno. Pomagala sem pri 
hranjenju živine. V prostem času 
sva s teto naredile velikega sneže
nega moža. Potem pa sva se začeli 
kepati. Na pomoč mi je prišla sta
ra mama. V tej igri je morala teta 
odstopiti. Ker sva bile s staro ma
mo močnejši. 

Ko sem prišla domov sem se san
kala in kepala. Letelo je zelo da
leč, ker je bilo strmo pobočje. Med 
vožnjo sem se večkrat zvrnila, ker 
se je drselo, vriskali smo uh in joj! 
Ko smo se vrnili domov, smo bili 
mokri, utrujeni, lačni in zadovolj
ni. Želim si še več takšnih počitni
ških dni kot jih je bilo letos. 

Tudi na šolo nisem pozabila, ker 
sem prebrala več lepih knnjig. 

Suzana Kelc, 
3/c, OŠ Tone Žnidarič 

Ptuj 

M A M STRAH BAV, BAV 

V petek smo takoj po uH 
slovenščine odšli na Breg gledat 
gledališko predstavo Mali strah 
Bav, Bav. 

Mali strah Bav, Bav in njegova 
mama sta živela na samotnem oto
ku. Gusar Lesena noga je ugrabil 
Magdalenko. Njo pa so iskali trije 
njeni prijatelji: Jerač, Dimoč in 
Mihal. Ko je Bav, Bav videl skozi 
okno Magdalenko in Leseno nogo, 
se je prestrašil in oba z mamo sta 
se skrila. Ko sta prišla v hišo, je 
gusar najprej privezal ubogo 
Magdalenko na stol. Nato je začel 
razpravljati o zakladu, ki ga je na 
tem otoku pustil Magdalenkin 
očka, kapitan Ahac. Gusar Lese
na noga je nato odšel v mesto po 
svečo, da bi videl, če so na pravem 
otoku. Magdalenka bi mu pri sveči 
brala iz zemljevida. Takoj za 
odhodom Lesene noge sta se mali 
strah Bav, Bav in Magdalenka 
sprijateljila in nato pobegnila. 
Vrnila sla se, še preden je prišel iz 

mesta gusar. Gusar Lesena noga se 
je vrnil z ugrabljenimi Magdalen-
kinimi prijatelji. Čeprav je Lesena 
noga ime! svečo, Magdalenka ni 
hotela brati iz zemljevida, saj ni 
hotela, da gusar Lesena noga naj
de zaklad kapitana Ahaca. Nato je 
Bav, Bav odvezal prijatelje. 
Gusarja Leseno nogo so zvezali, 
Magdalenko pa osvobodili. Nato 
se je od hrupa prebudil zaspani 
morski strah. Prišli so tudi drugi 
strahovi. Ostali so od strahu popa
dali na tla. Povodni strah je gusar
ja Leseno nogo spodil iz hiše in 
odšel nazaj spat. Nato je Magda
lenka začela buditi svoje prijatelje. 
Vsi so bili veseli, da so se zopet 
srečali. 

Marija Klarič, 
5/a, OŠ Majšperk 

Plesalca na ledu — linorez Marjetka Capi, 6. a, O Š Cirkovce 

NAŠA ŠOLA 
Mi učenci obiskujemo osnovno 

šolo Toneta Žnidarič v Ptuju. Sola 
je dobila ime po narodnem heroju 
Tonetu Znidariču. Je velika in leži 
ob reki Dravi. Šolsko okolje je 
prijetno. Imamo tudi veliko igri
šče, ki je vedno polno razigranih 
učencev. 

V začetku šolskega leta smo skle
nili, da bomo pravi Titovi pionirji. 
Učili se bomo z veseljem. Tudi na 
lepo vedenje ne bomo pozabili. 

Nataša Brodnjak, 
OŠ Tone Žnidarič, Ptuj 

URA 
Doma imamo stensko uro. Je le

sena. Ima rimske števi'ke. Podob
na je hišici. Na hišici so majhna 
vratca, kjer vsakih štiriindvajset ur 
pokuka kukavica. Barvo ima rja
vo. Dobili smo jo iz Italije. Kazalci 
so zeleni. So puščične oblike. Lah
ko se navija. Ura ima uteži. 

Ko uro navijamo, pazimo, da se 
ne pokvari. Kadar jo pogledam se 
spomnim na leto, ki nam jo je po
slala. Mira Harambašič, 

3/c, OŠ Tone Žnidarič, 
Pruj 

BLIŽA SE PUST 

Bliža se pust. Jaz ga že komaj 
čakam. Za pusta bom klovn. V šo
li smo dobili značke, da jih proda
mo. Te zn.ačke so vstopnice. 

Pustne maske so mi zelo všeč. 
Tudi na televiziji je bila oddaja 
Pedenižen. Tam so plesale tudi ma
ske, ki so mi bile zelo všeč. Naj
bolj mi je bila všeč Indijanka. 
Imam tudi sestrico, ki bo pokapo-
lonica. 

Klavdija Podhostnik, 
3/c, OŠ Olga Meglic, 

^tuj 

ZIMA 
Zima -»nežena s svojo rjuho belo 

je vasi, mesta, poija, gore, planine 
in doline prekrila, 

v led je potok in ribnik spremenila. 
Mira Harambašič, 

3/c, Tone Žnidarič, 
Ptuj 

IZLET 
V šoli smo zvedeli, da bomo kul

turni dan preživeli v mariborskem 
gledališču. Ogledali si bomo igro 

Izlet. 7. februarja smo se odpeljali 
v Maribor. Na avtobusu smo se 
peljali skupaj z učenci 3/c razreda. 
Vožnja mi ni ugajala, ker mi je na 
avtobusu rado slabo. Toda na sla
bost sem kaj hitro pozabila ob po
govoru s prijateljicami. Tako nam 
je tudi hitreje minil čas in smo 
kmalu prišli v Maribor. Avtobus je 
ustavil blizu gledališča. Dalje smo 
šli peš. Ko smo vstopili, smo obla
čila pustili v garderobi in odšli v 
dvorano. Tam sva s prijateljico 
Matejo dobili prostor na balkonu. 
Ko je bila dvorana napolnjena, se 
je igra začela. 

Vsebina igre je pripovedovala o 
podnajemniški družini pri starejši 
gospe. Imeli so dva divjaška sina. 
Toda gospa ni trpela otrok, pose
bej pa še ne njunega divjanja. Za 
Binetov rojstni dan je oče obljubil, 
da bodo odpotovali na izlet za dva 
dni. Toda za tak izet niso imeli 
denarja. Bine in Tine pa sta na 
vsak način hotela na izlet. Oče je 
tuhtal in tuhtal ter nazadnje rekel, 
da lahko gredo na izmišljen izlet. 
Fanta sta se strinjala, vendar sta 
hotela, da bi bil izlet čimbolj resni
čen. Medtem je prišel k lastnici 
stanovanja neki moški, s katerim 
sta sklenila, da bosta podnajemni
ke takrat, ko bodo na izletu, izseli
la. V njihovo sobo se bo pa vselil 
ta gospod. Fanta, mama in oče pa 
so se šli Indijance. Ko so šli spat, 
je eden stražil. Slišal je, da jih ho
čejo izseliti. Zbudil je ostale. S 
skupnimi močmi so ju napadli. Ko 
so ju zavezali, so se pogovarjali, 
kaj bi z njima. Sklenili so, da bo 
gospa postala njihova stara mama, 
gospoda pa so nagnali. 

Ta igra mi je bila zelo všeč. 

Mateia Golob, 
4/a, OŠ Tone Žnidarič 

Ptuj 

ZGODILA SE MI JE KRIVICA 
Komu se .še ni zgodila krivica? 

Ko te ta nesreča doleti, lahko samo 
še čakaš na usodo časa 

Bilo je med zimskimi počitnica
mi. Mamica in očka sta bila v 
službi, sestra, brat in jaz pa smo 
bili doma. Mama nam je zjutraj 
preden je odšla v službo naročila, 
kaj moramo narediti. Brat je 
moral zakuriti v peči, sestra 
pospravljati stanovanje in kuhati 
kosilo, jaz pa sem morala v trgovi
no po kruh. Ze zjutraj, 
ko sem se odpravila v trgovi
no, sem opazila, da si brat in 
trgovino, sem opazila, da si brat in 
sestra nekaj šušljata. Potem, ko 
sem prišla iz trgovine, sta mi rekla, 
naj jaz pospravim stanovanje in 
zakurim v peči. S tem se nisem 
strinjala. Ko pa .sta mi obljubila, 
da bosta popoldan šla z mano na 
smučanje, sem vse to storila. Sest
ra in in brat sta odšla k teti. Malo 
pred prihodom mamice sta se vrni
la domov. Sestra je šla mamici 
naproti in se ji nalagala, da nisem 
hotela nič delati. Mamica je bila 
žalostna in me za kazen ni hotela 
vzeti s seboj v Maribor. Ko sem ji 
hotela dopovedati, da sem vse 
sama naredila, je brat sestri 
priskočil na pomoč in tedaj je bila 
moja usoda zapečatena, saj je 
mama verjela njima, ki sta starej
ša. Ko so se odpeljali, sem z 
objokanimi očmi odšla v sobo in 
se zatopila v branje zanimive 
knjige, oh kateri sem kmalu 
zaspala. 

Ko so prišli domov, je mamica 
prišla k meni in tedaj sem ji pove
dala resnico. Ko sta brat in sestra 
videla moje objokane oči in mami-
čin žalostni obraz, me od sramu 
nista upala pogledati v oči, saj sta 
čutila, da sta mi storila krivico. 

Marija Klarič, 
... ^ 5/a. p S Majšperk 

MNENJA ČETRTOŠOLCEV O OLIPIADI 

Na olimpiadi mi je bilo vse všeč, le televizijski prenosi niso bili nai-
boljši. Včasih se je zatikalo pri preklopu kamer, v nedeljskem slalomu pa 
je imela ena kamera slabo osvetlitev. 

Klas 

Medalje so dobili tisti, ki so bili najboljši. 
Matjaž 

Gledalci se niso lepo obnašali. Mislim da smo pripravili enkratno 
svečanost. 

Saša 

Dobili smo zlati olimpijski venec. Vse je bilo odlično pripravljeno. 
Nina 

Medalje so res dobili takšni, ki znajo pokazati, kaj zmorejo. Priča
koval sem eno majhno bronasto medaljo. Dobili pa smo veliko srebrno, 
ki je za nas zlata. 

Dušan 

Ko je Bojan tekmoval, sem bil tako zmeden, da sem samo govoril: 
Bojan daj, daj. . . 

Sandi 

14. ZOI so bile najlepše pripravljene olimpijske igre v zgodovini. 

Filip 

Medalje so bile pravično razdeljene, le navijači bi se morali lepše ve
sti. 

Dani 

Najbolj mi je všeč, daje tudi Jure stal na zmagovalnih stopnicah. 
Nataša 

Vsi smo srečni, da je bila olimpiada v neuvrščeni SFRJ. 
Katja 

Jezna sem bila na vreme, ki je nagajalo. 
Valerija 

Všeč mi je medvedek, maskota naslednjih ZOI. 

MORJE IN SVOBODA 
Zrem v morje. Na tisoče kapljic 

vidim v njem. V daljavi uzrem 
ladjo, valovi butajo ob obalo in 
.sekajo skale. 

Na obali sedita fant in dekle. 
Oči se jima blestijo, kakor zvezde 
na jasnem večernem nebu. 

Svoboda, mirčloveka. Svoboda 
sonce ogleduje svojo zahajajočo 
podobo v morju. Nad morjem 
svobodno letijo beli galebi. 
Prhutajo pod svobodnim nebom. 
Svoboda to je mir. to je zlat zak
lad, ki nam ga nihče ne more vzeti 

Andreja Turk. 4/a . 
OŠ Ivan Spolenjak. 

Ptuj 

Anita 

Učenci 4/a OŠ, Olge Meglic, Ptuj 

P IIČKI 

Snežinke se \rtijo. poplesujejo 
liho na zemljo. Vse je v beli odeji. 
Ptički zmrzujejo in iščejo hrano. Z 
lahnimi krilci prhutajo h krmil-
nici. kjer jih čaka zrnje. Pomaga
mo jim. Tudi mi imamo krmilni-
co. Vanjo natresem hrane in veli
ko plic prileti. Opazujem jih. kako 
veselo jedo. 

Vsi moramo skrbeti za ptice, saj 
so okras narave. 

•Andreja Turk. 4/a, 
OŠ Ivan Spolenjak. 

Ptuj 

Smučarski skoki — linorez Roman Kociper, 8. b, OŠ Cirkovce 

VIDELA SEM TOVARIŠA TITA 
Vsak človek je v življenju doži

vel mnogo lepih in tudi neprijetnih 
dogodkov. Vendar se vsak raje 
spomni veselega dogodka. Toda 
bom tudi jaz opisala lep dogodek. 
Bilo je avgusta leta 1979, počitnice 
so se že nagibale h koncu, vendar 
je bilo še nekaj prostih dni in tako 
.smo se mi nekega dne odpeljali z 
vlakom v Ljubljano. Nameravali 
smo kupili od znancev avto. Ko 
smo prišli tja, so nas bili zelo \ese-
li. Proti poldnevu pa sta se oče in 
stric odpravila na občino po 
dokumente o registraciji. Ko sta se 
čez čas vrnila, sta povedala, da se 
bo čez eno uro po glavni cesti 
pripeljal tovariš Tito. Te novice 
smo se zelo razveselili in čez čas 
smo šli na tisto cesto. Tam je bilo 
že mnogo ljudi, ki so prav tako tu
di pričakovali tovariša Tita. Cez 
čas je začelo deževati, mi pa seve
da vsi brez dežnikov in tako smo 
bili vsi mokri. Potem je določena 
ura minila, a tovariša Tita nikjer. 
Vsi smo postali slabe volje, vendar 
se nihče ni napotil domov. Potem 
smo pa le zagledali črni avto s 
spremstvom; ko se je avto pri
bližal, smo videli tiidi tovariša Ti
ta. Vsi smo mu z veseljem mahali, 
seveda tudi on nam. Potem smo 
se vrnili domov in bili do kože 
premočeni. Jaz pa sem se prehladi-
la. A kljub temu, da sem bila 
premočena in tudi bolna, mi ni 
bilo žal. Tega pa sama sebi nisem 
mogla verjeti. Sedaj pa tudi tega 
ne moreni verjeti, da smo maja le
ta 1980 tovariša Tita izgubili za ve
dno. 

Metka Kostanjevec, 
8. r. OS Markovci 

PUST 
Bliža se pust. Naša šola bo sode

lovala v pustnem karnevalu. Dobili 
smo značke. Te značke bomo pro
dali. Značke so vstopnica. Ena 
značka stane 50 din. 

Andreja Crešnjevec, 
dopisniški krožek, 

OŠ Olge Meglic, Ptuj 
SPOZNAJTE JO ŠE VI! 

Moja prijateljica je doma v 
Ptuju. Stara je trinajst let in je 
skoraj tako velika kot jaz, če ni še 
večja. Ima modre oči in svetlo 
kostanjeve lase. Kolikor jaz vem o 
njej, je dobra. V šoli se zelo dobro 
uči in hodi v 8. razred. Spoznala 
sem jo, ko sem bila na počitnicah 
pri teti. Ona je stanovala nasproti 
tetine hiše. Ko sem .se nekega 
toplega poletnega dne odpravila v 
trgovino, sem jo videla, da je ra
vno nakupovala kruh. Tudi jaz 
sem nekaj kupila in .se odpravila 
domov. Srečali sva se kar na ulici 
in jaz sem jo pozdravila ona pa mi 
je odzdravila. Vprašala me je, če 
grem domov. Rekla sem ji, da 
grem. Odpravili sva se po cesti in 
si imeli marsikaj povedati. Tako 
sva se večkrat srečali in hodili 
skupaj v toplice, v trgovino. Pova
bila me je na kosilo. Veselo sem 
privolila. Drugič sem jo tudi sama 
povabila, odklonila je. Prišel je 
čas, ko sem morala domov, ker se 
je že skoraj začela šola. Ob slovesu 
.so obema po licih tekle solze, 
obupali nisva. Izmenjali sva si 
naslova in si obljubili, da si bova 
pisali. Povabila sem jo k sebi na 
počitnice. Ni še utegnila, a upam, 
da bo prišla letos. Anita Bračič, 

7. r., OŠ Leskovec 

Slah)m — linorez Jožica Beranič, 6. b, OŠ Cirkovce 

KONČNO SEM DOBILA DOM 

V spisu bom opisala svoje otroštvo, ki pa ni bilo vedno sončno, 
ampak tudi senčno, vendar rada priznam, da je bilo več sončnega kot 
senčnega. 

Rodila sem se pred petnajstimi leti. Moj oče je d6ma iz Zabovc in 
ravno tako tudi mama. Ko sta se poročila, smo stanovali pri starih star
ših, se pravi pri maminih starših. Ker pa je ma na imela še eno sestro, ki 
je bila mlajša, je večkrat prišlo do prepira. Zato smo se odselili v Bukov
ce, k očetovi sestri, vendar smo tam imeli le eno sobo. Očetova druga se
stra, ki nas je večkrat obiskala, nam je povedala, da se bodo odselili v no
vo hišo in da nam lahko staro proda; tako si bomo lahko tudi mi zgradili 
novo hišo. Bila sem. tedaj še majhna; ko je nekega dne pripeljal velik av
to, so mama, oče in stric začeli vse naše f̂ tvari nositi na avto, jaz pa sem 
se postavila ob steno in jih samo opazovala, .saj nisem ved jla, kaj bi nare
dila. Najbolj jezna sem bila na strica, ki je vozil ta velik avto, saj nam bo 
odpeljal vse, kar smo imeli. Ker je sestra eno leto starejša, je nekaj skaka
la po sobi, ki se je počasi praznila. Hitro sem jo poklicala in jo vprašala, 
zakaj vendar vse to počnejo. Ona pa me je samo grdo pogledala in rekla: 
,,Saj gremo vendar domov." Bila sem čisto iz sebe in sem samo strmela 
pred sebe, ko me je nenadoma pograbila očetova roka in še mene posadila 
v avto zraven mame in sestre. Znova se je oglasila sestra: ,,Kajne, mama, 
da gremo domov?" Bila sem jezjia na sestro, saj smo vendar bili tukaj 
doma in sem začela glasno jokati. Mama me je vzela k sebi in začela tola
žiti: ,,Zdenka, to ni bil naš pravi dom, saj smo se že dvakrat seliH in sedaj 
bomo končno na svojem, kjer boš lahko rekla, da si doma. Tu je namreč 
odraščal tvoj oče." Ko je izgovorila te besede, se je avto ustavil. Stopili 
smo iz avta in takoj sem vedela, kje sem. Kaj ne bi vedela, saj sem vsako 
nedeljo bila tukaj v Zabovcih pri stari mami, ki sem jo imela najrajši. 
Najprej sem pomislila, da bom lahko vsak dan poleg stare mame, vendar 
se je ludi stara mama odselila v novo hišo. Naše stvari so začeli odnašati v 
hišo, sem se še sama napotila v hišo in ogledovala prostore. Hiša je bila 
sicer stara, vendar mi je mama povedala, da si bomo tudi mi začeli graditi 
novo hišo. Ko sem tako stala v sobi, je prišla sestra in mi povedala veselo 

novico, da bom lahko staro mamo obiskala, kadar bom hotela, saj ni da
leč od nas. Tudi z otroki se bova lahko igrali, saj sva jih že poznali. To je 
bilo res nekaj čudovitega! 

Tako sem se spominjala dogodka iz otroštva, ki mi je najbolj pstal v 
spominu, saj je bil naprej senčen in nato sončen. Moje otroštvo se počasi 
izteka, minilo je res prehitro, vendar sem srečna, da smo 1 nčno res zgra
dili novo hišo in da zdaj lahko rečem, don., ki sem ga take , vzljubila. Ko 
sem bila majhna, so mi starši res nudili, kolikor so lahko, \endar mi je od 
vsega bila največ ljubezen od staršev in topel dom, da smo živeli v miru, 
brez vojne, lakote, kakor živijo mnogi otroci. 

Moja želja pa je, da bi vsi otroci živeli v miru, brez vojne, lakote, nasi
lja, da bi imeli topel dom in čim manj senčnega otroštva. 

Zdenka Koren, 8/a, OŠ Markovci 
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Zmaga na 
Madžarskem 
članice nami/nt)ieniškega klu

ba Petovia Sonja Marinkovič, 
Tamara Kampuš in Valerija 
Novak so nastopile v republiški 
reprezentanci na dvanajstem po
kalu Panonia v Szombatheb/ju 
na Madžarskem. Avstrijsko Šta
jersko so premagale s 5:0, Želez
no županijo pa s 5:2 in seveda 
zanesljivo zmagale. 

1. k. 

Tatjana 
Vaupotič 
ni uspela 

članica šahovskega društva 
MIP Tatjana Vaupotič je v 
Prnjavorju sodelovala na( polfi-
nalnem turnirju za nastop na 
državnem prvenstvu. Naprej se 
ni uvrstila, saj je osvojila šesto 
mesto, naprej pa so se uvrstile le 
tri najbolj.še. Sicer pa Tatjana več 
pričakuje od republiškega prven
stva, kjer bo branila prvo mesto z 
lanskega prvenstva. 

1. k. 

Zaključek 
prvenstva 
v odbojki 

V soboto popoldan bo v dvora
ni Mladika zaključni del odprte
ga občinskega prvenstva v odboj
ki. Tako se bosta za prvo mesto 
pomerili Kungota in Kidričevo, 
za tretje mesto pa JLA in Kmetij
ski kombinat. 

1. k. 

Mirko 
Vindiš 
državni 
prvak 

v krosu! 
V Prcijilli pri Cačku je bilo 38. 

državno prvenstvo v krosu za vse 
starostne kategorije, končalo pa se 
je z velikim uspehom Mirka Vindi-
ša. Cian atletskega kluba Ptuj, 
trenutno vojak, je namreč zmagal 
med mlajšimi člani in z osvojitvijo 
naslova državnega prvaka dosegel 
svoj do sedaj ..laj večji uspeh. Mirko 
je je tudi lanski republiški prvak 
v tej kategoriji, v klubu pa trenira 
pod vodstvom trenerja Franca 
Ivančiča. Trdo delo je tako prine
slo prvi naslov z državnega prven
stva. Čestitamo! I kotar Mirko Vindiš 

SKL MOŠKI: KOPER-PTUJ 103:93 (48:35) 

Domačini so bili premočni 
Košarkarji Kopra so si takoj v 

začetku priigrali osem točk pred
nosti, zlasti z uspešnimi skoki v 
napadu in obrambi. Koše so 
dosegali po hitrih napadih Sekša 
ter uspešnimi meti Maska in Cve-
tičanina. Ves prvi del so vodili z 
veliko razliko, dobre tri minute 
pred koncem je bilo celo 44:26. V 
zaključku so popustili in Ptujčani 
so visoko razliko nekoliko znižali. 

Domačini so tudi v drugem delu 
nadaljevali s hitro igro v napadu in 
tesnim pokrivanjem v obrambi. 
Ptujčani nikakor niso našli prave
ga orožja za takšno igro. Zato so 
sidomažini v 25. minuti priigrali 

20 točk razlike, 65:45. Pri tako 
visokem vodstvu je domači trener 
potegnil iz igre najboljše igralce in 
dal priložnost tistim, ki bolj malo 
igrajo. Ti svoje priložnosti niso 
izkoristili, saj so jih Ptujčani 
nadigrali in razliko močno znižali. 
Tako je bilo v 36. minuti 88:80. 
Vendar pa je to vse, kar so uspeli v 
tem srečanju, saj so zaradi bolj 
agresivne igre v zaključku morali z 
igrišča Vlah, Dobrijevič in Bedrač. 

PTUJ: Vlah 14, Damiš 20, Vol-
majer 4, Marčič 27, Cobelj 4, Kot
nik 6, Dobrijevič 18, Vučinič, 
Cabrijan, Bedrač. 

I. Z. 

V SOBOTO 
DERBI 

SOSEDOV 
v soboto zvečer bo v športni 

dvorani Mladika zelo zanimivo. 
Ciani KK Ptuj se bodo v šestnaj
stem kolu pomerili s sosedi, igralci 
Branika—Jeklotehne iz Maribora. 
Ptuj je trenutno deveti. Branik pa 
peti, vendar je med njima mala 
razlika — le dve točki. To priča o 
veliki izenačenosti ekip v sredini 
lestvice. Srečanje se bo začelo ob 
19. uri. Zanimiv je tudi podatek, 
da sta med četrtim in devetim me
stom le dve točki razlike. Zato bo 
nadaljevanje prvenstva še toliko 
bolj zanimivo. 1. k. 

Medobčinska nogometna zveza išče prostore 

Prva srečanja v A ligi bodo 25. marca. Na posnetku je trenutek z jesenskega derbija Gereč-
ja vas - Spodnja Polskava (f̂ t̂o , ^otar) 

Vodstvo Medobčinske nogometne zveze Ptuj je 
že nekaj časa pred velikim problemom, ki mu 
rešitve trenutno še ne vidijo. Ob koncu tega meseca 
bodo namreč ostali brez prostorov za delo. ker jih v 
domu JLA več ne bomo mogli uporabljati. Za 
rešitev tega velikega problema se pogovarjajo s 
Samoupravno stanovanjsko skupnostjo. Pričakuje
mo, da jim bo uspelo, saj bo v nasprotnem primeru 
delo zelo težko, če bo sploh možno! 

Sicer pa bo danes popoldan ob 17. uri začela z 
delom registracijska komisija zveze. Začenja precej 
pozno, vendar zaradi že znanega problema s 
prostori. Člani komisije se bodo sestajali vsaki 
četrtek saj bo dela kar precej. 

Sicer pa bodo s prvenstvom začeli v nedeljo 25. 
marca, ko bodo prva srečanja v A medobčinski 
članski in pionirski ligi. Skupini B in C bosta začeli 
teden dni kasneje. 28. marca pa bodo odigrali 
četrtfinalna srečanja za pokal maršala Tita na 
območju občin Ormož. Ptuj in Slovenska Bistrica. 
V ta srečanja bodo vključeni tudi republiški 
območni ligaši Drava. Aluminij in Boč. 

i. kotar^ 

IL SKL ŽENSKE: P T U J - J E Ž K A B 7824 (44:12) 

Proti pričakovanjem 
visoka zmaga 

Domačinke so se svojih sobotnih nasprotnic nekoliko bale. Vendar ne 
v strahu za /mago temveč da bo Šlo bolj na tesno. B ekipa Jezice iz 
Ljubljane je zelo mlada, z dobro višino in dobrim osnovnim znanjem. 
Vendar je bilo to v soboto veliko, veliko premalo proti razpoloženim 
domačinkam. Do tretje minute je bilo le 2:2, Nato pa se je Ptujčankam 
odprlo in razlika je rasla iz minute v minuto. Gostje so izredno slabo igrale 
v napadu, v obrambi pa niso znale in mogle ustavljati uspešnih dvojnih 
podaj in prodorov pod koš. Domačinke pa so pobrale tudi večino odbitih 
žog pod obema košema. Tu se je zlasti izkazala Pajenkova, ki je odličen 
odriv dobro izkoristila tudi v napadu. V nasprotnih napadih in 
zaključevanju akcij pa sta se izakazali Kornikova in Vogrinčeva. Za dobro 
igro velja pohvaliti vse igralke, saj premagati B ekipo Jezice s 54 koši 
razlike res ni kar tako! 

PTUJ: Golob 2, Kornik 13, Pajenk 20, Vogrinec 18, Kukovec 9, Jane 
6, J. Sirec 6, Krničar, M. Sirec 4. 

1. kotar 

Liga v malem nogometu 
Športno društvo Turnišče—Ptuj bo v mesecu aprilu pričelo z ligo v 

malem nogometu. Kot je bilo že objavljeno, bo liga imela dva dela in 
sicer spomladanski in jesenski del. Tekme naj bi se odvijale pretežno na 
igrišču v KS Turnišče in pa na bližnjih igriščih, ki bi jih zagotovile 
sodelujoče ekipe. 

V tej ligi smejo igrati le igralci, ki niso registrirani pri ONZ oziroma 
igrajo velik nogomet za katerikoli klub v občini. Vsi, ki želijo igrati v tej 
ligi, naj pošljejo vlogo in seznam desetih igralcev, ki bodo igrali za ekipo 
na naslov Branko Zupanič, Zagrebška 81, Ptuj, najkasneje do 18. marca. 

Ljubitelji malega nogometa, kar pogumno se vključite v ligo, kajti na 
koncu vas čakajo lepe nagrade. Vsem ekipam, ki so se že prijavile se zah
valjujemo za sodelovanje. Ekipe, ki se bodo prijavile do 18. marca, bodo 
na svoje naslove dobile pravila igranja in razpored tekem za 
spomladanski del lige. Torej ne odlašajte s prijavami. ZB 

ŠAH 

Hitropotezne 
prvenstvo ŠD MIP 

v mesecu februarju sta bila odigrana dva hitropotezna turnirja, ki 
štejeta za klubsko prvenstvo. 

Na prvem je nastopilo 18 šahistov, zmagal pa je zanesljivo Pernat s 
16 točkami, pred Brglezom 14 točk. Sledijo Podkraj.šek 13,5 točke, Cič 
12,5 točke, Kneževič 11 točk itd. 

Na drugem lUrnirju je nastopilo 11 šahistov. Zmagal je prepričljivo 
Brglez z 18,5 točke, pred Butolenom 14,5 točke. Sledijo Seruga in 
Gavez 12,5 točke, Zlender, Zmavc in Sediašek 10,5 točke itd 

Po štirih turnirjih vodi Brglez z 29 točkami pred Serugo 28,5 točke, 
Kneževičem 19 točk, Butolenom 18,5 točke, Cičem 17,5 točke, Pernatom 
16,5 točke itd. 

OBČINSKO PRVENSTVO ZA TITOV POKAL 
V soboto, 25. februarja 1984 je bilo v Domu Franca Krambergerja 

odigrano občinsko prvenstvo za Titov pokal. Udeležilo se ga je 10 
štiričlanskih ekip, ki so igrale vsaka z vsako. 

Končni vrstni red: Gimnazija 30,5 točke; Perutnina 28,5 točke; Agis 
28 točk; Zetale 26 točk; Moškanjci 18,5 točk itd. 

Zmagovita ekipa je nastopila v postavi Brglez, Feguš, Zmavc in 
Dušan Majcenovič. 

OBČINSKO PIONIRSKO PRVENSTVO ZA POSAMEZNIKE! 
Opozarjam vse zainteresirane šole, da bo občinsko prven.stvo za 

posameznike v soboto, 17, marca ob 8. uri na OS Tone Znidarič in ne 10. 
marca, kot je bilo navedeno v razpi.su. Do spremembe datuma je prišlo, 
ker so se učenke OS Gorišnica uvrstile na republiško ekipno prvenstvo, ki 
bo istočasno v Kopru. Vsa ostala določila iz razpisa ostanejo 
nespremenjena. TB 

STRELSTVO V OBČINI ORMOŽ 

Mit 
V soboto 18. februarja je bilo na strelišču v Ormožu občinsko prven

stvo z zračno puško za člane Občinske strelske zveze Ormož. Tekmovanja 
se je udeležilo 36 strelcev iz osmih strelskih družin. Tekmovanje je bilo 
ekipno in posamezno. 

Prvo mesto je osvojila ekipa SD Kovinar Ormož A s 1026 krogi, pred 
SD Središče A s 1025 krogi in pred SD TS Ormož .A, četrta je bila SD 
Sredi.šče B s 1000 in peta SD Podgorci z 991 krogi. 

Posamezniki so se uvrstili v naslednjem vrstnem redu: Branko Vesel-
ko 359 krogov, Darko Vernik 357 krogov, Milan Moro 346 krogov. Toni 
Kelemina 344 krogov. Dani Zorko 342 krogov. D Vernik 

Občinsko prvenstvo za ŠŠD 
Pionirji iz osnovnih šol občine Ormož so s^ v petek, 24. februarja 

zbrali na občinskem prvenstvu za S S D v streljanju z zračno puško. Tek
movanja se je udeležilo 31 pionirjev iz petih osnovnih šol. Ekipno so naj
večje število krogov dosegli pionirji iz S S D Ormož A 404, drugi so bili 
pionirji iz §§D Velika Nedelja B s 356 krogi, tretje S S D Ormož C s 349 
krogi, četrto S S D Miklavž s 341 in peti S S D Ormož B s 336 krogi. 

Posamezna uvrstitev: Andrej Stanič, S S D Velika Nedelja 165 krogov; 
Zeljko Pere, SSD Miklavž 148 krogov; Boris Notezberg, SSD Ormož 141 
krogov; Dušan Mikolčevič, S S D Ormož 134 krogov; Stanko Pintarič, 
SSD Ormož 129 krogov; Monika Bučanski, S S D Ormož 126 krogov; Robi 
Sever, S S D Središče 126 krogov; Jani Zejdela, S S D Središče 126 krogov; 
Boris Kovačič, S S D Ormož 124 krogov; Sebastjan Plaveč. S S D Ormož 
121 krogov. D_ vernik 

TEKMOVANJE ZA POKAL 
DNEVA ZENA 

SD Kovinar Ormož je v soboto 25. februarja priredila na strelišču v 
Ormožu tekmovanje za pokal ,.Dneva žena" z zračno puško. Najboljše 
rezultate so dosegle članice SD Tovarna sladkorja Ormož 481 krogov, 
druga je bila SD Kovinar Ormož A s 447 krogi in tretja SD Ograd Ormož 
s 398 icrogi. Posamezno je prvo mesto osvojila Vesna Mele, pred Milke 
Vočanec in Štefko BokSa. Darko Vernik 

T V spored 
PETEK, 9. MARCA: 

8.50 TV v šoli: TV koledar. 
Kako delajo stroji. Francoščina, 
Odmor TV gledališče. Poročila; 
10.45 TV v šoli: Katedrale, 
Risanka, Iz naših krajev. Elek
tronski računarji. Risanka, Veli
kani Svetovne književnosti: Goet
he, V pravem trenutku na pra
vem mestu; 17.20 Poročila; 17.25 
Čez tri gore: Briški oktet; 17.55 
Modro poletje, španska mladin
ska nanizanka; 18.25 Obzornik 
ljubljanskega območja; 18.40 
Turizem — možnost in prilož
nost: V turizmu ni krize, so pa 
težave; 19.10 Risanka; 19.24 TV 
in radio nocoj; 19.26 Zrno do 
zrna; 19.30 TV dnevnik 1; 19.55 
Vreme; 20.00 Naselbinska kultu
ra na Slovenskem, dokumentar
na serija; 20.40 Ne prezrite; 20.55 
TV kviz; 22.05 TV dnevnik IL 
22.20 Nočni kino: Blaznost, an
gleški film; 

SOBOTA. 10. MARCA: * 
8.00 Poročila; 8.05 Slovenske 

ljudske pravljice: O burji; 8.20 
Ciciban dober dan: Cvetlični trg; 
8.35 Pisani svet: Fadil; 9.05 
Meseček. otroška serija TV Beo
grad; 9.35 Glasba za kitaro; 10.05 
Pred izbiro poklica: Poklici v 
Poljedtljstvu in živinoreji; 10.35 
Človek in zemlja: Tajga-Kraguj. 
Španska dokumentarna serija; 
11.00 Poročila; 16.00 Poročila; 
16.10 Ribiči iz Moorhovda. za-
hodnonemška nadaljevanka; 
17.00 Pj v košarki; 18.30 Skriv
nostni svet Artrurja Clarkea: 
Velikani za bogove, angleška 
dokumentarna serija: 19.00 Ri
sanka; 19.24 TV in radio nocoj; 
'9.26 Zrno do zrna; 19.30 TV 
dnevnik; 19.55 Vreme; 20.00 

Kraljevska igra, angleški film; 
21.45 Zrcalo tedna; 21.50 Sen 
zimske noči — del nastopa pevke 
Clio Laine. 

NEDELJA. 11. MARCA: 
9.10 Poročila; 9.15 Živ žav. 

otroška matineja; 10.05 Mtxiro 
poletje, španska mladinska nani
zanka, ponovitev; 10.35 O. Davi-
čo: Pesem, nadaljevanka TV 
Beograd; 11.25 625. oddaja za 
stik z gledalci; 12.00 Kmetijska 
(Kidaja; 13.00 Poročila; Visok 
pritisk, zab. glasbena oddaja TV 
Koper; Od vsakega jutra raste 
dan: Porabski Slovenci. I. del; 
Športna poročila; Kino. to sem 
jaz, venezuelski film; 19.10 Ri
sanka; 19.23 TV in radio nocoj; 
19.25 Zrno do zrna; 19.30 TV 
dnevnik 1; 19.55 Vreme; 20.00 M. 
Krieža-B Ivanda: V tabori.šču. L 
del drame TV Zagreb; 21.35 
Športni pregled; 22.05 Slovenci v 
zamejstvu, 22.35 Poročila.. 

PONEDELJEK. 12. MARCA: 
8.50 TV v šoli: TV koledar. 

Zgodba, Makedonščina. Povej 
mi povej. Galerija sodobne 
umetnosti v Zagrebu, Poročila; 
10.35 TV v šoli: Razvoj stare 
književnosti. Risanka, Anglešči
na. Mali program. Risanka, Veli
kani športa in Olimpijske igre; 
17.25 Poročila; 17.30 Meseček. 
otroška serija TV BG; 18.00 

Spoznavanje naše naravne dedi
ščine: Dvoreznost sodobnega 
poljedeljstva, dok. serija; 18.25 
Podravski obzornik; 18.40 Pet 
minut za rekreacijo; 18.45 PODI-
UM, mladinska oddaja; 19.15 
Risanka; 19.24 TV in radio 
nocoj: 19.25 Zrno do zrna; 19.30 
TV dnevnik I; 19.55 Vreme; 
20.00 S. Ivanovski — A. Rusi: 
STRIC Klimente, drama TV 
Skopje; 20.55 Glasbeni magazin; 
21.55 TV dnevnik II. 

TOREK. 13. MARCA: 
8.50 TV v šoli: TV koledar. 

Plovnost naših rek. Za učitelje. 
Otroci ustvarjajo. Sedmi konti
nent. Glamoč. Poročila; 10.35 TV 
v šoli: Rastlinski laboratorij. 
Risanka. Botanik, Mali program. 
Risanka, Glasbena vzgoja. Zad
nje minute; 16.35 šolska TV: 
Kemijski laboratorij. Dobro vi
deti in biti dobro viden. Kresni
čka, Vulkani; 17.35 Poročila; 
17.40 Slovenske ljudske pravlji
ce: Konj, od katerega so padala 
zlata jabolka; 17.55 MPF Celje: 
Mednarodno tekmovanje I. del; 
18.25 Koroški obzornik; 18.40 
Koledniki. poljski kratki film; 
18.55 Knjiga; 19.10 Risanka; 
19.24 TV in radio nocoj; 19.26 
Zrno do zrna; 19.30 TV dnevnik 
I: 19.55 Vreme; 20.00 Ch. D. 
Edgar: Življenje in dogodivščine 
Nicholasa Nicklebvja. angleška 
nadaljevanka; 2030 Aktualno; 

21.35 TV dnevnik I!; 21.55 Sofij
ski solisti, II. del; 

SREDA. 14. MARCA: 
8.50 TV v šoli: TV koledar. 

Poštni nabiralnik. Nihče ne skrbi 
zanje. Odmor, Desant na Dravar, 
Mozaik. Poročila; 10.35 TV v 
šoli: Biologija. Risanka. Kocka 
kockica. Mali program. Risanka, 
V zdravem telesu zdrav duh, 
zadnje minute; 18.00 Poročila; 
18.05 Ciciban, dober dan; Nena
vadna trgovina; 18.25 Pomurski 
obzornik; 18.40 Mozaik kratkega 
filma: Nabrušeni robovi. Padec; 
19.10 Ri.sanka; 19.24 TV in radio 
nocoj; 19.26 Zrno do zrna; 19.30 
TV dnevnik I; 19.55 Vreme; 
20.00 35 mm — filmska delavni
ca (ob španskem filmu Firidia-
na); 22.15 Majhne skrivnosti 
velikih mojstrov kuhinje; 22.20 
TV dnevnik II. 

ČETRTEK, 15. MARCA: 
8.50 TV v šoli: TV koledar, 

Terarij, Luna skriva drugo stran. 
Otroci ustvarjajo. Kje .so doma. 
Izliv Save, Poročila; 10.35 TV v 
šoli: Kemija. Risanka, Lesene 
stavbe. Risanka, Uganka, Zadnje 
minute; 16.50 Šolska TV: Kemij
ski laboratorij, dobro videti in 
biti dobro viden. Kresnička. 
Vulkani; 17.50 Poročila; 17.55 S. 
Pregl: Odprava zelenega zmaja: 
Rešitev; 18.25 Posavski obzornik; 
18.40 Čas, ki živi: Deseti brat; 
19.10 Risanka; 19.24 TV in radio 
nocoj; 19.26 Zrno do zrna; 19.30 
TV dnevnik I; 19.55 Vreme; 
20.00 Tedmk; 21.05 J. Prebble-K. 
Taylor: Borgijci, angleška nada
ljevanka; 21.55 TV dnevnik II; 
22.10 Retrospektiva dom.ače T\^ 
drame — cikel Staneta Severja; 
S. Vuga: Balada o temi. 

http://razpi.su
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UTRINEK Z ODKUPA ŽIVINE 

Kmetje slabo plačan 
delavec 

Ko smo pred kratkim bili na 
obisku v krajevni skupnosti Dole-
na, je med drugim našo pozornost 
pritegnila tudi gneča na tamkajšnji 
odkupni postaji živine. Beseda je 
dala besedo in iz množice čakajo
čih kmetov smo brž dobili so
govornika. Kmetovalec Franc Ma-
rinič je najpr^ potarnal nad 
netočnostjo ,.ljudi i^zadruge" pa 
dodal, da verjetno tudi niso sami 
krivi če je enkrat živine več, drugič 
spet manj. nato pa nadaljeval: 

,,Doma imamo na pol usmerje
no kmetijo, med drugim imamo 
tudi farmo piščancev. Precej zem
lje je in prisiljeni smo imeti tudi 
nekaj živine. Danes sem na odkup 

pripeljal tri teleta in svinjo, vendar 
vse ni moje, je tudi od soseda. To 
je pač moj tržni višek. Ne bom 
govoril, če se splača prodati zadru
gi ali ne, enostavno to moram 
storiti. Saj drugače ni denarja za 
gnojilo in druge vse dražje pripo
močke. Krme imamo še dovolj in 
ker je vse dražje se bom potrudil, 
da je bom pridelal dovolj tudi za 
naslednjo zimo. Ce smo odkriti pa 
je treba povedati, da kmet svojega 
dela nima plačanega. Poglejte reci
mo cene za živo svinjo. 
Dobrega pol leta jo je tre
ba pitati, na koncu pa do
biš zanjo kakšnih 25 tisoča
kov. S tem imaš poplačane le 

stroške za krmo, dela pa skorajda 
ne. Trikrat na dan je treba krmiti, 
pa kidati, pa potem še kakšno 
cepljenje in stroški se naberejo. Ce 
bi želel delo res imeti plačano in 
morda tudi kaj zaslužiti, bi moral 

imeti v hlevu najmanj 50 glav, ta
ko pa je to- pri nas v Halozah le 
eno navadno životarjenje. S 
piščanci pa je seveda vse druga
če . . ." 

M. Ozmec 

Tale tržni višek kmeta Mariniča verjetno niti ne bo zadostoval za nakup 
gnojil in semen . . . 

Otroški pustni fivžav 
Ce je kdo pusta zares vesel, potem so ga pravgotovo otroci najbolj 

od srca. in prav je tako. Mamice in očki so tudi letos svoje malčke 
pripeljale lepo maskirane na tradicionalno otroško maškerado. ki so io 
v športni dvorani Mladika v Ptuju pripravili člani društva prijateljev 
miauiiie n u j . u a je biio kot na pravi zaDavi. so poskrbeli člani ansambla 
iz ptujske vojašnice, vsak maskiran otrok je dobil pustno lizalko, če pa so 
bila n)eg\)va usta še bolj lačna, so mu starši lahko kupili tudi kakšen krof 
ali sok. Zares, »luštno« je bilo. 

toto: M. Ozmec 

Hranilno pismo -
novost za varčevalce 

Hranilno pismo je od 22. februarja 1984 novost v ponudbi bančnih 
storitev, oziroma nova oblika pogodbe med občanom in banko, ki pa je 
za občana ugodnejša, če je sklenjena za daljši čas. Gre pravzaprav za 
novo obliko vrednostnih papirjev, s katero se želi vključiti med varčevalce 
tudi tiste občane, ki ne želijo varčevati zase, temveč tudi za svojce, 
prijatelje ali znance. Hranilno pismo se lahko glasi na imetnika ali na 
prinositelja. 

Na prinosnika ga priporočamo predvsem v primeru, ko želi občan 
hranilno pismo komu podariti. Zanimivo je za občane tudi to, da jamči 
varčevalcu največjo možno ohranitev vrednosti prihrankov, obrestovanje 
po dogovorjeni obrestni meri in uporabo tega dokumenta ob različnih 
priložnostih. Banka ponuja hranilna pisma v štirih vrednostih: 5.000 
dinarjev, 10.000 dinarjev, 50.000 dinarjev in 100.000 dinarjev. 
Pomembno pa je to, da je nakup pisma cenejši kot bo čez leto, dve ali tri 
znašala njegova vrednost. Odvisno od dobe vezave so različne obrestne 
mere. Za vezavo na eno leto so obresti 18 odstotne, za dve leti znašajo 23 
odstotkov in za tri leta 28 odstotkov. Obresti so fiksne in se v času vezave 
ne bodo spreminjale. Naj navedemo še primer odločitve za nakup 
hranilnega pisma: varčevalec, ki se odloči za nakup hranilnega pisma v 
vrednosti 100.000 dinarjev in ga veže na tri leta, bo zanj danes odštel le 
47.683,50 dinarjev. Po treh letih prejme varčevalec 100.000 dinarjev, saj 
bo v tem času obračunana 28 odstotna obrestna mera. Najnižja obrestna 
mera je določena za vezavo na eno leto, to je 18 odstotkov, zato je 
potrebno za hranilno pismo v vrednosti 100.000 dinarjev odšteti 84.746 
dinarjev. 

Hranilno pismo prinaša varčevalcem višje obresti, banki pa 
zagotavlja dolgoročno vezana sredstva, s katerimi bo lahko tudi 
dolgoročno razpolagala. 

V poslovni enoti Ptuj lahko kupijo občani — varčevalci hranilno 
pismo v vseh njenih ekspoziturah in agencijah. M. Ovčar 

Cankarjevo Pohujšanje spet na ptujskem odru 
Delavsko prosvetno društvo 

Svoboda Ptuj — Gledališče, se je v 
petek, 2. marca predstavilo z de
lom Ivana Cankarja Pohujšanje v 
dolini Sentflorjanski v režiji Bran
ke Bezeljak — Glazer, ki je pripra
vila tudi kostume in sceno, glasbo 
Tone Horvat (izvajali so jo: Tone 
Horvat Rudi Toplak, Franček Zib-
rat in Stanko Rogina) in gib Mira 
Mijačevič. 

V vlogi Krištofa Kobarja-Petra 
je nastopil Mišo Damiš, Jacinta— 
je bila Klavdija Poherc, zlodej-Bo-
ris Miočinovič, popotnik-Metod 
Peklar, župan-Srečko Lah, župa-
nja-Mojca Zirovnik, Dacar-Oto 
Mesaric, Dacarka-Karmen Komel, 
ekspeditorica-Nevenka GerI, uči
telj Sviligoj-Samo Strelec, notar-
Stane Pal, štacunar-Franc Simo-
nič, štacunarka-Darja Potočnik, 
cerkovnik-Silvo llec, postava-Bo-
jan Gavez in drugi sodelavci-Jelka 
Vaupotič, Robert Kociper, Marjan 
Pišek in Janez Predikaka. 

Cankarjevo Pohujšanje je goto-

Klavdija Poherc — Jacinta, Boris Miočinovič-zlodej in Mišo Damiš — 
Krištof Kobar-Peter, so svoje delo opravili dobro, z veliko gledališkega 
znanja (M. Damiš) in talenta (K. Poherc in B. MiočinoVič). Foto: B. 
Glazer 

vo tisto delo, ki sodi med zelo 
zanimiva in hvaležna, pa tudi 

režijsko problematična, saj se ga 
vsak režjiser loti na svoj način in s 

svojo razlago tistega, kar je Can
kar hotel v njem izpovedati. Tudi 
režiserka Branka Bezeljak-Glazer 
.se ga je lotila po svoje, kot satiro 
naperjeno proti napakam grešne 
doline Sentflorjanske, skozi njo pa 
tudr današnjim, ki jih je polno 
okolje in bi lahko tako dolino našli 
kjer koli, njene grešnike pa blizu, 
v svojem neposrednem okolju . . . 
Menim, da je z razmeroma mladim 
ansamblom naredila tisto, kar je 
bilo mogoče in da je bil tudi režij
ski prijem svojevrstna osvežitev. 
Tisti, starejši ga komentirajo po 
svoje, mlajši pa so s prikazanim 
zadovoljni, sicer pa je aplavz na 
koncu predstave potrdil, da so gle
dalci predstavo sprejeli in da jih 
tudi na prihodnjih reprizah ne bo 
manjkalo. 

Ob kopcu naj zapišemo še, da 
smo zadnje Pohujšanje lahko gle
dali pred desetimi leti in sicer na
tanko — 30. septembra 1974 v 
režiji Bpjana Cebulja. 

mš 

Srečanje mladih gledališčnikov 
Zveza kulturnih organizacij občine Ptuj je 

pripravila 3. srečanje. mladinskih in pionirskih 
gledaliških in plesnih skupin. V sredo, 14. marca, 
se bodo v ptujskem gledališču najprej predstavih 
člani plesnega vrtca in plesne šole Kluba mladih 
Ptiij, zalem pa bo nastopila lutkovna skupina 
Srednješolskega centra. V drugem delu se bodo 

•)redslavili šolani osnovnih šol .Hajdina, Videm pri 
^tuju. Olga Meglic, Tone Žnidarič in plesna 
skijpina Kluba mladih. 

Srečanje se bo nadaljevalo v petek. 16. marca, ko 
bodo nastopili učenci osnovnih šol Ivana Spolenja-
ka in Cirkovec, zvečer pa še skupina DPD Svobo
da Ptuj Stopinje. N. D. 

Plaketo ZKOS je Jožetu Štrafeli izročil 
predsednik zveze Jože Osterman (foto 
Člani) 

Priznanje 
Jožetu Štrafeli 

Na nedeljskem kurentovanju. največji kulturno turistični 
prireditvi v ptujski občini, je predsednik Zveze kulturnih 
organizacij Sloveryje, Jože Osterman izročil Jožetu ŠtrafeU, 
predsedniku Folklornega društva Ptuj plaketo ZKOS za dol
goletno in prizadevno delo na področju folklore. 

Jože Strafela. ki je tudi predsednik organizacijskega 
odbora ptujskega kurentovanja. je to visoko priznanje prav 
gotovo zaslužil, saj opravlja deio v folklori z veUkim en-
tuziazmom. P a imamo na ptujskem območju ohranjenih iz
redno veliko pustnih običajev, je v rnarsičem prav njegova 
zasluga. le^a se se posebej zaveaajo vsi, ki aktivno delajo v 
folklornih društvih in skupinah. Zato je bila čestitka korantov, 
ki so mu jo izrekli pred obiskovalci dopoldanskega nastopa 
etnografskih skupin, iskrena in prisrčna. Q 

ČRNA KRONIKA 
ZADEL VOZNIKA 

KOLESA Z MOTORJEM 
Na regionalni cesti pri Zerovin-

cih v KS Ivanjkovci je koncem 
februarja voznik osebnega av
tomobila Adam Pašič iz Varaždina 
zadel voznika kolesa z motorjem 
Branka Kusteca iz Mihalovcev 35 v 
KS Ivanjkovci. Kolesar je bil hudo 
ranjen in so ga prepeljali v ptujsko 
bolnišnico. 

V PREPIR JE 
POSEGEL NOŽ 

v sredo zvečer, 29. februarja sta 
se v Pleterju, KS Lovrenc na 
Drav. polju sprla 43-letni Maks 
Vogrinc in njegov, tast 74-letni 
Jože Beranič. Med prepirom je Be
ranič potegnil žepni nož in z njim 
zabodel Vogrinca v trebuh in ga 
pri tem hudo ranil. 

IZ ZAKONA O VARNOSTI CESTNEGA PROMETA 

DELO NA CESTI (55. člen) 
,,Ce občinski upravni organ, pristojen za 

promet, začasno prepove promet na cesti ali 
posameznem odseku oziroma delu ceste, mora o 
tem obvestiti pristojno upravo za notranje za
deve. 

Organizacija za vzdrževanje cest mora v pri
meru, če se zaradi rekonstrukcije ali vz
drževalnih del ustavi ali ovira promet, najmanj 
tri dni pred pričetkom del o tem pismeno ob
vestiti krajevno pristoino postajo milice. 

Organizacija za vzdrževanje cest mora pred 
pričetkom del prek sred.stev javnega obveščanja 
obvestiti udeležence v cestnem prometu o ovi
rah, zaporah in preusmeritvah prometa zaradi 
delnacesn." 

— Ce odgovorna oseba občinskega uprav
nega organa pristojnega za promet, ne obvesti 
o začasni prepovedi prometa na cesti ali na 
posameznem odseku oziroma delu ceste 
pristojnega organa za notranje zadeve, se kaz
nuje za prekršek z denarno kaznijo od 400 do 
2000 din. 

Ce organizacija za vzdrževanje cest ne obvesti 
o delih na cesti pristojnega organa za notranje 
zadeve in udeležencev v cestnem prometu v 
skladu z drugim in tretjim odstavkom, se 
kaznuje za prekršek z denarno kaznijo od 3000 
do 30.000 din. Z denarno kaznijo od 400 do 
2000 din se kaznuje tudi odgovorna oseba 

o r g a n i z a c i j e za v z d r ž e v a n j e cest , ki stori prekr
š e k . 

( 5 6 . . č l e n ) , . O r g a n i z a c i j a za v z d r ž e v a n j e ces t 
o z i r o m a i zva ja l ec del n a cesti ali drugi p o v r š i n i , 
ki j e n a m e n j e n a za javni p r o m e t m o r a o m o g o 
čiti v a r n o v o ž n j o voz i l in h o j o pešcev ter p o v r 
š i n o , n a m e n j e n o p e š c e m , u s t r e z n o z a v a r o v a t i (z 
o g r a j o , h o d n i k o m , i p d . ) " 

(57 . č l en ) O r g a n i z a c i j a za v z d r ž e v a n j e ce.st 
o z i r o m a i zva ja lec de l , ki m o r a zaradi del na ce 
sti uredit i p r o m e t voz i l le p o e n e m p r o m e t n e m 
p a s u , m o r a z u s t r e z n o p r o m e t n o s i g n a l i z a c i j o 
poskrbe t i za t o , d a se p o t em d e l u v o z i š č a v a r n o 
o d v i j a p r o m e t v o b e smer i . 

-OM 

RODILE SO: 
Ljudmila Horvat, Slovenski trg 

9 — deklico; Katarina Janžekovič, 
Rakovci 5 — deklico in dečka; 
Zdenka Slodnjak, Dornava 54 — 
Kristijana; Marija Bauman, Maj
šperk 40 — deklico; Alojzija Bel-
šak, Rakovci 37 — Viktorijo; 
Marija Bedrač. Spolenjakova 21 
— deklico; Alojzija Kolbl, Runeč 
11 — Petra; Darinka Tertinek, 
Turški vrh 75 — dečka; Darinka 
Petek, Nova vas 90 pri Markovcih 
— Aleksandro; Terezija Šmigoc, 
Moravci 14 — Vlasto; Vlasta 
Frajnkovič, Severova 4 — dečka; 
Irena Drevenšek, Ormoška 9 — 
dečka; Božena Balažič, Sodinci 3 
— Miha; Jelka Firbas, Jiršovci 62 
— deklico; Kristina Kramberger, 
Bišečki vrh 25 — Aleksandra; 
Irena Bogša, Vehčane 64 — deč
ka; Štefka Valenko, Zagrebška 91 
— Marka; Tatjana Pungračič, 
Kraigherjeva 37 — Barbaro; Te
rezija Auer, Sp. Hajdina 43 — 
dečka; Marija Panič, Dolga lesa 
10 — Dalibora; Sonja Zakelšek, 
Sp. Hajdina 105/a — Matjaža;. 

POROKE: 
Stanislav Kiseljak, Kungota 19 

in Romana Igličar, Žgečeva 6; 
Branko Tili, Kicar 48 in Danica 
Toplak, Sp. Velovlak 10; Alojz 
Cilenšek. Trbovlje. Ribnik 21 in 

Kristina Herga, Gajevci 9/a; Mi
ran Paveo, Gerečja vas 94 in Ivica 
Toplak. Kicar 22; Marjan Kirbiš, 
Nova vas pri Markovcih 29 in 
Jožica Primožič, Markovci 13; 
Ivan Zaje, Apače 58 in Olga Vaj-
sbaher, Apače 27; Ivan Novak, 
Vintarovci 54/a in Simonka Roj-
ko Šikole 35; Silvester Emeršič, 
Ci kulane 79 in Olga Hercog, 
Medribnik 10/a; Jožef Vnuk, Zg. 
Leskovec 16 in Milena Stiklas, Zg. 
Leskovec 20; Stanislav Kurež, 
Pobrežje 129 in Marija Volkner, 
Stojnci 73; Stanislav Polič, 
Čermljenšak 25 in Irena Kram-
beger . Biš 27. 
UMRLI SO: 

Marija Kuzma, Veličane 65, 
roj. 1908, umria 27. febr. 1984; 
Janez Kampl, Draženci 67, roj. 
1900. umri 28. februarja 1984; 
Juiijana Masten. Frankovci 41, 
roj. 1913. umria 1. marca 1984; 
Kristina Novak, Ul. B. Kraigheija 
19. roj. 1897. umria 4. marca 1984. 

TEDNIK 
izdaja zavod za časopisno in 
radijsko dejavnost RADIO-TE-
DNIK 62250 Ptuj, Vošnjakova 5, 
poštni predal 99. Ureja uredniški 
Kolegij, ki ga sestavljajo vsi novi
narji zavoda, direktor in glavni 
urednik FRANC LAČEN, odgo
vorni urednik FRANC FIDER-
ŠEK, tehnični urednik ŠTEFAN 
P U S N I K , novinarji: Jože Bračič, 
Nevenka Dobljekar, Majda Go-
znik, Ludvik Kotar, Martin Oz
mec in Marjan Sneberger. Ure
dništvo in uprava Radio-Tednik, 
telefon (062) 771-261 in 771-226. 
Celotna naročnina znaša 560 di
narjev, za tujino 1.125 dinarjev. 
Žiro račun SDK Ptuj 
52 00-603-31023. Tiska C G P Va
če Maribor. Na podlagi zakona 
o obdavčevanju proizvodov in 
storitev v prometu je TEDNIK 
uvrščen med proizvode, za kate
re se ne plačuje temeljni davek 
od prometa proizvodov. 


